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دادستان کل کشور: 

مسئولان فضای بانشاط  سیاسی 
در کشور ایجاد کنند 

ایمان: دادستان کل کشور با بیان اینکه نشاط سیاسی یک ضرورت محسوب می شود گفت: مسوولان در حوزه سیاسی 
و امنیتی باید ضمن برخورد با جریان های معاند و ناهنجاری های اجتماعی یک فضای با نشاط سیاسی را برای کشور در همه 

حوزه ها فراهم آورند. 
حجت الاسلام و المسلمین »سید ابراهیم رییسی« روز دوشنبه در حاشیه نشست معاونین سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
های سراسر کشور در جمع خبرنگاران اظهار داشت: امروز به برکت حضور مردم بابصیرت، هدایت های رهبر معظم انقلاب، تلاش دولت 
یازدهم و قوه قضاییه بیش از هر زمان دیگری به امنیت مثال زدنی دست یافته ایم. وی ادامه داد: با همه تهدیدات دشمن علیه این مرز و 
بوم و با توجه به توطئه ها و فتنه هایی که علیه نظام و کشور می شود احساس می کنیم در بهترین شرایط امنیتی قرار داریم و البته این 
کار با حضور مرزبانان بیدار ما و دستگاه های امنیتی صورت گرفته است. دادستان کل کشور اضافه کرد: در حفظ این امنیت در واقع باید 

به نشاط سیاسی توجه شود و مسوولان باید در این حوزه ضمن برخورد با جریان های معاند این فضا را در همه حوزه ها فراهم آورند....

فرماندهي  مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رییس  ایمان: 
انتظامي استان قم گفت :با تلاش ماموران مبارزه با مواد 
مخدر فرماندهي انتنظامي استان قم پس از بازرسي از یک 

منزل مسکوني بیش از 7 کیلوگرم تریاک کشف شد. 

سرهنگ "منوچهر طالبي با بیان این خبر افزود: در پي کسب 
خبري مبني بر فعالیت یک قاچاقچي مواد مخدر در استان، پس 
از شناسایي وي مشخص شد نامبرده با انتقال مقادیر قابل توجهي 

مواد مخدر به منزل همدست خود قصد دارد  ....

رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اعلام کرد:

کشف 7 کیلوگرم تریاک 
از هواکش یک منزل مسکوني در قم

با حضور فرماندار و اعضای هیات نظارت و اجرایی انتخابات:

برگه های آراء انتخابات در قم امحاء شد

جانشین فرماندهي انتظامي استان قم  خبرداد:

دستگیري سرگرد قلابي با 9 فقره سابقه کیفري

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خبر داد:

ساماندهی کارگران ساختمانی در قم
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آیت الله علوی گرگانی در دیدارمدیر شعب بانک سپه استان قم: 

دریافت دیرکرد ظلم فاحش به مردم است
ایمان: استاد خارج فقه حوزه علمیه قم گفت: دریافت سود از مشتری 

بنام دیرکرد از سوی بانک ها، ظلم فاحش و فلج کننده معیشت مردم است.
آیت الله سید محمد علی علوی گرگانی پیش از ظهر دوشنبه در دیدار مدیر شعب 
بانک سپه استان قم که در دفتر این مرجع تقلید برگزار شد با اظهار تأسف از دریافت 
دیرکرد بانک ها اظهار داشتند: دریافت سود از مشتری بنام دیرکرد، ظلم فاحش و 
فلج کننده معیشت مردم است. وی افزود: درکجای اسلام تاخیر دریافت سود 
از مردم وارد شده است که بانک ها با عناوین شرعی دریافت می کنند. این 
استاد خارج فقه حوزه علمیه قم تاکید کرد: دریافت سودهای کلان به خاطر 

تعطیلی ها که اعلام می شود، از مردم با هیچ منطقی سازگار نیست. وی با بیان این 
که مسائل مالی یکی از مهمترین دغدغه های مردم است تاکید کرد: بانکداری به این 
نیست که تنها آرم الله را بر سر درب بانک ها بزنند، بلکه باید معتقد به آنچه که خدا 
و پیامبرش)ص( بیان کرده اند باشند و بانکداری در نظام جمهوری اسلامی باید طبق 
دستورات اسلام باشد.آیت الله علوی گرگانی با اشاره به سخنان امام راحل در دخالت 
غربی ها در اقتصاد بیان داشت: غربی ها شاید خیلی غلط ها در رابطه با دریافت دیرکرد 
و سود تأخیر از مردم داشته باشند، آیا ما هم باید رویه غربی ها را برویم؛ این اصلا با 

قوانین شرعی کشور سازگار نیست....

ایمان: استاندار قم گفت: بانک های قم پنج هزار میلیارد تومان پول مردم را در اختیار دارند و 
موظفند این پول را در اختیار بخش های مختلف تولیدی و تعاونی ها قرار دهند.

حجت الاسلام والمسلمین محمدصادق صالحی منش در نشست صمیمی با تعاون گران استان قم طی سخنانی 
نقش تعاونی ها در اقتصاد کشور را مورد توجه قرار داد. استاندار قم با اشاره به مشکلات تعاونی های روستایی توجه 
جدی به این بخش را خواستار شد و افزود: روستاها قلب تولید کشورند و باید حمایت لازم از تعاونی های روستایی 
انجام شود. مقام عالی دولت در استان قم اضافه کرد: روستاها باید علاوه بر تامین مایحتاج داخلی مصرفی خود، 
نیاز شهرها را نیز در مباحث محصولات کشاورزی و دامی برطرف کنند و مسئولین استان نیز توجه جدی به 

این مسئله دارند.
صالحی منش در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه تعاونی ها خود به خود و با توجه به پشتوانه 
مردمی و اعتمادی که مردم به آن ها دارند می توانند کارهای بزرگی انجام دهند، گفت: بانک های قم پنج هزار 
میلیارد تومان پول مردم را در اختیار دارند و موظفند این پول را در اختیار بخش های مختلف تولیدی و تعاونی ها 

قرار دهند.
استاندار قم همچنین با حضور بر سر مزار شهداي گمنام کوه خضر نبي )ع( ضمن اداي احترام به مقام شامخ 

شهیدان؛ خواستار تلاش مسئولان در تسریع تجهیز مرقد شهدای گمنام کوه خضرنبی )ع( در قم شد.
صالحی منش گفت: امروز اقتدار، عزت و استقلال نظام مقدس جمهوري اسلامي مرهون خون هاي پاکي است 

که براي حفظ خاك مقدس این سرزمین ریخته شده است.
حجت الاسلام صالحی منش با اشاره به تلاش دشمنان ایران اسلامي براي تلافي شکست هاي گذشته گفت: 
دشمنان با وجود سازماندهي همه جانبه براي مقابله با ایران در همه جبهه ها شکست مي خورند و این نشان از 

روحیه ایثار در ملت ایران است.
وي ایجاد گروه هاي تکفیري و تجهیز آنها براي تضعیف ایران در منطقه گفت: علیرغم همه تلاشها، ایران 
نقش محوري در همه معادلات منطقه دارد و در هر جایي که ما به عنوان خط قرمز خود با آن مقابله کرده ایم 

پیروز میدان شده ایم....

همه مردم باید شکرگزار سلامت 
رهبر معظم انقلاب باشند

استاندار قم:

بانک ها سرمایه مردم قم را در اختیار تعاونی ها قرار دهند
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رئیس جمهور پس از عیادت از رهبر معظم انقلاب:

وضعیت عمومی رهبر معظم انقلاب کاملا خوب است

2

باستناد مجوز هیات مدیره سازمان در نظر دارد، خرید، نصب و راه 
اندازی دوربین های نظارت تصویری و متعلقات مربوط و امکان 
مشاهده تصاویر از طریق مناقصه عمومی به اشخاص حقیقی و حقوقی 
واگذار نمایند. لذا متقاضیان می توانند در صورت تمایل از تاریخ نشر آگهی 
نوبت دوم به مدت ده روز کاری به استثنای روزهای تعطیل جهت دریافت 
شرایط و کسب اطلاعات بیشتر از ساعت 8 صبح لغایت 14 به واحد امور 
قراردادها به نشانی قم، کیلومتر 3 جاده قدیم قم – تهران، سازمان 
پایانه های مسافربری شهرداری قم )ترمینال( مراجعه نمایند و در 

صورت نیاز با شماره تلفن 36641790 – 025 تماس حاصل نمایند. 
شرایط عمومی:

- واریز مبلغ 100/000/000 ریال )یکصد میلیون ریال( به حساب سپرده 
سازمان و یا ارائه ضمانت نامه بانکی با اعتبار 4 ماهه جهت شرکت در 

مناقصه.
- در صورتی که برندگان اول و دوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آنان به نفع سازمان ضبط خواهد شد.
- سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در رد یا قبول هر یک از 

پیشنهادات مختار است.
- هزینه درج آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد.
تلفن تماس: 36641790 – 025 

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم

آگهی مناقصه )نوبت  دوم(

سازمان  پایانه های مسافربری 
شهرداری قم
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حوزه  فقه  خارج  استاد  ایمان: 
از  سود  دریافت  گفت:  قم  علمیه 
مشتری بنام دیرکرد از سوی بانک ها، 
معیشت  کننده  فلج  و  فاحش  ظلم 

مردم است.
علوی  علی  محمد  سید  آیت الله 
گرگانی پیش از ظهر دوشنبه در دیدار 
با  قم  استان  سپه  بانک  شعب  مدیر 
اظهار تأسف از دریافت دیرکرد بانک ها 
مشتری  از  سود  دریافت  داشت:  اظهار 
بنام دیرکرد، ظلم فاحش و فلج کننده 

معیشت مردم است.
تاخیر  اسلام  درکجای  افزود:  وی 
دریافت سود از مردم وارد شده است که 
می  دریافت  شرعی  عناوین  با  ها  بانک 
کنند. این استاد خارج فقه حوزه علمیه 
کلان  سودهای  دریافت  کرد:  تاکید  قم 
به خاطر تعطیلی ها که اعلام می شود، از 

مردم با هیچ منطقی سازگار نیست.
وی با بیان این که مسائل مالی یکی 
از مهمترین دغدغه های مردم است تاکید 
کرد: بانکداری به این نیست که تنها آرم 

الله را بر سر درب بانک ها بزنند، بلکه باید 
معتقد به آنچه که خدا و پیامبرش)ص( 
بیان کرده اند باشند و بانکداری در نظام 
دستورات  طبق  باید  اسلامی  جمهوری 

اسلام باشد.
به  اشاره  با  گرگانی  علوی  الله  آیت 
سخنان امام راحل در دخالت غربی ها در 
اقتصاد بیان داشت: غربی ها شاید خیلی 

غلط ها در رابطه با دریافت دیرکرد و سود 
تأخیر از مردم داشته باشند، آیا ما هم باید 
رویه غربی ها را برویم؛ این اصلا با قوانین 

شرعی کشور سازگار نیست.

همه مراجع دریافت دیرکرد بانک ها 
را حرام می دانند

وی با بیان این که همه مراجع دریافت 

تأکید  را حرام می دانند  بانک ها  دیرکرد 
نشده  گفته  اسلام  هیچ کجای  در  کرد: 
که سود در سود بگیرید، زیرا حرام محض 

است.
به  تقلید شیعیان خطاب  این مرجع 
دفاتر  در  حضور  کرد:  تاکید  مسئولان 
مراجع باید برای الگوگیری و بکارگیری 

دستورات دینی در امور اجرایی باشد.
از  علما  و  مراجع  انتظار  افزود:  وی 
مواعظ  تبعیت  اجرایی  اندرکاران  دست 

اخلاقی و اوامر دینی و شرعی است.
آیت  حوزه،  خبر  مرکز  گزارش  به 
الله علوی گرگانی بیان داشت: ارتباط با 
مرجعیت، برای اصلاح امور اجرایی کارها 
بسیار مفید و سودبخش است که امیدوارم 
مسئولان در این دیدارها با آنچه مراجع 
بیان می کنند جامع عمل  تقلید  معظم 

بپوشند.
ابتدای  در  می شود،  خاطرنشان 
مدیر  اسکندری  غلامرضا  دیدار  این 
از  گزارشی  قم  استان  سپه  بانک  شعب 

فعالیت های این بانک ارائه داد.

ایمان: مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
ساماندهی  از  قم  استان  اجتماعی 

کارگران ساختمانی در قم خبر داد. 
نصرالله بازوند قبل از ظهر دوشنبه در 
جشنواره تقدیر از تعاونی های بر تر استان 
قم بیان کرد: در طول هفته تعاون مراسم 
گسترده ای برگزار شد که یکی از آن ها 
بررسی وضعیت تعاونی ها بود که مشکلات 
2 تعاونی که یکی در شهرك شکوهیه به 
تولید سوسیس و کالباس می پرداخت و 
رفع  دستور  و  بررسی  دیگر  کارگاه  یک 
مشکلات صادر شد.وی گفت: هر هفته 

خواهد  مراجعه  کارگاه ها  و  تعاونی ها  به 
شد تا مشکلات آن ها بررسی و به رفع آن 
پرداخته شود.مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
کارگران  بیان کرد:  قم  استان  اجتماعی 
ساختمانی سطح شهر ساماندهی می شوند 
خیابان ها  در  کارگران  این  حضور  زیرا 
علاوه بر اینکه مبلمان شهر را بهم می زند، 
این  از  دقیقی  آمار  که  می شود  موجب 
کارگران وجود نداشته باشد.وی ادامه داد: 
در این راستا می ادینی در سطح شهر با 
همکاری شهرداری مشخص می شوند تا 
کارگران ساختمانی در این میادین حضور 

یابند.
وقوع 400 حادثه ناشی از کار

 طی 4 ماه
ایمنی  آموزش  اینکه  بیان  با  بازوند 
افزود:  دارد  بسیاری  اهمیت  پیمانکاران 
طی چهار ماه اول سال حدود 500 حادثه 
ناشی از کار رخ داده است بنابرین آموزش 
بسیاری  اهمیت  پیمانکاران  به  ایمنی 
دارد که این اقدام انجام خواهد شد. وی 
با بیان اینکه 9 تعاونی به عنوان تعاونی 
بر تر شناخته شده اند افزود: تعاونی هایی 
به عنوان تعاونی بر تر انتخاب شده اند که 

دارای شرایطی از قبیل رعایت قوانین و 
بهره  اساسنامه،  و  تعاون  بخش  مقررات 
گیری بهینه از سرمایه شرکت، برخورداری 
حداقل  وجود  اقتصادی،  مناسب  تراز  از 
توسعه  بهره مندی  آن ها،  از  نارضایتی 

مشارکت با تعاونی و غیره باشند.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
انتخاب  برای  داد:  ادامه  قم  استان 
اردیبهشت ماه   20 از  بر تر  تعاونی های 
فراخوان داده شد و در 20 تیرماه نیز جمع 
بندی لازم انجام شد که 9 تعاونی بر تر 

شناخته شدند.

قم  استان  انتظامي  فرمانده  ایمان: 
گفت: شهدا در روز قیامت به اذن الهي مي 

توانند از خانواده هایشان شفاعت کنند. 
در دیدار با  کاظم مجتبایي "  سردار " 
خانواده شهید "سیدهاشم قریشي زاده اظهار 
داشت: حریت و آزادگي خصلت انسان هایي 
است که نامشان در تاریخ زرین و ماندگار 
است، حماسه سازاني که با قلبي مطمئن 
در تحقق آرمان مقدس اسلام ناب محمدي 
و در لبیک به نداي مراد خود حضرت امام 
"خمنیي" )ره( سراپا شوق گردیدند و پروانه 
وار بر گرد مقصود سوختند. وی  ادامه داد: حال 
که این ستارگان فروزان از میان ما هجرت 
کرده اند، زنده نگه داشتن یاد و خاطره آنان 
وظیفه مهمي بر عهده همه ما و نزدیکان و هم 
رزمان آنان است، بر تمام وارثان خون شهیدان 
واجب است، فرهنگ غني ایثار و شهادت را 
در جامعه اسلامي گسترش داده و از آرمان 

بهترین  با خون  که  اسلامي  انقلاب  هاي 
جوانان این مملکت رنگین گردیده پاسداري 
کنیم. گفتني است، شهید سید هاشم قریشي 
زاده در سال 1344 در شهر مقدس کربلا 

دیده به جهان گشود و پنج ساله بود که به 
همراه خانواده از کربلا به ایران عزیمت کرد 
.  تحصیلات دوره ابتدایي را در شیراز به پایان 
رساند و به ادامه تحصیل در مقطع راهنمایي 

مشغول شد، وی در کلاس دوم راهنمایي 
بود که جنگ تحمیلي آغاز گردید، او علاقه 
زیادي براي حضور در جبهه ها از خود نشان 
داد،وي تصمیم گرفت شناسنامه اش را سه 
سال بزرگ تر کند تا شاید به جبهه راه یابد 
ولي موفق نشد. وي در نهایت براي اعزام به 
جبهه از حضرت آیت الله "دستغیب" کمک 
گرفت و از ایشان کسب اجازه کرد و موفق 
شد تا به جبهه اعزام شود، در هفده سالگي 
ازدواج کرد و ثمره زندگي مشترکش یک فرزند 
پسر است که پس از شهادت پدر به دنیا آمد. 
در مدت حضور در جبهه ، خانواده به مدت 
سه ماه از او خبري نداشت زماني که به خانه 
بازگشت مجروح بود پس از مدتي دوباره به 
میعادگاه مورد علاقه اش بازگشت و سرانجام در 
دوازدهمین روز از دوازدهمین ماه سال 1365 
در منطقه زبیدات در اثر اصابت ترکش خمپاره 
به نداي حق لبیک گفت و به لقاء الله پیوست. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم:

کارگران ساختمانی در قم ساماندهی  می شوند

فرمانده انتظامي استان قم 

فرهنگ غنی ایثار و شهادت باید در جامعه گسترش یابد

بانک های  قم گفت:  استاندار  ایمان: 
قم پنج هزار میلیارد تومان پول مردم 
این پول  را در اختیار دارند و موظفند 
را در اختیار بخش های مختلف تولیدی 

و تعاونی ها قرار دهند.
محمدصادق  والمسلمین  حجت الاسلام 
با  صمیمی  نشست  در  صالحی منش 
نقش  سخنانی  طی  قم  استان  تعاون گران 
توجه  مورد  را  کشور  اقتصاد  در  تعاونی ها 
مشکلات  به  اشاره  با  قم  استاندار  داد.  قرار 
این  به  جدی  توجه  روستایی  تعاونی های 
روستاها  افزود:  و  شد  خواستار  را  بخش 
از  باید حمایت لازم  و  تولید کشورند  قلب 
تعاونی های روستایی انجام شود. مقام عالی 
دولت در استان قم اضافه کرد: روستاها باید 

علاوه بر تامین مایحتاج داخلی مصرفی خود، نیاز شهرها را 
نیز در مباحث محصولات کشاورزی و دامی برطرف کنند 

و مسئولین استان نیز توجه جدی به این مسئله دارند.
صالحی منش در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اینکه تعاونی ها خود به خود و با توجه به پشتوانه مردمی 
و اعتمادی که مردم به آن ها دارند می توانند کارهای بزرگی 
انجام دهند، گفت: بانک های قم پنج هزار میلیارد تومان 
پول مردم را در اختیار دارند و موظفند این پول را در اختیار 

بخش های مختلف تولیدی و تعاونی ها قرار دهند.

مرقد شهداي گمنام کوه خضر نبي )ع( 
هرچه سریعتر تجهیز شود 

مزار شهداي  بر سر  با حضور  استاندار قم همچنین 
گمنام کوه خضر نبي )ع( ضمن اداي احترام به مقام شامخ 
شهیدان؛ خواستار تلاش مسئولان در تسریع تجهیز مرقد 

شهدای گمنام کوه خضرنبی )ع( در قم شد.
صالحی منش گفت: امروز اقتدار، عزت و استقلال نظام 
مقدس جمهوري اسلامي مرهون خون هاي پاکي است که 

براي حفظ خاك مقدس این سرزمین ریخته شده است.
حجت الاسلام صالحی منش با اشاره به تلاش دشمنان 
گفت:  هاي گذشته  تلافي شکست  براي  اسلامي  ایران 
دشمنان با وجود سازماندهي همه جانبه براي مقابله با 
ایران در همه جبهه ها شکست مي خورند و این نشان از 

روحیه ایثار در ملت ایران است.
وي ایجاد گروه هاي تکفیري و تجهیز آنها براي تضعیف 
ایران در منطقه گفت: علیرغم همه تلاشها، ایران نقش 
محوري در همه معادلات منطقه دارد و در هر جایي که 
ما به عنوان خط قرمز خود با آن مقابله کرده ایم پیروز 

میدان شده ایم.
مقام عالي دولت در استان تاکید رهبر معظم انقلاب 
براي زنده نگه داشتن یاد شهیدان به عنوان اسوه هاي ایثار 
تصریح کرد: کوه خضر نبي )ع( با حضور 14 شهید گمنام 
از مکان هایي است که باید مورد توجه مسئولان استان 

قرار بگیرد.
استاندار قم همچنین حضور مردم خصوصا جوانان از 
سراسر کشور در این مکان مقدس را مورد توجه قرار داد 
و افزود: باید با تجهیز بیش از پیش این مکان زمینه ساز 

تبدیل آن به جایگاهي براي توسعه فرهنگ 
اسلامي باشیم.

رسانه ها اهداف سرشماری کشاورزی را 
برای مردم تبیین کنند

استاندار قم همچنین پیش از ظهر امروز 
در جلسه ستاد سرشماری کشاورزی سال 
93 استان قم که در استانداری قم برگزار شد؛ 
با تاکید بر اینکه رسانه نیز باید در خصوص 
معرفی ابعاد سرشماری کشاورزی سال 93 
تلاش لازم را داشته باشند خاطرنشان کرد: 
سرشماری  اهداف  رسانه ها  سوی  از  باید 

کشاورزی برای مردم به خوبی تبیین شود.
صالحی منش با اشاره به اینکه مردم باید 
در این سرشماری همکاری لازم را داشته 
باشند تصریح کرد: مسئله اطلاع رسانی در انجام سرشماری 
از اهمیت زیادی برخوردار است و اگر مردم اطلاعات لازم را 
داشته باشند در سرشماری مشارکت خوبی خواهند داشت.

باید در خصوص  نیز  اینکه رسانه ها  بر  تاکید  با  وی 
معرفی ابعاد سرشماری کشاورزی سال 93 تلاش لازم را 
داشته باشند خاطرنشان کرد: باید از سوی رسانه ها اهداف 

سرشماری کشاورزی برای مردم به خوبی تبیین شود.
استاندار قم با اشاره به آثار و پیامدهایی که آمار دقیق 
برای برنامه ریزی به دنبال دارد گفت: باید برای دریافت 
اطلاعات صحیح از کشاورزان برنامه ریزی دقیق را مدنظر 

قرار دهیم.
با  مرتبط  مسائل  خصوص  در  تصمیم گیری  وی 
و  دانست  دقیق  و  صحیح  آمار  نیازمند  را  کشاورزی 
خاطرنشان کرد: باید به یک حرکت جهادی شاهد برگزاری 

مطلوب این سرشماری در استان قم باشیم.
سرشماری عمومی کشاورزی سال 93 از 5 مهر ماه 
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خواهد شد.

ایمان: معاون امور عمراني استانداري قم گفت: در 
ارزیابي عملکرد دستگاههاي اجرایي استان در سال 
93، کیفیت اجراي پروژه هاي دولتي یکي از شاخصه 

هاي اصلي ارزیابي مي باشد.
جواد دلاوری روز دوشنبه در جلسه شوراي فني استان 
بر کیفیت اجراي پروژه هاي عمراني تأکید کرد و آن را 
یکي از شاخصه هاي اصلي در ارزیابي عملکرد دستگاههاي 
دولتي در سال 93 عنوان کرد و اظهار داشت: علاوه بر 
کیفیت مصالح در پروژه ها، کیفیت اجرا نیز باید با رعایت 

استانداردها و آئین نامه ها انجام شود. وي افزود: لازم است 
کمیته نظارت شوراي فني با دقت و حساسیت بیشتري بر 

پروژه ها و نحوه اجراي آنها نظارت نماید. 
معاون امور عمراني استاندار در بخش دیگري از سخنان 
خود با اشاره به استفاده از تکنولوژي جدید عملیات بازیافت 
گرم آسفالت در استان گفت: رعایت کیفیت و مشخصات 
فني اجرایي بازیافت گرم آسفالت لازم الاجراست و مراحل 
مختلف اجراي این کار حتماً باید اولویت بندي شود و پس 
از بازیافت گرم آسفالت و بهسازي اولیه، محور حتماً باید 

روکش شود تا از استحکام و مقاومت لازم برخوردار شود.
و  کنترل  ملي  رساني سامانه  بروز  ادامه،  در  دلاوري 
نظارت بر پروژه هاي عمراني کشور را یادآور شد و بیان 
داشت: دستگاههاي اجرایي با ورود به موقع اطلاعات پروژه 
هاي خود به این سامانه که به صورت ماهانه انجام مي شود 

عملکرد استان را به صورت واقعي نمایش دهند.
دلاوری افزود: با تجزیه و تحلیل این اطلاعات مي توان 
عملکرد برنامه اي و کیفي دستگاههاي اجرایي استان را 

ارزیابي کرد.

آیت الله علوی گرگانی در دیدارمدیر شعب بانک سپه استان قم: 

دریافت دیرکرد ظلم فاحش به مردم است

ایمان : معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم بر لزوم تشویق سرمایه 
گذاران به ایجاد تعاونی ها تاکید کرد. 

سید حسن رضوی قبل از ظهر دوشنبه در جشنواره تقدیر از تعاونی های بر تر استان قم 
بیان کرد: اگر نگاه به آینده داشته باشیم برای رفع اشکالات باید اقتصاد را به دست مردم 
داد و اقدام اقتصادی را تنها از زاویه نگاه دولتی نگاه نکرد.وی گفت: اگر در قالب برنامه های 
مختلف اقتصادی موفقیت بسیاری کسب نشده است به این دلیل است که سهم تعاون در 
ایران پایین است و باید افزایش یابد.معاون استاندار قم عنوان کرد: اگر شرایط فعلی دنیا را 
رصد کنیم می بینیم که بحث تحریم ها تاثیر بسیاری در اقتصاد ایران داشته است که باید 

برای رفع مشکلات اقتصادی ناشی از تحریم ها چاره اندیشی کرد.

تعاون می تواند توسعه اقتصادی را بهبود بخشد
وی بیان کرد: دولت به عنوان محور هدایت و پیگیری مسائل باید بر این مبنا عمل کند 
که آن چیزی که می تواند توسعه اقتصادی را بهبود یابد بخش تعاون است که در این راستا 

مشکلات بسیاری وجود دارد که باید با کمک تعاون گران و مسئولان مرتفع شود.
رضوی ادامه داد: با تشویق سرمایه گذاران به ایجاد تعاونی می توان نقش مثبتی را ایفا 
کرد، همچنین توسعه تعاونی های خدمات، گردشگری و مصرف می تواند تاثیر بسزایی 

داشته باشد.
وی بیان کرد: دولت با نگاه جدیدش با لایحه ای که تقدیم مجلس کرده است می تواند 

در این راستا به تسهیل و حل مشکلات تعاونی ها بپردازد.

معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم:

سرمایه گذاران به ایجاد تعاونی ها تشویق شوند

حــوادث 

اخبـــار

سرمقــاله
رییس پلیس آگاهي استان قم :

مهار سرقت با عزم و اراده عمومي 
امکان پذیر است

ایمان: رییس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم مهار سرقت را با 
عزم و اراده عمومي امکان پذیر خواند و گفت: ایجاد و تولید امنیت مستلزم 

همکاري و مشارکت تمام سازمان ها و احاد مردم است. 

سرهنگ "مهدي قدمي" با اشاره به اینکه اساسا" در ارتکاب هر عمل مجرمانه سه 
عامل اصلي انگیزه مجرم یا مجرمین، رفتار مالباختگان یا قربانیان و شرایط و فضاي 
مناسب براي وقوع جرم یا شرایط اجتماعي دخیل است، افزود: از بین بردن انگیزه 
مجرمان وظیفه اي خارج از توان شهروندان و در محدوده اختیارات سازمان هاي 
مربوطه است. وي افزود: براي جلوگیري از ایجاد فضا و بستر براي بروز عمل مجرمانه، 
تا حد بسیاري بستگي به عملکرد هر یک از قربانیان بالقوه است که مي تواند آنها را در 
برابر مجرمان فرصت طلب و سود جو حفظ و موجب ناکامي این افراد شود. سرهنگ 
قدمي ادامه داد: انگیزه هاي سرقت خودرو در سارقان متفاوت است اما این انگیزه ها 
هرچه باشد با رعایت دقیق نکات ایمني توسط مالک خودرو یا راکب آن مي تواند مدت 
زمان لازم براي موفقیت سارق یا سارقان را طولاني تر کرده و سرقت را دشوار یا حتي 
غیر ممکن کند ، بدین ترتیب میزان موفقیت سارقان اتومبیل و علاقه شان به ارتکاب 
این جرم را مي توان به شدت کاهش داد. رییس پلیس آگاهي استان قم اضافه کرد: 
زندگي ایمن و بدون دغدغه در شهرها به ویژه شهر هاي بزرگ به دلیل جمعیت زیاد و 
فرهنگ ها و قومیت هاي گوناگون ، نیازمند رعایت آداب و اصول خاصي است که لازم 
است شهروندان براي تأمین امنیت خود و اطرافیان این اصول را بشناسند و آنها را بکار 
گیرند. سرهنگ قدمي خاطرنشان کرد: مهار سرقت با عزم و اراده عمومي امکان پذیر 
خواهد بود ،ایجاد و تولید امنیت نیز مستلزم همکاري و مشارکت تمام سازمان ها اعم 
از دولتي و غیر دولتي و احاد مردم خواهد بود. رییس پلیس آگاهي استان قم خاطر 
نشان کرد: بررسي هاي پلیس آگاهي بیانگر این موضوع است که علت اصلي وقوع اکثر 
سرقت ها بي توجهي، غفلت و در بعضي موارد سهل انگاري مالباختگان در نگهداري 
و حفظ اموال در اختیارشان است،به همین علت پلیس آگاهي ناجا در سال 1393 
راهبردش را از مجرم محوري به جرم محوري تغییر داده است . وي گفت: در گذشته 
هدف اصلي پلیس ،برخورد با مجرم بود اما در حال حاضر این راهبرد تغییر کرده است، 
ما باید بستر هاي بوجود آمدن سرقت را شناسایي و هدف گذاري کنیم و به نوعي این 
بستر ها را از بین ببریم تا دیگر سرقت جذابیتي نداشته باشد. سرهنگ قدمي عنوان 
کرد: تعداد قابل توجهي از جرائم و ناهنجاري هاي اجتماعي به نوعي ارتباط مستقیم یا 
غیر مستقیم با اعتیاد به مواد مخدر دارند. رییس پلیس آگاهي استان قم تصریح کرد: 
به منظور پیشگیري از سرقت ، قرارگاهي در مرکز کشور قرارگاهي در مرکز کشور تحت 
عنوان قرارگاه مرکزي مبارزه با سرقت با مشارکت تمام رده هاي انتظامي تشکیل و 
در استان ها هم این قرار گاه با عنوان قرارگاه مشترك مبارزه با سرقت راه اندازي شد. 
وي با اشاره به تأثیرگذاري مشارکت سازمان ها در پیشگیري و مقابله با سرقت 
افزود: کارگروهي را در پلیس آگاهي استان با حضور بیش از 14نماینده تام الختیار 
سازمان ها، دستگاه ها و نهاد هایي که در زمینه هاي فرهنگي ، اجتماعي و اقتصادي 
مي توانند پلیس را در پیشگیري و مقابله با انواع سرقتها یاري کنند تشکیل شده که 
نتایج بسیار خوبي را به همراه داشته است. سرهنگ قدمي با عنوان اینکه پیش گیري 
بسیار موثر تر و کم هزینه تر از درمان است، اظهار داشت: پلیس آگاهي به دنبال 
مدیریت و مهار جرم و سرقت است، آن هم از طریق بهره گیري از توان و ظرفیت سایر 
سازمان ها و آموزش مردم، هدف از پیشگیري، کنترل اعمال مجرمانه از طریق اصلاح 
افراد، باز داشتن مجرم از ارتکاب جرم، حفاظت و حمایت از بزه دیده و مهم تر از همه 

از بین بردن بستر هاي جرم است. 

رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان اعلام کرد:

کشف 7 کیلوگرم تریاک 
از هواکش یک منزل مسکوني در قم

ایمان: رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم گفت 
:با تلاش ماموران مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتنظامي استان قم پس از 

بازرسي از یک منزل مسکوني بیش از 7 کیلوگرم تریاک کشف شد. 

سرهنگ "منوچهر طالبي با بیان این خبر افزود: در پي کسب خبري مبني بر 
فعالیت یک قاچاقچي مواد مخدر در استان، پس از شناسایي وي مشخص شد نامبرده با 
انتقال مقادیر قابل توجهي مواد مخدر به منزل همدست خود قصد دارد آن را در منزل 
مذکور نگهداري کند. به گفته سرهنگ " طالبي" بلافاصله پس از اخذ دستور قضایي در 
عملیاتي ضربتي هر دو متهم دستگیر و منزل مسکوني مورد بازرسي قرار گرفت. رییس 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان افزود: در ادامه و در بازرسي از داخل یکي از لوله هاي 
هواکش این منزل بیش از 7 کیلوگرم تریاك که به طرز ماهرانه اي جاسازي شده شده 
بود، کشف شد. سرهنگ طالبي گفت: در نهایت متهمان به انضمام پرونده تشکیل شده 

براي سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضایي استان شدند. 

جانشین فرماندهي انتظامي استان قم  خبرداد:

دستگیري سرگرد قلابي 
با 9 فقره سابقه کیفري در قم

ایمان: جانشین فرماندهي انتظامي استان قم از دستگیري یک سرگرد 
قلابي در این استان خبر داد و گفت: با بررسي سوابق وي مشخص شد نامبرده 

داراي 9 فقره سابقه کیفري است. 
سرهنگ "حمیدرضا اسدي" در تشریح این خبر افزود: در پي تماس یک تبعه 
خارجي با پلیس آگاهي قم مبني بر اینکه فردي با معرفي خود به عنوان سرگرد نیروي 
انتظامي مدعي صدور کارت مجوز تردد در کشور شده، با دریافت این خبر بلافاصله 
موضوع در دستور کار ماموران آگاهي استان قرار گرفت. وي افزود: در ادامه با انجام 
اقدامات پلیسي و با توجه به حساسیت موضوع، تمامي نقاطي که احتمال حضور متهم 
داده مي شد تحت نظر ماموران قرار گرفت و نهایتاً وي در هسته مرکزي شهر شناسایي 
و در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر شد. جانشین فرماندهي انتظامي استان اعلام کرد: 
پس از انتقال متهم به پلیس آگاهي و بررسي سوابق وي مشخص شد نامبرده داراي 
9 فقره سابقه کیفري است. سرهنگ اسدي با اشاره به سوابق متعدد متهم در جعل 
عنوان و کلاهبرداري، افزود: وي در رویارویي با شواهد موجود چاره اي جز بیان حقیقت 
نداشت و به جرم خود اعتراف کرد. جانشین فرماندهي انتظامي استان قم گفت: متهم 
به انضمام پرونده تشکیل شده براي سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضایي استان و 

با صدور قرار قانوني مناسب راهي زندان شد. 

برگه های آراء انتخابات در قم امحاء شد
ایمان: برگه های آراء یازدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری و چهارمین 

دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در استان قم امحاء شد. 
به گزارش روابط عمومی فرمانداری قم، با توجه به دستور وزیر کشور و اجرای ماده 
17 قانون انتخابات ریاست جمهوری و ماده 41 آئین نامه اجرایی آن و همچنین ماده 
78 آئین نامه اجرایی شوراهای انتظامی شهر و ماده 85 آئین نامه اجرایی انتخابات 
شوراهای اسلامی روستا و بخش، اوراق انتخابات در استان قم با حضور فرماندار، اعضای 

هیات نظارت و اجرایی انتخابات امحاء گردید.

واقع بیني دیرهنگام 
» اوباما«

اظهارات رییس جمهور آمریکا در مصاحبه با شبکه 
ان،بي،سي، بازتاب فراواني در رسانه هاي بین المللي یافت. 

اوباما در بخشي از سخنانش گفت »برای اولین بار کاملا مشخص است که مشکل پیش 
روی دولت های سنی مذهب که بسیاری از آنها از متحدان آمریکا هستند، ایران یا موضوع 
شیعه و سنی نیست، بلکه افراط گرایی سنی است که خود را به شکل داعش نشان داده 
و بزرگترین خطر پیش رو است«. این نوشتار، با توجه به اهمیت این بخش از سخنان 
رییس جمهور آمریکا، رفتارهاي جمهوري اسلامي و افراط گرایان سني را مقایسه مي کند، 
بنیان هاي افراط گرایي سني و راه حلهاي مبارزه با آن را تبیین مي کند و سرانجام به بررسي 

مناسبات ایران و آمریکا در پرتو اظهارات اوباما و واقعیت هاي منطقه اي مي پردازد.
الف: ایران کشوري با تمدني باستاني و اسلامي است.ایرانیان در دوقرن اخیر هیچ گاه 
رویکرد توسعه طلبي سرزمیني نداشته اند؛ بلکه این دولت هاي همسایه ایران بوده اند که 
کوشیده اند قسمت هایي از سرزمین ایران را تصاحب کنند. جمهوري اسلامي، جزیي از 
جامعه جهاني، عضو سازمان ملل متحد، متعهد به قواعد آمره حقوق بین الملل و عضو 
معاهدات مهم بین المللي است. ایران در35سال گذشته، بارها براي حل اختلافات خارجي 
خود، به مذاکره با دولت هاي دیگر پرداخته است. امام و رهبري، منادي وحدت مسلمانان، 
خاتمي مبتکر گفتگوي تمدن ها و روحاني طراح جهان علیه خشونت و افراط گرایي بوده اند 
تا تمایلات انسان دوستانه و صلح جویانه مقام هاي بلندپایه جمهوري اسلامي، آشکار گردد. 
در مقابل افراط گرایان سني از جمله القاعده و گروه تروریستي دولت اسلامي)داعش(، هیچ 
یک از قواعد بین المللي را محترم نمي شمارند، بلکه با آنها مي ستیزند و رویکرد توسعه 
طلبي دارند. افراط گرایان سني، انسان ها را به دو دسته سني مذهب و غیر سني تقسیم 
مي کنند. حیات و دارایي هاي غیر سنیان براي افراط گرایان، حرمتي ندارد. سنیان نیز 
اگر به تسلط افراط گرایان تن دهند در امانند و البته مردان سني باید در راستاي اهداف 
افراط گرایان بجنگند و زنان سني نیز براي جهاد نکاح آماده شوند. اگر سنیان، سلطه 
افراط گرایان را نپذیرند، با مجازاتي مانند مرگ و شکنجه رو برو مي شوند. افراطگرایان 
اقدامات جنایت آمیز خود را به نمایش مي گذارند تا مخالفان را، بیش از پیش بترسانند. این 
مقایسه نشان گر آن است که منافع و رویکرد ایران هرچند با بعضي دولت هاي منطقه اي، 
اختلاف دارد اما جمهوري اسلامي، حکومتي مسئول و پیش بیني پذیر است که هیچ 
گاه تهدیدي وجودي براي منطقه و دولت هاي فرامنطقه اي محسوب نمي شود و توانایي 
نظامي آن تنها جنبه دفاعي دارد. افراطگرایان سني، در مقابل به سبب توسعه طلبي، مجاز 
دانستن هرگونه جنایت علیه دیگران و بي اعتبار دانستن هنجارها و قواعد بین المللي، 
تهدیدي واقعي براي صلح و امنیت منطقه اي و بین المللي به شمار مي آیند. نکته مهم آن 
است که نمي توان پذیرفت که اوباما، آن طور که خود ادعا مي کند، براي اولین بار اکنون 
خطرناکي افراط گرایي سني را در مقایسه با ایران، دریافته باشد. باید افزود که ایران هراسي- 
این رویکرد گمراه کننده- پیامد اقدامات اسراییل و حکومت هاي محافظه کار منطقه است. 
اسراییل، مي کوشد با ترویج ایران هراسي، از نفوذ ایران در منطقه جلوگیري کند. رژیم هاي 
محافظه کار خاورمیانه، ایران هراسي را ابزار اتحاد خود با غرب و البته توجیه ضرورت تداوم 

حیات خود، قرار داده اند.
ب: افراط گرایي سني، چند خاستگاه مهم دارد. این رویکرد، در آموزه هاي بعضي عالمان 
سني از جمله ابن تیمیه و محمد بن عبدالوهاب، قابل ردیابي است.اندیشه هاي این عده 
مبناي فکري افراط گرایي سني را تشکیل مي دهد. حکمراني حاکمان ناکارآمد و فاسد در 
جوامع عربي، شکل گیري اسراییل در خاورمیانه و حمایت آمریکا از رژیم های محافظه کار 
عرب و هم پیماني آن با اسراییل، در چند دهه گذشته افراط گرایي سني را تقویت کرد. 
واقعیت دیگر آن است که آمریکا در مقاطعي، از آنجا که افراط گرایان در مقابل جمهوري 
اسلامي قرار گرفته اند، رویکردي تاییدآمیز در برابر ر فتارهاي آنان از جمله در سوریه داشته 
است.آمریکا براي مبارزه با افراط گرایي باید حکومت هاي هم پیمان خود را به انجام اصلاحات 
وادار کند، در برابر مساله فلسطین سیاستي منصفانه در پیش گیرد و هرگونه حمایتي را از 

افراط گرایان، متوقف سازد.
پ: تحرکات افراط گرایان سني، با توجه به اظهارات اوباما، فرصت تازه اي براي  همکاري 
آمریکا و ایران ایجاد کرده است. تهدیدات افراط گرایان و قابلیت هاي انکارناپذیر ایران در 
ایجاد ثبات در منطقه، بنیان هاي هرگونه همکاري ایران و آمریکا را سامان مي دهند. نکته 
مهم، ضرورت مدیریت موضوع هسته اي است. اگر آمریکا بپذیرد توافقي شرافتمندانه درباره 
موضوع هسته اي شکل یابد،آنگاه مي توان انتظار داشت ایران و آمریکا در برابر افراط گرایان 
به سطحي از همکاري برسند. انعطاف ناپذیري آمریکا در مذاکرات هسته اي و تلاش 
تندروهاي آن دولت براي افزایش فشار بر جمهوري اسلامي، هدف آمریکا را براي مبارزه 
با تروریست هاي دولت اسلامي، با مانع جدي روبرو مي کند. هرگونه تلاش براي سرکوب 
داعش، بدون مشارکت جمهوري اسلامي، بخت کمي براي موفقیت خواهد داشت. اجلاس 
مجمع عمومي ملل متحد-که از چند روز دیگر آغاز خواهد شد- مي تواند فرصتي براي ایجاد 

نوعي ائتلاف بین المللي علیه افراط گرایان منطقه باشد.

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرد:

اهتمام حوزه های علمیه به کادرسازی براساس 
نیازهای دنیای اسلام

 ایمان :رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه صرف ملا بودن 
کافی نیست و صرف سیاسی بودن هم بدون علم درست نیست گفت: حوزه ها 
باید روحانیون را تجهیز کرده و از درس و بحث ها برای نیازهای امروزی و 

نیازهای دنیای اسلام کادرسازی شود.
به گزارش خبرگزاری فارس از قم به نقل از روابط عمومی مجمع نمایندگان طلاب و 
فضلای حوزه علمیه قم، آیت الله محمد یزدی در دیدار هیئت رئیسه مجمع نمایندگان 
طلاب و فضلای حوزه علمیه قم به بیان چند نگرانی خاص در باب حوزه علمیه پرداخت 
و گفت: نگرانی اول من این است که در حوزه متأسفانه درس و بحث ها به سمت جدایی 
دین از سیاست حرکت می کند بنابراین نمایندگان طلاب باید آنان را زیرنظر و کنترل 
داشته باشند چرا که یک طلبه باید هم خوب درس بخواند و هم از مسائل فرهنگی و 
سیاسی کشور مطلع باشد. وی عدم توجه کافی به مسائل اخلاقی طلاب را دومین نگرانی 
خود بیان و تأکید کرد: آموزش های غیرمستقیم از طریق اساتید به طلاب باید صورت 
بپذیرد و حتی مسائل خانوادگی هم باید در قالب مسائل اخلاقی گنجانده شود و یا 
جلساتی برای خانواده های طلاب برگزار شده و از اساتید فن استفاده شود. آیت الله یزدی 
در بخش دیگری از سخنان خود به تربیت طلاب فاضل و آگاه به مسائل شرعی برای 
کادرسازی برای شورای نگهبان، قوه قضائیه، دادستانی کل کشور و مسؤلیت های کلان 
اشاره کرد و بیان داشت: یکی از نگرانی های بزرگ من این است که متأسفانه ما برای 
چنین امری، کار خاص نکرده ایم و حوزه باید به این مسئله توجه جدی داشته باشد. در 
ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین حسینی نژاد رئیس مجمع نمایندگان طلاب 
ضمن بیان مطالبی درباره فعالیت های مجمع و ارتباط آن با جامعه مدرسین و نقش 
جامعه مدرسین در راستای پیشرفت و ارتقای کیفی مجمع ابراز کرد: مجمع نمایندگان 
طلاب می تواند واسطه ای بین طلاب و جامعه محترم مدرسین باشد و در واقع مجمع 
معین و یاور این نهاد مقدس و مسؤلین حوزه و نظام و مراجع عظام تقلید باشد. وی در 
بخش دیگری از سخنان خود به اقدامات جامعه مدرسین مانند انتخاب اعضای جدید، 
برگزاری جلسات با علمای بلاد و تشکیل مجمع اساتید اشاره و تأکید کرد: این اقدامات 
بسیار مؤثر بوده است. همچنین در این دیدار حجج الاسلام والمسلمین رضوی، تکیه ای، 
همتیان و حسینی کیا از اعضای هیئت رئیسه مجمع در سخنانی جداگانه از توجهات 

جامعه مدرسین به ویژه آیت الله یزدی در حمایت از مجمع قدردانی کردند.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزشهای دفاع مقدس استان قم خبر داد:

احراز هویت یکی از 40 شهید گمنام 
استان قم 

ایمان: مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم از احراز 
هویت یکی از چهل شهید گمنام استان قم خبر داد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزشهای دفاع مقدس استان قم 
احمد حسینی  با اعلام خبر  افزود : بنا بر گزارش مرکز تحقیقات ژنتیک انسانی، پیکر 
مطهر این ستاره پرفروغ  کهکشان ایثار و شهادت متعلق به رزمنده بسیجی است که با 
آزمایش ژنتیک) DNA( بدست آمده است. وی افزود: جزئیات کامل این خبر پس از 

انجام هماهنگی های لازم به زودی به اطلاع امت شهیدپرور خواهد رسید.

استاندار قم:

بانک ها سرمایه مردم قم را در اختیار تعاونی ها قرار دهند

معاون امور عمراني استانداري قم :

کیفیت پروژه هاي دولتي از شاخصه هاي ارزیابي عملکرد دستگاههاي اجرایي است 

حسن بختیاری زاده



3 اقتصادی

عضو هیات مدیره بیمه ایران:

فقط 30 درصد مردم حق بیمه الحاقیه
 ماه های حرام را پرداخت کردند

عضو هیات مدیره بیمه ایران گفت: با توجه به اینکه نرخ دیه در ماه های حرام 
200 میلیون تومان است، اما متاسفانه تاکنون فقط 30 درصد بیمه شدگان نسبت 

به پرداخت حق بیمه خود اقدام کرده اند.
دکتر مهدی ریاحی فر،  عضو هیأت مدیره ناظر بر حوزه اتکایی و امور بین الملل بیمه 
ایران با بیان اینکه بیمه ها یک شاخص رفاهی در جامعه محسوب می شوند، اظهار کرد: عدم 
آگاهی مردم نسبت به پرداخت حق بیمه خسارات جبران ناپذیری را متوجه افراد می کند.

وی با اشاره به اینکه ماه های شهریور،  مهر و آبان مصادف با ماه های حرام قمری 
ذی القعده، ذی الحجه و محرم هستند، افزود: از صاحبان خودرو تقاضا داریم هرچه سریع تر 

نسبت به تهیه الحاقیه بیمه شخص ثالث اقدام کنند.
عضو هیات مدیره بیمه ایران با اشاره به طرح بیمه »مان«،  گفت: بیمه زندگی »مان« 
مخفف ماندگاری، اطمینان و نشاط است که با ارائه طرح جدیدی در بیمه، بیمه نامه 
انفرادی زندگی را به بازار عرضه می کند، در این بیمه شرایط سنی ملاك نیست و شامل 
همه گروه های سنی از نوزادی تا بزرگسالی می شود و همه افراد می توانند به یک میزان از 

مزایای این بیمه بهره مند شوند.
ریاحی فر با اشاره به اینکه ایران رتبه 37 پرداخت حق بیمه را در جهان دارد، بیان کرد: 
طی آمار اعلام شده در سال 2012 کشورهای آمریکا بیش از هزار میلیارد دلار، ژاپن 653 
میلیارد دلار، انگلیس 322 میلیارد دلار و ایران 12 میلیارد دلار حق بیمه دریافت کرده اند.

وی با بیان اینکه پوشش انواع بیمه های عمر،  زندگی،  ازکار افتادگی و ... می تواند در 
کاهش تنشات مفید و افزایش امنیت خاطر موثر باشد،  اضافه کرد: سالانه رقم حدود 
25 هزار نفر در تصادفات کشور از بین می روند،  همچنین رشد بیماری سرطان و تعدد 
مرگ مغزی در بین جوانان ما از جمله مواردی است که در صورت وقوع، زحمات فراوانی 
را متوجه اطرافیان می کند و افراد با پوشش انواع بیمه ها می توانند آسودگی خاطر از وقوع 

چنین مشکلاتی را داشته باشند.

با وجود افزایش واردات طی 5 ماه امسال؛

واردات سیگار صفر می شود؟!

در حالی سرپرست مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشور چندی پیش 
برنامه این مرکز را "به صفر رساندن واردات سیگار تا پایان سال آینده" اعلام 
کرد که براساس جدیدترین آمار گمرک ایران واردات سیگار به کشور در پنج 

ماهه نخست امسال از نظر وزنی و ارزشی 47 درصد افزایش یافته است.
 در پنج ماهه نخست امسال براساس جدیدترین آمار گمرك ایران بالغ بر 5152 تن 
سیگار حاوی توتون به ارزش تقریبی 40.4 میلیون دلار وارد کشور شد. این میزان واردات 
هم از نظر وزنی و هم از نظر ارزشی نسبت به مدت مشابه در سال قبل 47 درصد افزایش 

دارد.
این رشد واردات اگرچه در حالت کلی می تواند خبر خوبی برای بازار دخانیات کشور باشد 
و تداوم آن به کاهش سهم سیگارهای قاچاق در بازار منجر شود اما در عین حال برنامه 

تولید داخل سیگار را نیز در هاله ای از ابهام قرار داده است.
چندی پیش سرپرست مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشور با اشاره به اینکه 
طبق تبصره 3 ماده 102 برنامه پنجم توسعه موظف هستیم واردات سیگار را تا پایان برنامه 
به صفر برسانیم و نیاز بازار را از طریق تولیدات داخلی تامین کنیم، اعلام کرده بود که برنامه 

این مرکز به صفر رساندن واردات سیگار تا پایان سال 1394 است.
در همین راستا مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشور از واحدهای سیگارسازی 
داخلی خواسته تا برنامه های خود را برای افزایش تولید، اجرای طرح های توسعه و استفاده 
از ظرفیت های خالی کنونی ارائه دهند. در همین حال این مرکز از هشت واحد تولید سیگار 
که واردات هم داشته اند تعهد گرفته تا این شرکت ها تا پایان سال آینده واردات خود را به 

صفر برسانند. واردات این هشت شرکت حدود 9 میلیارد نخ برآورد می شود.
براساس آخرین آمار مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشور در حال حاضر 9 
تولیدکننده و 15 واردکننده رسمی سیگار در کشور وجود دارد که از این تعداد شرکت، 

چهار شرکت هم تولیدکننده و هم واردکننده سیگار هستند.
سرپرست مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشور به ایسنا گفت: " تولید داخلی 
سیگار در سال گذشته معادل 37 میلیارد و 989 میلیون نخ بود. اگر به این میزان تولید 
13 میلیارد نخ اضافه شود، تولید داخلی سیگار بالغ بر 50 میلیارد نخ خواهد شد که با 
این احتساب می توانیم تا پایان سال آینده سهم تولید از بازار داخلی سیگار را به بالای 80 
درصد برسانیم." به گفته علی اصغر رمزی "هم اکنون 62 درصد از مصرف سیگار کشور از 
طریق تولیدات داخلی تامین می شود و سهم قاچاق در بازار داخلی 33 درصد است که با 

برنامه ریزی انجام شده این سهم تا پایان سال آینده نصف خواهد شد."

گوجه فرنگی صادراتی کیلویی چند؟
صادرات گوجه فرنگی در پنج ماهه نخست سال جاری نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته بیش از 165 درصد افزایش داشته است.
در پنج ماهه نخست سال جاری 128 هزار تن گوجه فرنگی به ارزش 45 میلیون دلار 
از کشور صادر شده است که 0.33 درصد از ارزش کل صادرات ایران را در این مدت 
شامل می شود. بر اساس این گزارش قیمت هر کیلو گوجه فرنگی صادراتی 0.4 دلار و به 
عبارت دیگر حدود 1300 تومان است. در مدت مشابه سال گذشته نیز 44 هزار تن از 
این محصول به ارزش 16.9 میلیون دلار صادر شده بود که قیمت این محصول در سال 
گذشته در همین حدود بوده است. به این ترتیب صادرات گوجه فرنگی نسبت به مدت 

مشابه سال گذشته 165 درصد افزایش داشته است.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,190,000یک مثقال طلا

967,260یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,435,000سکه بهار آزادی

9,435,000سکه امامی

4,730,000نیم سکه

2,640,000ربع  سکه

1,690,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

تا چندی پیش میراث مدیر عامل تازه شرکت پست 
146 میلیارد تومان بدهی بود و شرایط برای این شرکت 
به گونه ای شد که وزیر ارتباطات وعده داد که پست به 

جایگاه اصلی خود بازگردانده شود.
 با وجود بدهی هنگفتی که شرکت پست را در آستانه پرتگاه 
ورشکستگی قرار داده بود، این شرکت تصمیم گرفت در کنار 
برنامه هایی که در جهت جانماندن از قافله تکنولوژی پستی اجرا 
می کند، برای پرداخت و تسویه بدهی هایش هم از طریق ارائه 

خدمات جدید و ارتقاء دوباره جایگاه پست تلاش کند.
به گفته وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات یکی از علل مهم به 
وجود آمدن این بدهی در دولت دهم در شرکت پست مظلوم 

واقع شدن این شرکت بوده است.
محمود واعظی در این باره اظهار کرده بود: دولت تاکنون همه 
توان خود را روی مخابرات گذاشته  بود، در حالی که شرکت 
پست یک شرکت بزرگ و مردمی است و در اقصی نقاط کشور 

خدمت رسانی می کند.
اما حسین مهری، مدیر عامل شرکت پست نیز بی مهری ها و 
عدم حمایت دولت نهم و دهم از شرکت پست را باعث افزایش 
زیان انباشته این شرکت طی سالهای گذشته دانسته و گفته 
بود و اگر در این دو دوره شرکت پست حمایتهای جدی تری 
از سوی دولت دریافت می کرد امروز با این بحران مالی روبه رو 

نمی شد.
به  موفق  سال 1390  در  که  پست  حال شرکت  هر  در 

تمدید قرارداد با اپراتور همراه اول نشده بود، در کنار مشکلاتی 
همچون بی توجهی و حمایت دولت و پایین بودن تعرفه های 
پستی کم کم به سمت افزایش توده بدهی ها و افتادن در مسیر 

ورشکستگی حرکت کرد.
درحالیکه به عقیده بسیاری از مسوولان شرکت پست ایران 
در حال حاضر نیز با وجود بدهی هایش یک شرکت ورشکسته به 
حساب می آید. برخی دیگر از صاحب نظران این حوزه معتقدند 
که مساله ورشکستگی شرکت پست موضوع مطرح  در تمام 

شرکت های پستی جهان است.
هر چند رشد ارتباطات الکترونیک و کم شدن نیاز مردم به 
نامه نگاری باعث به حاشیه رانده شدن این صنعت از سوی مردم 
است ولی با این حال به عقیده وزیر ارتباطات و کارشناسان 
دیگر نیاز جهان به خدمات پستی در برخی از حوزه ها همچنان 

نتوانسته است جای خود را به راه های ارتباطی دیگر دهد.
همین امر فرصتی را در اختیار شرکت های پستی قرار می دهد 
که با حرکت همگام فناوری ارتباطی و بهره گیری از تکنولوژی 
IT بخش اعظمی از خدمات خود را از بر بستر الکترونیک ارائه 
دهند و از این راه نه تنها از ورشکستگی نجات پیدا کنند بلکه 

درامد های هنگفتی را نیز به دست بیاورند.
مدیر عامل شرکت پست  با اشاره به اینکه دو نوع بدهی از 
دولت قبل در شرکت پست به جا مانده است گفت: بدهی های 
در ارتباط با زیان انباشته این شرکت در پایان سال 1392 

نزدیک به 350 میلیارد تومان بود.

وی همچنین درباره بدهی 146 میلیارد تومانی شرکت 
پست اظهار کرد: این بدهی، بدهی است که شرکت پست به 

پیمانکاران و ذی نفعان دارد.
در راستای حل مشکلات مالی شرکت پست راهکار وزیر 
ارتباطات حمایت از این شرکت و تجهیز درست سرویس های 
پستی است. به گفته واعظی، وزارت ارتباطات برای حمایت از 
پست تصمیم جدی گرفته  است و در این راستا درآمدهای 

بخش های دیگر را برای ارتقای پست کشور خرج خواهد کرد.
تقویت  از  پس  می تواند  پست  شرکت  وی  عقیده  به 
زیرساخت ها و استفاده از امکانات IT کشور پس از گذشت 

مدتی درآمدزایی داشته باشد.
یکی دیگر از راه کارهای دولت یازدهم برای کمک به اقتصاد 
شرکت پست ورود این شرکت به بازار بورس و تعمیم روند 
خصوصی سازی در آن است. اما از سوی دیگر در مورد مزایا و 
معایب خصوصی سازی نیز در کنار عده ای که امید دارند با این 
راه درآمدهای این شرکت برای کاهش بدهی هایش افزوده شود، 
این نگرانی هم وجود دارد که با عدم برنامه ریزی صحیح پست 

به جایگاه مناسب نرسد.
بحث ورود پست به بورس از چند سال پیش مطرح بود و 
حتی مدیران عامل وقت این شرکت در سال 1388 با اشاره 
به روند تلاش های صورت گرفته در زمینه اجرای اصل 44 در 
پست گفته بود: پس از اخذ مصوبه های لازم از سوی دولت، 
کارگروهی جهت جداسازی حاکمیت و ایجاد سازمان پست 

دولتی و تفکیک اپراتور پست تشکیل شد.
و  کارشناسان  با  متعدد  جلسات  برگزاری  از  پس  ظاهرا 
متخصصان موجود در این حوزه، اساسنامه سازمان پست دولتی 
و شرکت اپراتوری پست تنظیم و جهت طی مراحل بعدی در 

دستور کار شورای اصل 44 وزارت ارتباطات قرار گرفت.
درباره مقدمات صورت گرفته برای عرضه سهام پست در 
بورس نیز به ذکر همین اطلاعات بسنده شده بود که طی 
جلسات مشترك با سازمان خصوصی سازی، مقدمات لازم در 
این زمینه آماده شده و مسوولان مربوطه منتظر اعلام سازمان 

خصوصی سازی برای طی مراحل بعدی بودند.
درحالیکه به گفته مهری، شرکت پست توانسته است طی 
4 ماه گذشته بدهی هایش را به 120 میلیارد تومان کاهش 
دهد، تنها 18 ماه از فرصتی که برای تسویه کامل بدهیهای 
این شرکت از سوی وزیر ارتباطات تعیین شده بود، باقی مانده 
است. در هر حال اینکه آیا شرکت پست توانایی عمل به وعده 
وزیر ارتباطات را درباره تسویه بدهی های دولت گذشته در این 
شرکت دارد به کارایی خدمات پستی جدید و حمایت های این 

وزارتخانه بستگی دارد.

پرداخت  سازوکار  هنوز  که  حالی  در 
وام 80 میلیون تومانی مسکن و نحوه باز 
پرداخت آن به طور دقیق مشخص نشده 
است برآوردها نشان می دهد که اگر به 
روال تسهیلات قبلی ارائه شود متقاضی 
باید درمجموع 170 میلیون تومان و حتی 
بیشتر را به عنوان اصل و سود آن به بانک 

بازگرداند.
با به میان آمدن بحث راه اندازی صندوق 
پس انداز مسکن و پرداخت وام 80 میلیون 
تومانی خرید مسکن، در کنار تمامی مسائل 
مهم و قابل توجه پیرامون این موضوع چگونگی 
بازپرداخت تسهیلات ارائه شده از اهمیت قابل 
توجهی برخوردار است چرا که در سویی قدرت 
با  پرداخت گیرنده تسهیلات که قرار است 
دریافت این وام گامی به سوی خانه دار شدن 
بردارد مطرح است و در سویی دیگر تامین 
منابع این صندوق و به عبارتی دیگر بانک 
پرداخت کننده تسهیلات که به طور یقین 
گزینه اصلی بانک مسکن خواهد بود قرار دارد.

با وجود اینکه وام مسکن همواره می توانسته 
نقش قابل ملاحظه ای در تامین بخشی از 
هزینه خرید مسکن داشته باشد اما میزان 
باز پرداخت و سودهای سنگین پرداختی آن 
متقاضیان دریافت این وام ها را دچار تردید 
می کند به طوری که گاها مشتریان ترجیح 
می دهند به جای دریافت وام چند ده میلیونی 
که می تواند به برداشتن بار سنگین هزینه 
خانه به آنها کمک کند منابع مورد نیاز را تا 
حد ممکن از راههای دیگری تامین کرده تا 
مبلغ  بابت  سنگین  سودهای  برگرداندن  از 
دریافتی در امان باشند. این درحالی است که 
بررسی ارقام وام های پرداختی مسکن و میزان 
دریافتی سود واصل آن در پایان مدت تعیین 
شده در یکی- دو دوره اخیر نشان می دهد 
که به طور طبیعی با طولانی تر شدن مدت 
زمان بازپرداخت مجموع اصل و سود برگشتی 
به دو برابر مبلغ دریافتی و یا حتی بیشتر نیز 

رسیده است.

سود 14 تا 21 میلیونی
 وام 18 میلیون تومانی

بنابراین گزارش، در سال 1386 که میزان 
وام مسکن از 12 میلیون تومان 18 میلیون 
تومان افزایش یافت شرایط به گونه ای بود که 
متقاضیان دریافت وام 18 میلیونی مسکن برای 
پازپرداخت این وام در مدت 12 سال با سود 
13 درصد و به روش ساده، ماهانه 223 هزار و 
177 تومان می پرداخته و سود دریافتی برای 
این وام نیز بیش از 14 میلیون تومان بود یعنی 
برای یک وام 18 میلیونی مجموع تسهیلات و 
سود دریافتی از مشتری 32 میلیون و 137 

هزار و 500 تومان تعیین شد.
همچنین برای بازپرداخت وام 18 میلیونی 
در مدت 15 سال و به روش ساده باید ماهانه 
198 هزار تومان قسط پرداخت می شد و 
سود دریافتی با این حساب بالغ بر 17 میلیون 
تومان بود به عبارتی مجموع تسهیلات و سود 
دریافتی از مشتری به بیش از 35میلیون تومان 
یعنی نزدیک به دو برابر مبلغ دریافتی می رسید. 
در عین حال متقاضی دریافت وام 18 میلیونی 
برای بازگرداندن 18 ساله تسهیلات دریافتی 
باید ماهانه بیش از 181 هزار تومان قسط 
پرداخته و سود دریافتی حاصل ازاین وام در 
مدت یاد شده بالغ بر 21 میلیون تومان بود که 
در مجموع مشتری مبلغی حدود 39 میلیون 

تومان را به بانک مسکن برمی گرداند.
وام 35 میلیونی با بازپرداخت 75 

میلیونی
سال گذشته بود که بعد از چند سال ثبات 
مبلغ وام مسکن و با توجه به تغییرات اقتصادی 
و رشد تورم در سالهای اخیر پیشنهاد بانک 
مسکن برای افزایش رقم وام از 18 میلیون 
تومان در شورای پول و اعتبار به تصویب رسید 

و میزان وام مسکن حدود دو برابر شده و به 
35 میلیون تومان رسید. اما این افزایش هم 
از سودهای سنگین جانماند و جدول اقساط 
بازپرداخت نشان داد که مشتری باید برای 
در  آن هم  تومانی  میلیون   35 وام  گرفتن 
شرایطی که قیمت هر متر خانه چندین برابر 
شده بود و این میزان وام چندان هم قابل توجه 
نبود بیش از 70 میلیون تومان باز می گرداند.

بر این اساس گیرنده تسهیلات 35 میلیونی 
با سود 15 درصد ، در 12 سال و به روش 
 ، تومان  هزار  ماهانه حدود 520  باید  ساده 
سودی بیش از 40 میلیون تومان و در مجموع 
بیش از 75 میلیون تومان بازگرداند. همچنین 
زوجین که وام 50 میلیون تومانی به آنها تعلق 
می گیرد باید در 12 سال با سود 15 درصد 
ماهیانه 750 هزار تومان قسط پرداخته و در 
پایان با پرداخت 58 میلیون تومان سود حدود 
108 میلیون تومان را به عنوان اصل و سود وام 

دریافتی به بانک بپردازند.
و اما وام 80 میلیون تومانی...

اما صندوق پس انداز مسکنی که قرار است 
بانک  کل  رییس  مشترک  نامه  به  توجه  با 
رییس  به  شهرسازی  و  راه  وزیر  و  مرکزی 
جمهور راه اندازی شود بنابرآنچه که تاکنون 
مسوولان ذیربط عنوان کرده اند وامی بین 40 
تا 80 میلیون تومان را به گیرندگان که به نظر 
می رسد عمدتا اقشار متوسط به بالا هستند 
پرداخته خواهد شد. این در حالی است که بنابر 
آخرین اطلاعات ارائه شده از سوی مسوولان 
اقساط  بازپرداخت  برای  شهرسازی  و  راه 
تومان  میلیون  تا 80  بین 40  که  وام هایی 
پرداخت خواهد شد مبلغی بین 600 تا 800 
و 900 هزار تومان پیش بینی شده که البته 
سازوکار آن اعلام نشده است. اما درصورتی 

که فرض را بر روال پرداخت وام های مسکن 
قبلی قرار دهیم در صورتی که وام 80 میلیون 
تومانی به مشتری اعطا شود با توجه به اعلام 
اخیر سیف-رییس کل بانک مرکزی- مبنی 
براینکه آخرین پیشنهاد ارائه شده برای سود 
14 درصد بوده است محاسبات نشان می دهد 
که مشتری برای بازگرداندن مجموع اصل و 
سود این وام طی 12 سال باید رقمی بالغ بر 

166 میلیون تومان را به بانک بازگرداند.
در عین حال برای بازپرداخت 12 ساله وام 
80 میلیون تومانی با سود 14 درصد اقساط 
ماهیانه حدود یک میلیون و 150 هزار تومان 
باشد  قرار  اگر  گزارش  بنابراین  بود.  خواهد 
که وام 80 میلیون تومانی برای بازپرداخت 
15 ساله با سود 14 درصد اخذ شود آنگاه 
گیرنده این ماهیانه قسط کمتری درحدود 
یک میلیون و 70 هزار تومان را می پردازد اما 
در پایان رقمی در حدود 200 میلیون تومان به 
عنوان اصل و سود وام دریافتی به بانک خواهد 
پرداخت. این درحالی است که بنابر تدابیر در 
نظر گرفته شده قراراست تا تسهیلات اعطایی 
به گونه ای باشد که مشتری بتواند در مدت 
زمان بیشتری نسبت به سایر وام ها اقساط را 
پرداخت کرده و رقم قسط نیز کمتر از یک 
میلیون تومان باشد که در این شرایط نیز 
واضح است که با طولانی تر شدن مدت زمان 
بازپرداخت، مجموع اصل و سود پرداختی برای 
یک وام 80 میلیون تومانی از 200 میلیون 

تومان هم فراتر خواهد رفت.
با این حال تمامی اعداد و ارقام مطرح شده 
در حد یک محاسبه و فرضیه براساس آنچه که 
تاکنون روال بوده و عنوان شده، است. بنابراین 
ممکن است که با روشن شدن سازوکارهای 
از 14  نرخ سود  انداز مسکن،  صندوق پس 
درصد بیشتر و یا کمتر بوده و یا اینکه مدت 
زمان بازپرداخت به حد قابل توجهی افزایش 
یابد که در این شرایط رقم پرداختی برای هر 
قسط همچنین مجموع اصل و سود وام دچار 

تغییر می شود.

برآورد بازپرداخت وام 80 میلیونی مسکن؛

حداقل 170 میلیون تومان

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000

MVM X3376,000,000 جدید اتومات

بدهی  120 میلیارد تومانی کار خودش را کرد؛

پست در راه بورس

سه شنبه -هجدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3531

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاك منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارك موجود در پرونده 

به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1- رأی شماره 139360330001011807 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001626آقا / 
خانمعلی رضا ساده وندفرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 86/96 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاك ثبتی 10416 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلامرضاو ابوالفضل و 

غلامحسین و بانوان سکینه-مریم-بتول-زینب-کلثوم همگی اشجعی.
2- رأی شماره 139360330001010488 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000473 آقا / 
خانم محمد علی توحیدی نژاد فرزند محمد رضا 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 125/78 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاك ثبتی 10875 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد 

وفاطمه صدر الحفاظی.
3- رأی شماره 139360330001010802 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000559 آقا / 
خانم عباس خازنی راد فرزند احمد 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 54/20 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاك ثبتی 10349/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
4- رأی شماره 139360330001011728 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001004056 آقا / 
خانم داود خالصی فرزند عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160 متر مربع بر روی قسمتی از پلاك 

ثبتی باقیمانده 11001 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
5-  رأی شماره 139360330001011776 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001806 آقا 
/ خانم علی محمد کفاش درویش فرزند رضا 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 180 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاك ثبتی 10482/9 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
6-  رأی شماره 139360330001008091 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001571 آقا 
/ خانم سید مهدی نصراللهی فرزند سید قوام 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 89/05 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاك ثبتی 10454 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
7- رأی شماره 139360330001005722 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000376 آقا 
/ خانم سعداله غیبی فرزند وجیه اله 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 102 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاك ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محسن ولی.
8-  رأی شماره 139360330001010628 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001474 آقا / 
خانم حسین عباسی زاده فرزند حاجی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 71/25 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاك ثبتی 11491 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس جهانگیری 

مالک رسمی.
9- رأی شماره 139360330001010713 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000906 آقا / 
خانم حسین زینلی فرزند محمد علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 155 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاك ثبتی 10434/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
10- رأی شماره 139360330001010715 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001000750 آقا 

/ خانم علی سعادتمند فرزند حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 28/23 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاك ثبتی 11038/27 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی.

11- رأی شماره 139360330001010527 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001872 آقا 
/ خانم سید علی میر محمدی فرزند میر محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 161 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاك ثبتی 10659/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از اعظم و 

علی وحیدی اربابی.
12- رأی شماره 139360330001010567 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002068 آقا 
/ خانم علی محمد زرقانیان فرزند علی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 75 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاك ثبتی 10467 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا عسگری.
13-رأی شماره 139360330001011792 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001532 آقا / 
خانم پروانه ساده وندی فرزند عبدالله6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 112/54 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاك ثبتی 10477 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین زجاجی.
14-  رأی شماره 139360330001010188 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001832 
آقا / خانم محسن کاظمیفرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 17/12 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاك ثبتی 10699 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد کاظمی فرزند 

غلامحسین.
15- رأی شماره 139360330001010727 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001003589 آقا 
/ خانم حوری قشقائی فرزند حسین 2 دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 97/61 متر مربع 

بر روی قسمتی از پلاك ثبتی باقیمانده 10447 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
16-رأی شماره 139360330001010726 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001226 آقا / 
خانم محسن محمد زاده مطلق فرزند حسن 4دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 97/61 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاك ثبتی باقیمانده 10447 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

17- رأی شماره 139360330001005169 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001528 
آقا / خانم مهدی آقابابائی قمیفرزند ابوالفضل 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 94/65 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاك ثبتی 8874/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید احسان 

طیب.
18- رأی شماره 139360330001010558 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001814 آقا / 
خانم ناصر خبری فرزند علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 188/50 متر مربع بر روی قسمتی از پلاك 

ثبتی 11231 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
19-رأی شماره 139360330001011743 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001816 آقا 
/ خانم ناصر خبری فرزند علی 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 208 متر مربع بر روی قسمتی از پلاك 

ثبتی 11231 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین سزاوار.
20- رأی شماره 139360330001010197 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001708 آقا 
/ خانم محمود رضائیان شاد فرزند جواد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/6 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاك ثبتی 10877 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علی وحیدی اربابی
21- رأی شماره 139360330001011969 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001912 آقا 
/ خانم فاطمه یزدانی فرزند محمود 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 50/50 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاك ثبتی 10285 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
22- رأی شماره 139360330001004281 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001733 آقا 
/ خانم حسن ابراهیمی راد فرزند عباس 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 168 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاك ثبتی 11562 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
23- رأی شماره 139360330001011826 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002206 آقا 
/ خانم حسین باقری حاجی آبادی فرزند غلامرضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 160 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاك ثبتی 10659/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
24- رأی شماره 139360330001007148 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001323 آقا 
/ خانم مریم عاصی لاهیجانی فرزند اسمعیل6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 76/39 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاك ثبتی 9460 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
25- رأی شماره 139360330001011833 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001842 آقا / 
خانم نقی اسداله زاده فرزند اصغر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 180 متر مربع بر روی قسمتی از پلاك 

ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
26- رأی شماره 139360330001007236 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001115 آقا 
/ خانم جعفر بستان افروز فرزند محمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 38/90 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاك ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد اشراقی 
27- رأی شماره 139360330001002046 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001001215 آقا 
/ خانم محمد علی وفائی فرزند اسمعیل6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاك ثبتی 10631 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/06/18
تاریخ انتشار دوم: 1393/07/02
 جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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علیپور خبر داد:
احتمال لغو مجوز فعالیت متخلفان خالکوبی!

دبیر هیئت رسیدگی به تخلفات حرفه ای فوتبال از مفتوح بودن پرونده چند 
مربی منشوری خبر داد و گفت که در موضوع خالکوبی نیز برخوردهای جدی با 

متخلفان صورت خواهد گرفت.
حجت الاسلللام علیرضا علیپور در خصوص برخورد کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال با 
موضوع خالکوبی بازیکنان فوتبال اظهار داشت: موضوع خالکوبی در مرحله اول به این شکل 
بود که پیش از شروع فصل به باشگاه ها تذکر داده شد به قوانین پایبند باشند. مرحله دوم 
نیز به این شکل بود که اگر بازیکنان به قوانین پایبند نباشند، کمیته اخلاق وارد کار شده 
و هم با بازیکن و هم با مسئول مرتبط با این تخلف که سرپرست تیم و مدیرعامل باشگاه 

می شوند برخورد کرده با دعوت از آنها تذکرات لازم را خواهد داد.
وی با بیان اینکه اگر بعد از تذکرات داده شده افراد باز هم اصرار به تخلف خود داشته 
باشللند نوع برخورد تغییر خواهد کرد، گفت: خالکوبی جزو مواردی است که با قوانین 
جمهوری اسلامی ایران و شئونات کشورمان مغایرت دارد و اگر افراد بخواهند به این تخلف 
خود ادامه دهند و رفتارشان استمرار داشته باشد حتی الامکان لغو مجوز فعالیت آنها در 

فوتبال نیز وجود دارد و در این خصوص تجدیدنظر خواهد شد.
دبیر هیئت رسیدگی به تخلفات حرفه ای فوتبال ادامه داد: بر حسب آئین نامه حرفه ای و 
اخلاقی موضوع خالکوبی تحت عنوان سوء استفاده از موقعیت و عدم رعایت قوانین بومی، 
محلی و حق تجاری باشگاه ها به حساب آمده که می توان با تشکیل پرونده افراد را مورد 
پیگرد قانونی قرار داد. علیپور در خصوص اینکه نوع رسیدگی هیئت رسیدگی به تخلفات 
حرفه ای فوتبال و کمیته اخلاق به تخلفات با یکدیگر تفاوت دارد یا نه، گفت: این دو کمیته 
در طول هم حرکت کرده و به یکدیگر مرتبط هستند. هرکدام که به پرونده ای رسیدگی 

کنند در نهایت صدور رأی از سوی دیوان تحکیم کمیته اخلاق خواهد بود.
وی در پاسخ به این سؤال که بحث منشوری ها به کجا رسید و آیا همچنان مربی منشوری 
وجود دارد یا نه، گفت: تمام مربیان و سرپرستان که قصد حضور در تیم ها را دارند، جزو 
مشاغل حساس در فوتبال به حساب می آیند و همه تیم ها قبل از آغاز همکاری با این افراد 
باید از وضعیت آنها استعلام بگیرند. کسانی که پیش از این محرومیت خود را گذرانده اند 
یا در حال گذراندن محرومیت خود هستند، برای ادامه فعالیت خود نیازمند طی شدن 

مراحلی هستند و باید قبل از شروع کار وضعیت آنها مشخص شود.
علیپور یادآور شد: تخلفات افراد منشوری به سه بخش تقسیم می شود که سوءجریان 
مالی، کمک در استفاده از مواد نیروزا و زدوبند برای کسب نتیجه در مسابقات جزو این 
تخلفات هستند. با توجه به ابلاغیه های صادر شده از سوی AFC این مسائل از سوی 
کمیته صیانت از سلللامت لیگ دنبال و صلاحیت افراد نیز بر اسللاس پیگیری ها صادر 
می شود.وی تأکید کرد: صلاحیت ها باید از سوی نهادهای ذی صلاح استعلام گرفته شود 
و اگر افراد متخلف )منشوری( بار دیگر تخلفی انجام نداده باشند می توانند به طور مشروط 
مجوز کار بگیرند.دبیر هیئت رسیدگی به تخلفات حرفه ای فوتبال در پاسخ به این سؤال 
که آیا منشللوری ها می توانند در لیگ هایی به جز لیگ برتر مربیگری کنند یا نه، اظهار 
داشللت: برای ما فرقی ندارد که فوتبال در چه دسته ای برگزار می شود و افراد منشوری 
حتی در لیگ یک و دو هم نمی توانند کار کنند.علیپور گفت: لیگ های دسته اول و دوم 
در آستانه آغاز شدن است و ما به صورت دقیق موارد را بررسی می کنیم و مراقب هستیم 
که استعلام همه گرفته شود. مطمئناً به طور ویژه این موضوع را دنبال می کنیم و امکان 
دارد مجوز افرادی صادر نشود. اگر کسی محروم باشد فرقی ندارد که کجا محرومیتش را 
بگذراند و از حضور در همه لیگ ها محروم خواهد بود.وی در ادامه از رسیدگی به پرونده 
مربیان منشوری خبر داد و افزود: پرونده 3، 4 مربی منشوری همچنان مفتوح است که 
هنوز به نتیجه نرسیده و ان شاءالله به زودی به نتیجه خواهیم رسید. اکنون تذکر می دهیم 
و از باشگاه ها می خواهیم این تذکرات را جدی بگیرند و قراردادها را با طی شدن تشریفات 
قانونی امضا کنند. علیپور همچنین از رسیدگی به تخلف باشگاه ها در رعایت نکردن سقف 
بودجه خبر داد و گفت: از 4 باشگاهی که مدارك شان نشان می دهد از قانون سقف بودجه 
تخطی کرده اند توضیحاتی خواسته ایم و به آنها هشدار می دهیم که سقف بودجه را رعایت 
کننللد. اگر این کار صورت نگیرد امکان دارد که نیم فصل دوم جلوی نقل وانتقالات این 

باشگاه ها را بگیریم.

 افشارزاده: 
به ۹0 درصد خواسته هایمان رسیده ایم

 مدیرعامل باشگاه استقلال با ابراز رضایت از وضعیت تیم استقلال در رقابت های 
لیگ برتر گفت: با 18 امتیازی که کسب کردیم، امید زیادی داریم که نیم فصل 

اول را با قهرمانی تمام کنیم.
بهرام افشارزاده ادامه داد: تیم استقلال در حال حاضر وضعیت خوبی دارد و مشکل خاصی 
این تیم را تهدید نمی کند تا مانع جدی برای موفقیت تیم استقلال در این دوره از رقابت های 
لیگ برتر باشد.  وی درباره شرایط استقلال پیش از دیدار برابر نفت تهران گفت: با شرایط 
خوبی که از هر نظر در استقلال حاکم است، یقین دارم این هفته نیز شاهد موفقیت و برد 
استقلال در بازی برابر نفت خواهیم بود. البته ارائه بازی جوانمردانه و زیبا هدف اصلی تیم 
استقلال است بنابراین بیش از اینکه به فکر برد این بازی باشیم، به تمام بازیکنان اعلام 
کردیم که در وهله نخست بازی جوانمردانه از خود به نمایش بگذارند. وی در پاسخ به این 
پرسش که تا پایان هفته هفتم رقابت های لیگ برتر چقدر انتظاراتی که از این تیم داشتید، 
برآورده شللده است، گفت: به 90 درصد از اهدافی که پیش بینی کرده بودیم، رسیدیم و 
امیدوارم تا پایان لیگ برتر مسیر موفقیت همچنان در تیم استقلال تداوم داشته باشد. 
افشارزاده همچنین وضعیت استقلال را از نظر مالی بسیار امیدوار کننده ارزیابی کرد و گفت: 
مشکلات مالی برطرف شده و خوشبختانه مشکلات به نوعی نیست که عامل بازدارنده برای 
این تیم محسوب شود. تنها مشکل، عدم پرداخت به موقع قسمت اعظم پول سرمربی تیم 
اسللت که اگر اسپانسر باشگاه هزینه ها را پرداخت کند، در اولین فرصت پول سرمربی را 

پرداخت خواهیم کرد.

عزیزی:
 اگر شکست مقابل آرژانتین افتخار کی روش 
باشد، والیبال و بسکتبال ما باید به کره ماه بروند!

بازیکن پیشین تیم ملی ایران گفت: اگر شکست مقابل آرژانتین افتخار کی روش 
باشد، تیم های والیبال و بسکتبال ما باید به کره ماه بروند!

خللداداد عزیزی  در خصوص بحث هایی که ایللن روزها در مورد تمدید قرارداد کارلوس 
کی روش می شود، اظهار داشت: علی کفاشیان و فدراسیون فوتبال باید در این زمینه اظهار 
نظر کنند که چرا داستان تمدید یا عدم تمدید قرارداد کی روش تا این حد طول کشیده 
است. در حالی همه تیم های ملی در دنیا در فیفادی، بازی  دوستانه انجام دادند اما ما هنوز 
درگیر مسئله تمدید قرارداد کی روش هستیم. وی با بیان اینکه مسئله ماندن یا نماندن 
کی روش بیش از اندازه لوث و بی مزه شده است، تصریح کرد: من مخالف ماندن کی روش در 
تیم ملی هستم. زمانی یک مربی افتخاری کسب می کند و ما با توجه به این افتخار از دلایل 
ماندنش صحبت می کنیم. اگر بازی با آرژانتین، نیجریه و اوت شدن از جام جهانی افتخار 
کی روش باشد، تیم های والیبال و بسکتبال ما چه بگویند؟ اگر شکست مقابل آرژانتین افتخار 
کی روش باشد، تیم های والیبال و بسکتبال ما باید به کره ماه بروند! مهاجم پیشین تیم ملی و 
همبازی علی دایی در تیم ملی در خصوص شرایط نامناسب پرسپولیس گفت: پرسپولیس 
تیم ضعیفی است که این مسئله به یارگیری ابتدای فصل آنها برمی گردد. کاری به ماندن یا 
نماندن دایی ندارم اما این تیم با توجه به از دست دادن بازیکنانی چون سید جلال حسینی، 
محمدرضا خلعتبری و محسن مسلمان نتوانست جایگزین خوبی برای آنها پیدا کند. من 
همیشه طرف علی دایی بودم و ارتباط خوبی با او داشتم اما پرسپولیس چوب یارگیری اش 
را می خورد. پرسللپولیس نمی تواند امسللال حتی در بین 5 تیم بالای جدول قرار بگیرد. 
عزیزی با اشاره به صدرنشینی استقلال عنوان کرد: استقلال علاوه بر حفظ مهره هایش، 
بازیکنانی خیلی خوبی جذب کرد که اکنون ستاره های این تیم هستند. کرار جاسم، میلاد 
فخرالدینی، سجاد شهباززاده، امید ابراهیمی و ... بازیکنان خوبی هستند. فراموش نکنیم 

استقلال بازیکنی مثل ابراهیمی دارد که بهترین بازیکن لیگ ما محسوب می شود.

درخواست ملی پوشان والیبال: 
خانواده هایمان را به اینچئون بیاورید

ملی پوشان والیبال درخواست کرده اند خانواده هایشان هم به اینچئون اعزام 
شوند.

ملی پوشان والیبال به واسطه سعید معروف درخواست خود را به امیر خوش خبر سرپرست 
تیم ملی ارائه کردند. آنها خواستار این شده اند به دلیل این که مدت زیادی است خانواده 
خود را ندیده اند، شرایطی ایجاد شود تا خانواده هایشان به اینچئون سفر کنند تا در جریان 
بازیهای آسللیایی در کنار خانواده های خود باشند. سرپرست تیم ملی ماموریت یافته تا 
خواسته ملی پوشان را با مسئولین در میان بگذارد و به انجام برساند. خوش خبر در همین 
رابطه گفت: اگر مسئولین بخواهند، می توانند خانواده تیم ملی را در قالب یک تور به کره 
ببرند تا بچه ها از دیدن خانواده شان روحیه بگیرند. دوری از خانواده بازیکنان را کلافه کرده 

و در بازده کاری شان در تیم ملی هم تاثیر منفی می گذارد.
سرپرست تیم ملی با اشاره به پرتعداد بودن مسابقات والیبال در جهان افزود: شرایط والیبال 
با رشته های دیگر متفاوت است. هیچ رشته ای مثل والیبال اینقدر مسابقه جهانی ندارد. 
یکی که تمام می شود، یکی دیگر شروع می شود. تیم ها دائم در مسابقه اند. تیم هایی هم 
که مدعی اند، باید مدام تمرین کنند. این است که بازیکنان نمی توانند در کنار خانواده شان 
باشللند. خوش خبر خاطر نشللان کرد: وقتی از تیم ملی نتیجه می خواهیم فقط نباید 
درخواست خودمان را شرط بدانیم. بلکه باید به درخواست ملی پوشان هم توجه کنیم. 
این بازیکنان ماه ها در خدمت تیم ملی بوده اند و حالا دیگر از دوری خانواده شان به ستوه 

آمده اند. برای همین به من ماموریت داده اند که درخواست شان را پیگیری کنم.

ردپای دایی پر رنگ تر از بدشانسی؛
 وقتی شهریار از خود گذشتگی نکرد

هفت هفته از لیگ چهاردهم می گذرد و پرسپولیس کماکان سوار موج سینوس است.
آنها شامگاه جمعه پس از مدت ها در ورزشگاه آزادی به تراکتورسازی باختند تا مشخص 
شود مشکل شان فراتر از بدشانسی و بهانه هایی است که سرمربی این تیم پای آنها را 

بی جهت به وسط می کشد.
تلاش دایی برای برون رفت پرسپولیس از این وضعیت نتیجه ای ندارد و احتمالا با این 
فرمان که پیش می رود تا پایان فصل هم نخواهد داشت. شاید به زعم عده ای این نگاهِ 
بدبینانه ای باشد اما قطعا مبتنی بر سلسله تجارب پیشین است. از تجربه پروین گرفته تا 

سوبل،دنیزلی،مانوئل ژوزه و حتی خود دایی.
اینک مهم نیست سوشا درون دروازه باشد یا نیلسون.خط دفاعی ثبات پیشین را ندارد، 
آنچه قرمزها از دست دادن تنها سید جلال حسینی نبود آنها عمود خیمه دفاع خود را 

واگذار کردند و حالا می خواهند استوار بمانند روی ستون نامرئی.
باید واقع بینانه به قضیه نگاه کرد،نه وقت انتقام از دایی است و نه هنگامه خالی کردن 
عقده های انباشته. اما سرمربی پرسپولیس باید اعتراف به اشتباهش کند. اعتماد به جوانان 
و بازیکنان لیگ یکی روشی سازنده است که خیلی از مربیان ما بخاطر نتیجه گرایی آن را 
ریسک می دانند اما دایی حالا از این سوی بام در حال سقوط است.او می داند چرا ناگهان 
در ظرف بیست دقیقه، بازی یک بر صفر برده را سه بر یک باخت؟ اگر به جواب سوال 
نرسد قطعا پایان فصل را نخواهد دید حتی به پشتوانه آن ترکمنچای که رویانیان پشت 

قباله اش را امضا کرد و رفت.
دایی دوباره به تعویض هایش نگاه کند، مجددا ببیند چگونه گام به گام تجربه تیمش 
را پایین آورد. تراکتورسازی که تا قبل از گل نخست تقریبا موقعیت مهم و تاثیر گذاری 
نداشت با یک اشتباه از سوی بنگر و سپس مکانی به گل رسید.اینجا بود که بی تجربه 
بودن خودش را نشان داد.به این اسامی توجه کنید؛نورالهی،اسماعیل زاده،طارمی و عباس 
زاده.این جمع روی هم رفته چند دقیقه سابقه حضور در لیگ برتر را دارد؟ دایی با بیرون 
کشیدن محمد نوری و به زمین فرستادن اسماعیل زاده همان کاری را کرد که تراکتور 

آرزویش را داشت.
تیمی که در خانه نبَرد برده را می بازد یعنی عنصر تجربه را به هیچ انگاشته و نکته قابل 
تامل اینکه دایی برای فرار از بحران روز به روز بیشتر سراغ گزینه های ناشناخته تر می رود 

و این خودش امتداد خط آشفتگی است.
فقط بدشانس بودند یا...؟

آنچه شکست سه بر یک مقابل تراکتورسازی را برای هواداران پرسپولیس تلخ تر می کند 
موقعیت هایی بود که یک به یک برای قرمزها از دست رفت. بدون تردید در صورت حضور 
یک مهاجم تمام کنند مثل ادینیو)در صحنه گل دوم( شاگردان دایی یک پیروزی پرگل را 
صید می کردند. شانس و بدشانسی یک بهانه است برای بازنده ها.حمله وران پرسپولیس 
بدشانس نبودند که آن همه موقعیت را به راحتی از دست دادند آنها همانی بودند که 
پیش از این می شناختیم.)از آنجایی که اصولا تیم دایی زیاد صاحب موقعیت نمی شود 

این نقیصه به چشم نمی آمد(
سوای محمد نوری که مشخص است کاملا از مدار واقعی خودش دور افتاده، از امثال 
عالیشاه،اسماعیل زاده،عباس زاده و حتی طارمی نمی شود انتظار بیش از این داشت. آنچه 
دایی باید از آن بترسد و نه به اسم بدشانسی بی تفاوت از کنارش عبور کند فقر گلزن 
است. محمد عباس زاده به گواه بسیاری از بازیکنان پرسپولیس، در این فصل برخلاف 
نیم فصل دوم لیگ قبل که یک بازیکن ناشناخته و سر به زیر بود، حالا بیشتر حواسش به 
سمت و سوی "دیگر" است و همین موجب شده پدیده به سرعت نور ناپدید شود. طارمی 
خوب است اما نه آن اندازه که ناگهان از راه نرسیده آقای گل لیگ برتر شود.امید عالیشاه 
تنها می دود و  گویی در وظایف سازمانی اش گل زنی تعریف نشده و مشخص نیست سه 

سال تمرین کردن زیر نظر مهاجمی مثل دایی کی او را بهتر می کند؟
اینها همه موجب شده تا پرسپولیس در غیاب رضا نوروزی که فرصت طلب ترین مهره 
هجومی این تیم بشمار می رفت،به یک مشکل جدی بر بخورد. دایی کماکان درهای 
درفشی فر را به روی خبرنگاران می بندد اما مگر تکرار تاکتیک پرتاب اوت دستی، محتاج 

این همه پنهان کاری است؟
ایثاری که دایی می توانست و نکرد

نجات این تیم محتاج چند منجی بود که دایی  به هر دلیلی نخواست آنها ظاهر شوند.
رقم قرارداد او علی رغم اینکه گران ترین بین همه مربیان و بازیکنان لیگ برتر محسوب 
می شود اما در ازای دارایی های اش ناچیز است از این رو می توانست فداکارانه با کم 
کردن سهم خویش از این قرارداد دو میلیارد و یکصد میلیون تومانی، سید جلال را حفظ 
کند،خلعتبری را نگه دارد و اینها همانند فصل قبل از آبروی دایی و تیمش محافظت کنند.

شاید دایی بگوید این قیمت من است اما چرا نگران برندش نبود و نیست؟
این نخستین اشتباه تاکتیکی دایی بود؛ او شطرنج را بدون وزیر شروع کرد و حالا 
می خواهد با رو کردن بازیکنان جوان و لیگ یکی جبران مافات کند اما اگر روال قرمزها 
این باشد که امروز هست، پایان پدیده هایش همانند عباس زاده و کفشگری خواهد 

بود؛جوانمرگی و پژمرده شدن قبل شکفتن کامل.

دلخوری بازیکنان پرسپولیس از دایی:

 جمع نبند علی آقا!

صحبت هایی که دایی در کنفرانس بعد از بازی با تراکتورسازی انجام داده به مذاق 
برخی بازیکنان او خوش نیامده و آنها را دلخور کرده است.

علی دایی در مصاحبه بعد از بازی با تراکتورسازی  و در پاسخ به این سوال که چرا تعداد 
مصدومان تیم تان زیاد است  مساله جالبی را مطرح کرد که پیش از آن نگفته بود.دایی 
گفت زندگی بیرونی بازیکنانش مشکل دارد  و چون نمی تواند زندگی آنها را کنترل کند 
و نمی داند در تمام ساعت هایی که  آنها بیرون از درفشی فر چه می کنند  این مشکلات 

برای آنها و تیم شان به وجود می آید.
دایی که همیشه از بازیکنانش حمایت می کند و در سخت ترین شرایط پشت آنها 
می ایستد با این حرف ها  تعجب برخی از شاگردانش را برانگیخت و موجب دلخوری 

برخی  از آنها شد.
البته دایی درست می گوید  و از آنجایی که بر خلاف باشگاه های حرفه ای دنیا نظارت 
بیشتری روی  بازیکنان وجود دارد و بیشتر آنها فقط روی دو ساعت درمحل تمرین با کادر 
فنی ارتباط دارند ، تسلطی بر زندگی شخصی شان ندارند و با کجروی و ورود به حاشیه ها 
به شدت افت می کنند و گاهی اوقات مصدومیت هایشان را هم می توان به طرز فکر آنها 

در انتخاب روش زندگی مرتبط دانست.
امسال پرسپولیس مصدوم زیاد داشته و و هر روز به تعداد آنها اضافه می شود؛ از مهدی 
دغاغله که نزدیک به دو ماه است مصدوم شده و هنوز کار دارد تا خوب شود تا  حمیدرضا 
علی عسگری که چهار هفته بیرون بود،هادی نوروزی که 5 هفته بازی نکرد و احتمالا این 
هفته به ترکیب برمی گردد، پیام صادقیان که به تازگی مصدوم شده ،کفشگری که در 
دیدار با  صبا  آسب دید ،رضا نوروزی  و بهنام صفرزایی هم که رباط پاره کردند و یکی دو 
مصدوم جزئی دیگر که  شرایط تیم  دایی را تحت تاثیر قرار دادند و دست او را در چیدن 

ترکیب دلخواه بستند تا در ناکامی سرخ ها تاثیرگذار باشند.
با این حال صحبت هایی که دایی در کنفرانس بعد از بازی با  تراکتورسازی انجام داده 
به مذاق برخی بازیکنان او خوش نیامده  و آنها را دلخور کرده است.این بازیکنان معتقدند 
دایی نباید همه را جمع می بسته و چنین حرفی در خصوص شاگردانش می زده چرا 
که برخی از مصدومان در جریان تمرین یا بازی به خاطر ضرب دیدگی یا مصدومیت های 
کاملا فوتبالی از بازی کردن محروم شده اند و  اتفاقا  زندگی شخصی خیلی خوب و 
سالمی هم دارند.البته دایی حتما خودش می داند که برخی از شاگردانش جدا از  ساعت 
تمرین یکی دو ساعت قبل از تمرین در درفشی فر حاضر می شوند و یکی دو ساعت 
بعد از تمرین محل را ترك می کنند اما برخی دیگر هم هستند که از امکانات مناسب 
برای  بازیکنان شامل دستگاه های بدنسازی، جکوزی،ماساژ و ... بهره نمی برند  و همین 
امر هم موجب ناکارامدی آنها در مسابقه  و مصدومیت شان می شود.این بازیکنان مثل 
بچه مدرسه ای هایی که از درس و معلم فراری اند منتظر سوت پایان تمرین هستند تا  
ساکشان را بردارند و با خودروهای مدل بالایشان  دنبال علایق شخصی شان بروند اما 
برخی از همبازیان آنها  در این ممسیر قدم برنمی داند و به همین خاطر از اینکه دایی آنها 

را با همبازیان حاشیه دارشان در یک طیف قرارداده ناراحت و دلخورند.
البته  طبیعی است که این بازیکنان نمی توانند مستقیما به  دایی گلایه هایشان را 
انتقال دهند اما  به برخی نزدیکان او گفته اند که  با حرف های دایی حالا و در بحبوحه 
ناکامی های تیم پرسپولیس و نگاه منفی هواداران و مردم  نسبت به بازیکنان ،این حرف ها 

می تواند وجهه آنها را بیشتر نزد مردم خراب کند

 استقلال و پرسپولیس به عنوان پرطرفدارترین تیم 
های فوتبال ایران در س�الهای اخیر شرایط متفاوتی 
داش�ته اند. یکی م�دام در کورس قهرمان�ی بوده و 
افتخارات قابل توجهی را کسب کرده و یکی درگیر 
تغییرات در مدیریت و روی نیمکت خود بوده است. 
ش�اید به همین خاطر است که استقلال در همه این 
سالها بیشتر از رقیب سنتی اش در کورس قهرمانی 

بوده و عملکرد موفق تری داشته است.
پرسپولیس نوسللان دارد، زیاد هم نوسان دارد، شده مثل 
نمودار های درسللی، شده نموداری سینوسی، بالا و پایین 

می رود؛ یکسال بالا چند سال پایین!
اسللتقلال اما نمودارش سینوسللی نیسللت یا اگر هست 
دامنه اش کوتاه تر است و نوسانش کمتر. این دومی تقریبا 
هر سال در کورس قهرمانی است یا قهرمان حذفی یا لیگ 
و در سالی که قهرمان ایران نمی شود هم به چهار تیم برتر 

قاره می رسد!
در این مقال سللعی داریم بررسی کنیم که چرا؟ آیا همه 
مدیران پرسپولیس خطا می کنند و مدیران استقلال نه؟ اگر 
چنین نیست پس چرا استقلال در دهه اخیر در اکثر سالها 
در کورس قهرمانی بوده اما پرسپولیسی ها کمتردر کورس 

بوده اند؟
البته اسللتقلال هم روزهای بد داشته مثل آن سیزدهمی 
در لیگ اما در همان سال قهرمان جام حذفی می شود! اما 
پرسپولیس با قطبی )لیگ( دایی)حذفی(جام  گرفته اند و 
درباقی مواقع منهای پارسال رده دوازده و هفت و ...را تجربه 

کرده اند!
اول: تغییرات مدیریتی

دلیل اول این اسللت که استقلال در مدیریت ثبات داشته 
است طی 10 سال گذشته منهای سه سال در بقیه سالها 
فتح الله زاده مدیر این باشللگاه بوده و دو سللال واعظ و یک 
سال نجف نژاد. در پرسپولیس اما اینها مدیر بوده اند: رویانیان، 

کاشانی، محمد حسن انصاریفرد، غمخوار، عباس انصاریفرد، 
علی پروین، مصطفللوی و...! در مورد ثبات مدیریت و فوائد 
آن مطلب زیاد نوشته شده پس ما بخش اول را به همینجا 

بسنده می کنیم!
دوم: استفاده از تولیدات خودی و داخلی

استقلال طی 10 سال گذشته همیشه از مربیان داخلی و 
ساخت خودش استفاده کرده است. پورحیدری و حجازی 
و مظلومللی و قلعه نویی و مرفللاوی به تناوب روی نیمکت 
استقلال نشسته اند تا ثابت کنند که استقلال مربی می سازد 

و از آنها استفاده می کند.
سللاختن امیر قلعه نویی از فرستادن او به لورکوزان شروع 
شد، سللاختن مرفاوی هم از تیم امید استقلال، حجازی و 
پورحیدری هم شللاگردان غیر مستقیم و مستقیم موسیو 
رایکوف بودند. این یعنی مربیانی ارزان تر)بدهی کمتر( و البته 

واقف به فضای استقلال از سکو تا میدان.
اما در این زمینه پرسپولیس عملکردش خوب نبوده، تیم 
بللزرگ پایتخت از خوزه مانوئل، آری هللان، دنیزلی، دایی، 
وینگادا، یحیی گل محمدی و اسللتیلی استفاده کرده که 
دنیزلللی دوبار روی نیمکت بزرگ این تیم نشسللته و گل 
محمدی و استیلی و مانوئل هر کدام تنها شش ماه سرمربی 
بوده اند! پرطرفدارترین تیم ایران علاوه بر سوزاندن استیلی 
و گل محمدی و درخشللان و پیوس و خیلی های دیگر در 
مربیگری پول هنگفتی از دست داده اند و مربی سازی هم 

نکرده اند و پای هیچ مربی نایستادند!
هر مربی خارجی آمد بازیکنان بیشللتری را عوض کرد و 
با پول دسللتیارانش بدهی روی بدهی باشگاه گذاشت و به 
دلیل تغییرات دیدگاهی زیاد مربیان بازیکن سازی هم کمتر 
صورت گرفت )بازیکنی که در پرسللپولیس رشد کند و به 

سطح تیم ملی برسد(.
استقلال از 10 سال قبل که آکادمی اش را از روی الگوی 
لورکوزان تاسیس کرد تاکنون بیش از بیست بازیکن به تیم 

ملی بزرگسالان رسانده که معروف ترین آنها خسرو حیدری، 
جباری، تیموریان، صادقی، قربانی، طالب لو، یعقوب کریمی 
و غیره بوده اندکه هم به تیم ملی رسللیده اند و هم سللالها 
برای استقلال بازی کرده اند و البته استقلال به همین تعداد 

بازیکن هم در رده امید و جوانان بازیکن ملی تحویل داده!
پرسپولیس اما به تولید چندان اهمیت نداده است و کمتر 
بازیکنی را سراغ داریم که از پرسپولیس شروع کرده باشد، به 
تیم ملی رسیده باشد و البته برای خود پرسپولیس هم بازی 
کرده باشد! محسن خلیلی، هادی عقیلی، میلاد نوری و ... از 
این دست بازیکنان هستند که عقیلی پس از رشد حتی یک 

دقیقه هم برای پرسپولیس به میدان نرفته است.
این سیاست استفاده از بازیکنان غیر خودی هزینه زیادی 
برای پرسللپولیس در برداشته که خلعتبری و سید جلالی 
که پارسال خریداری شللد از این دست بودند اما استقلال 
به عنوان مثال از صادقی و طالب لو  اسللتفاده کرده که به 
دلیل ساخت خودش ارزانتر و با دوام تر برایش تمام شده اند!

حتللی همین خسللرو حیدری کلله فوتبللال را از جوانان 
پرسپولیس شروع کرد توسط امید های استقلال خریداری 
شد و  تاکنون برای استقلال بارها به میدان رفته و عملکرد 
مطلوبی هم داشللته است! به طور کلی در استقلال اعتقاد 
به ماندگاری بسیار بیشتر از پرسپولیس است که هر سال 
تغییرات عمده ای در این تیم رخ می دهند و حتی از داشته 
هایی مثل علی کریمی هم استفاده نمی کنند اما در استقلال 
بللا وجود اختلاف امیر قلعه نوعی با مجیدی این بازیکن را 
پس از آشللتی دادن با سرمربی، کاپیتان استقلال هم می 
کنند چرا که حتی سللابقه و تجربه اش هم سرمایه باشگاه 

محسوب می شود!
سوم: ساخت و ساز عمرانی

اسللتقلال در بعللد عمرانی هم کمپ ناصر حجللازی را با 
مجادله های فراوان می سازد تا تمام تیمهای پایه و بزرگسالش 
آنجا تمرین کنند و با اجاره دادن برخی بخش هایش درآمد 

زایی هم داشته باشد و اجاره چمن هم نداشته باشد
اگرچه این سللازه هم برای استقلال کم بوده و این تیم و 
البته پرسپولیس باید سازه ها و داشته های بیشتری داشته 
باشند اما حتی همین کار را هم پرسپولیس انجام نداده است!

در واقللع تصور می کنیم آنها که به این باشللگاه آمده اند 
همگی می توانسللتند کار را یاد بگیرند و بهتر از این عمل 
کنند اما در این باشگاه انگار هر کس ماند و کار را یاد گرفت 
باید به سرعت برود و کار را برای تلمذ به دیگری واگذار کند! 
تو گویی این تیم بزرگ و مردمی جایی است برای آموزش یا 

ساخت مدیر فوتبال!
وگرنه امثال عابدینی یا دادکان همه موارد بالا را می توانستند 
رعایت کنند و این همه هزینه و بدهی های عجیب و غریب 
روی دسللت این باشللگاه باقی نگذارند کما اینکه اولی در 
پرسللپولیس و دومی در فدراسیون چنین کرده بودند و نه 
تنها مدیران هزینه نبوده اند بلکه درآمد زایی هم داشتند و 
کارنامه بهتری هم داشتند اماکار به جایی رسیده که بدهی 
باشگاه پرسپولیس با آنهمه سرمایه سوزی بیش از دوبرابر 

باشگاه استقلال است!

چرا استقلال بیشتر از پرسپولیس
 در کورس قهرمانی است؟

س�رمربی تیم راه آهن، با تکذیب مصاحبه علیه علی دایی گفت: از سایتی که 
مصاحبه خیالی از من منتشر کرده شکایت می کنم.

حمید اسللتیلی درباره آخرین وضعیت تیم راه آهن اظهللار کرد: بعد از بازی خوبی که 
مقابل صبا انجام دادیم، تمرینات خوبی را در هفته جاری پشت سر گذاشتیم. به خاطر 
مصدومیتی که چند بازیکن ما دارند، مجبور شدیم از بعضی از بازیکنان در پست های غیر 
تخصصی استفاده کنیم. خدا را شکر که آنها هم عملکرد خوبی داشتند و راضی کننده 

عمل کردند.
وی افزود: در حالی که مشکلات مالکیتی همچنان پابرجاست، اما از نظر فنی روز به روز 
پیشرفت می کنیم. من از بازیکنان تشکر می کنم که با وجود همه مشکلات یکدل هستند و 
برای موفقیت تیم تلاش می کنند. امیدواریم مشکلات حل شود تا با خیال آسوده در لیگ 

حضور داشته باشیم.
استیلی به بازی روز جمعه تیمش مقابل تراکتورسازی اشاره کرد و گفت: تراکتورسازی 
یکی از تیم های خوب لیگ است که از هواداران پرشوری بهره می برد. رسول خطیبی در 
این تیم خوب کار کرده و توانسته نتایج خوبی کسب کند. هفته گذشته هم با انجام یک 

بازی هوشمندانه پرسپولیس را شکست داد.
وی ادامه داد: ما تاکتیک ها و تک تک بازیکنان تراکتورسازی را به خوبی آنالیز کرده ایم. 
می دانیم آن ها از چه راهی به دنبال گل زدن هستند و نقاط ضعفشان چیست؟! تمریناتمان 
را با توجه به شناختی که از این تیم داریم برنامه ریزی کردیم و ان شاء الله روز جمعه یک 

بازی با کیفیت را ارائه خواهیم داد.
 یکی از رسانه ها مصاحبه ای از حمید استیلی روی خروجی خود فرستاد که در آن به نقل 
از استیلی عنوان شده بود: »خدا پدر مایلی کهن را بیامرزد که حقایق را می گوید«. او درباره 
این مصاحبه گفت: من 100 درصد این مصاحبه را تکذیب می کنم. به هیچ عنوان چنین 
مصاحبه ای انجام ندادم. امروز از طریق وکیلم این موضوع را پیگیری می کنم. سایتی که 

چنین مصاحبه  خیالی را به نقل از من منتشر کرده، پیش از این هم چنین کاری انجام داده 
بود. من از طریق وکیلم از سایت مذکور شکایت خواهم کرد تا بدانند عواقب منتشر کردن 

مصاحبه خیالی چیست!؟ این سایت به دنبال حاشیه سازی است.
وی افزود: من همیشلله پرسللپولیس را دوست داشللته و دارم و به کسانی هم که برای 
این باشگاه زحمت می کشللند احترام می گذارم. زمانی که از سرمربی گیری پرسپولیس 
کنار رفتم باز هم به باشگاه رفته و در کمیته پیشکسوتان و همین طور آکادمی به باشگاه 
خدمت کردم. دو سال بدون هیچ چشم داشتی به پرسپولیس کمک کردم اما باز هم برایم 
حاشیه سللازی می کنند.همانطور که گفتم من پرسپولیس را دوست دارم و برای کسانی 
که در این تیم زحمت می کشند، احترام زیادی قائل هستم و برای علی دایی هم آرزوی 

موفقیت می کنم.

سوش�ا مکانی طی اظهارنظ�ری اعلام ک�رد بازی 
پرسپولیس مقابل تراکتورسازی بهترین بازی تاریخ 
پرس�پولیس بوده اس�ت، اظهارنظر عجیب�ی که با 
واکنش برخی از پیشکسوتان این تیم از جمله رضا 

شاهرودی مواجه شد.
 رضللا شللاهرودی  در مورد ایللن اظهارنظللر دروازه بان 
پرسللپولیس گفت: والا مللن ندیللدم تیمی بهترین بازی 
تاریخش را انجام دهد اما 3 گل بخورد. البته اشللکالی هم 
ندارد این بچه ها بازی های پرسللپولیس را ندیده اند و به 
یاد ندارند که این تیم چگونه مقابل حریفانش بازی می کرد 
و در همان 20 دقیقه اول 3 گل جلو می افتاد. پرسپولیس 
درست است که مقابل تراکتور در نیمه اول بازی قابل قبولی 
ارائه داد اما اینکه مدعی شود بهترین بازی تاریخ پرسپولیس 
بوده چندان منطقی و درسللت نیست. شاهرودی در ادامه 
در مورد نمایش پرسللپولیس مقابل تراکتورسللازی گفت: 
متاسفانه تاکتیکی به نام »شیفت« در تیم پرسپولیس دیده 
نمی شود، بازیکنان هر طور که می خواهند بازی می کنند 
بدون اینکه دسللتور تاکتیکی مشخصی داشته باشند. من 
متاسفم که دوندگی تیم در نیمه دوم اینقدر پایین آمد تا 
پرسپولیس بازی یک ل صفر برده آن هم در زمین خودش 

با 3 گل شکست بخورد.

مدافع چپ سللال های گذشته پرسپولیس ادامه داد من 
نمی گویم محمد نوری بازی تاپ کلاسی را از خودش مقابل 
تراکتور ارائه داد اما اصلا متوجه نمی شوم که دلیل تعویض 
او چه بود؟ نوری اگرچه بازیکن دونده و درگیری نیسللت 
اما با پاس هایش حسللابی مهاجمان تیم را راه می اندازد و 
برایشللان موقعیت گل ایجاد می کند. تعویض او باعث شد 
وزن پرسللپولیس در میانه میدان کم شود و همه چیز به 

نفع حریف شد.
شللاهرودی ادامه داد: بارها در مصاحبه هایم گفته ام که 
عالیشاه فقط در عرض حرکت می کند و در حالی که سرعت 
خوبی دارد و می تواند یار مستقیمش را جا بگذارد با حرکت 
بیهوده در عرض تمام زحماتش به هدر می رود. ضمن اینکه 
متاسفانه هیچ کس هم در کادرفنی پرسپولیس این موضوع 
را به او گوشزد نمی کند، من هنوز عالیشاه را ندیده ام اما اگر 
او را جایی یا در مراسمی ببینم حتما این نکته را به او گوشزد 
می کنم. شاهرودی افزود: متاسفانه پرسپولیس در فصل نقل 
و انتقالات هم عملکرد خوبی نداشت، تمام بازیکنان بزرگ و 
تاپ به تیم های استقلال، سپاهان و تیم های دیگر رفته اند 
و پرسللپولیس مجبور شد بازیکنانی که بیرون مانده اند را 
جذب کند دلیلش هم این بود که قلعه نویی می دانسللت 
چه بازیکنانی را می خواهد. اما دایی معلوم نبود می ماند یا 

از پرسپولیس می رود به همین دلیل نتوانست در یارگیری 
عملکرد خوبی داشته باشد.

همبازی سللابق دایی باز هم به همان نکته کلیدی اشاره 
می کند و راه رسللتگاری پرسللپولیس را اسللتعفای دایی 
می داند: من چندبار گفته ام و باز هم می گویم که اگر علی 
دایی عرق و تعصبی به پرسپولیس دارد بهتر است اگر در 
یکی، دو بازی بعدی هم نتیجه نگرفت استعفا بدهد آن هم 
به احترام این تیم و هوادارانی که نمی دانند بابت نتایج بد 

تیمشان چه باید بکنند.
»اگللر خود شللما جای دایللی بودید و چنین قللراردادی 
با پرسللپولیس می بستید و پرسللپولیس چنین نتایجی 
می گرفت واقعا اسللتعفا می دادید؟« شاهرودی در پاسخ به 
این سوال گفت: مطمئن باشید اگر جای دایی بودم استعفا 
می دادم. آن هم به احترام 2 هواداری که سللکته کرده اند 
و دیگر هوادارانی که پرسللپولیس تمام زندگی شان است. 
بالاخره عشللق و تعصب به پرسللپولیس یللک جایی باید 
مشخص شود. به همین خاطر است که می گویم اگر رضا 
شاهرودی بود و پرسللپولیس چنین نتایجی را می گرفت 
استعفا می داد، حالا باید دید دایی که این همه دم از عشق 
و تعصب به پرسپولیس می زند هم چنین کاری را می کند و 

در عمل نشان می دهد که پرسپولیسی است یا نه؟

یکی از بزرگ ترین مشکلات استقلال در فصلی که گذشت نبود یک هافبک خلاق 
در این تیم بود.

 با رفتن جباری، آبی پوشان با مشکلات زیادی در خط هافبک روبه رو شدند و تمام بازیکنانی 

مانند جمشللیدیان و باصفا هم که قلعه نوعی از آنها به عنوان جانشینان جباری نام برده بود 
نتوانستند عملکرد خوبی از خود به نمایش بگذارند. تجربه ناخوشایند استقلال در فصل پیش 
که خط هافبک بسیار ضعیفی داشت، سبب شد تا این فصل امیر قلعه نوعی به اولین چیزی 
که فکرکرد جذب بازیکنان توانمند در خط هافبک بود. باید گفت که سرمربی آبی پوشان در 
این راه موفق بوده و توانسته نفراتی را به بدنه استقلال تزریق کند که عملکرد خوبی در میانه  

میدان داشته باشند.
به نقل از 90 ، استقلال در دیدارهای گذشته توانسته نبض میانه میدان را در اختیار بگیرد. خلق 
فرصت های مناسب گلزنی در بازی های اخیر این موضوع را نشان می دهد که استقلال برای این 
فصل خط هافبک توانمندی دارد.  آمادگی خسرو، بازی های خوب و تأثیرگذار ابراهیمی، تجربه 
آندو و تکنیک جاسم کرار در کنار هوش بالای کریمیان سبب شده تا حریفان مقابل این نفرات 
کاری از پیش نبرند. البته نباید از این موضوع غافل شد که در اکثر بازی ها نفراتی مانند شهباززاده 
و برهانی با وجود اینکه طی سال های گذشته مهاجم نوك بوده اند به یک خط عقب تر می آیند تا 
استقلال با نفرات بیشتری در خط هافبک بازی کند. همین اتفاق کافی است تا شاهد بازی های 
خوب از آبی پوشان باشیم. از سوی دیگر می توان گفت حالا که استقلال بهترین خط حمله 
لیگ برتر را به خود اختصاص داده است، نقش هافبک های توانمند در این مسئله بسیار مشهود 
است. قطعا فرصت های خوبی برای مهاجمان استقلال ساخته و پرداخته می شود که آنها نیز که 
در آمادگی خوبی قرار دارند از این فرصت ها به بهترین شکل ممکن استفاده می کنند. فصل پیش 
مهاجمان استقلال دائم به این موضوع اشاره داشتند که عدم گلزنی آنها به عملکرد نامناسب خط 
هافبک مربوط است و حالا هم که خوب گل می زنند بد نیست که یادی هم پاس های خوبی که 

از خط هافبک به آنها داده می شود، داشته باشیم.

استیلی: 

برای دایی آرزوی موفقیت می کنم

 شاهرودی:

 جای دایی بودم استعفا می دادم

 هافبک ها، رمز موفقیت 
استقلال مدل ۹3
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5 علمی و سلامت

پیشگیری از مسمومیت در کودکان
مسمو میت در اثر مصرف مواد شایع ترین مشکل به خصوص در بچه ها 

می باشد .
روش های پیشگیری از مسمو میت به سه مرحله تقسیم می شود:

 1. مرحله اول )قبل از بروز مسمو میت (
 2. مرحله دوم )موقع بروز مسمو میت (
 3. مر حله سوم)بعد از بروز مسمو میت(

 1. مرحله اول پیشگیری:
 این مرحله شامل تمام فعالیت هایی می باشد که از وقوع مسمو میت جلو گیری 
می کنند. این نوع فعالیت ها در بر گیرنده قانون گذاری، طراحی محصولات و ارائه 

برنامه های فرهنگی می باشد.
 قانونگذاری : قوانینی که جهت پیشگیری از مسمو میت وجود دارد در کاهش وقوع 

مسمومیت اهمیت دارد .
 طراحی فراورده : با طراحی فراورده به یکی از روش های زیر می توان تا حدی از بروز 

مسمو میت جلو گیری کرد این روش ها عبا رتند از :
 • بسته بندی فراورده به صورت تک دز و در ظروف مقاوم

 • برای اینکه کودك به مواد سمی دسترسی نداشته باشد وسایلی تهیه کنند که 
دارای قفل باشند )جعبه هایی که بزرگسالان به آسانی می توانند درب آن را باز کنندولی 

کودکان این توانایی را ندارند( .
 • اضافه کردن موادی به فراورده که آن را تلخ و نا مطبوع می کنند و در نتیجه میزان 

مصرف فراورده توسط کو دك کاهش می یابد .
 • استفاده از بر چسب هایی که مشخص کننده سمی بودن فراورده می باشد، 

بزرگسالان و بچه های با سن بالاتر را از خطر مسمو میت آگاه می کند.
 ارائه بر نا مه های فر هنگی : 

اقدامات آموزشي در پیشگیري از مسمو میت نقش مهمي دارد .
 2. مرحله دوم پیشگیری: در مرحله دوم از بوجود آمدن بیماری یا جراحت بلا فاصله 
بعد ازوقوع مسمو میت جلو گیری می کنند. این مرحله در بر گیرنده ایجاد مراکز کنترل 

مسمو میت واستفاده از روش های سم زدایی می باشد . 3. مرحله سوم پیشگیری:
 در این مرحله ایجاد جراحت یا اثرات سمی را بلا فاصله بعد از بروز علا ئم کاهش 
می دهند . ابداع خدمات پزشکی اورژانس.  مراقبت از بیماران بستری و مصرف آنتی دو 

تها در مر حله سوم قرار می گیرند .
  روش های جلو گیری از مسمو میت در خانه

  آشپز خانه
 مواد ضد عفونی کننده مواد تمیز کننده بایستی در طبقه های بالاتر کابینت نگه 

داری شوند .
 موادی که مصرف آنها برای کودکان مانعی ندارد در دسترس کو دکان باشند .

 قفل باید روی درب کابینت و کشو نصب شود.
 مواد شیمیایی نباید در یخچال نگه داری شود .

حشره کش ها نباید در دسترس کو دکان باشند .
 حمام

 داروها. مواد آرایشی و محصولات مراقبت کننده ازمو باید دور از دسترس و دید 
کودکان باشند و در صورت امکان در یک جعبه نگه داری شوند .

 حشره کش ها نباید در دسترس کو دکان باشند .
 اتاق خواب

 بایستی دارو هابه ویژه دارو های ضد بارداری . مواد آرایشی .محصولات مراقبت کننده 
از مو. عطرها دور از دید و دسترس کودکان نگه داری شوند .

 اتاق نشیمن
 بایستی گیاهان سمی دور از دسترس کو دکان باشند .

 محصولات تنباکو. فندك و کبریت دور از دیدو دسترس کو دکان نگه داری شوند
 گاراژ

 رنگ ها. حلال ها. حشره کش ها و مواد شیمیایی بایستی در کابینت نگه داری شوند 
و این مواد در ظروف اصلی خود باشند .

 حیاط
 گیاهان سمی و پیاز گل ها بایستی در حیاط خانه تشخیص داده شوند و پیازهای کل 

که کاشته نشده اند دور از دسترس کو دکان باشند .
 لباس شویی

 مواد تمیز کننده بایستی دور از دید و دسترس کو دکان باشند . 

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

پژوهشگران کشورمان موفق به طراحی و ساخت اسپری دهان طبیعی 
موثر در درمان انواع زخم های میکروبی، قارچی و ویروسی دهانی شدند.

این طرح شامل یک نمونه محصول اسپری دهان که توسط گروه تحقیقاتی تولید 
شده است چنانچه این محصول یک ترکیب کاملا طبیعی، فرموله شده با استفاده 
از موم زنبور عسل است.بنابراین گزارش کابرد اصلی این محصول در درمان موثر و 
قابل توجه انواع زخم های میکروبی، قارچی و ویروسی دهان است و ویژگی ممتاز 
محصول نسبت به سایر محصولات مشابه علاوه بر طبیعی بودن و عدم استفاده از 
ترکیبات شیمیایی درفرمولاسیون آن به خاطر تاثیرگذاری فوق العاده و همزمان بر روی 
نمونه های کشت شده  ایی از باکتری های هوازی و بی هوازی و همچنین قارچ های عامل 

زخم های دهانی از سایر محصولات شیمیایی متمایز است.

کارت هوشمند جایگزین همه کارتها! 

یک شرکت آمریکایی در سان فرانسیسکو کارت هوشمندی ارائه داده که همزمان 
جایگزین کارت های نقدی، اعتباری، هدیه، عضویت و کارت های دیگر می شود. 

با استفاده از این فناوری، به جای حمل چندین کارت، کاربران می توانند یک کارت حمل 
کنند. 

کارت Coin مانند هر کارت اعتباری یا کارت نقدی از نوار مغناطیسی استفاده می کند با 
این تفاوت که اطلاعات موجود روی این نوار بسته به کارتی که مشتری می خواهد استفاده 
کند، تغییر می کند؛ بنابراین فرد قادر خواهد بود با فشار یک دگمه روی کارت جدید بین 
کارت های مختلف سوئیچ کند.  برای استفاده از کارت ابداعی، کاربران باید از کارت هایشان 
عکس بگیرند، آن ها را از میان یک ابزار متصل به رایانه عبور دهند و اطلاعات تمامی کارت ها را 
روی برنامه تلفن  همراه Coin آپلود کنند؛ بنابراین تمامی اطلاعات روی کارت جدید ذخیره 

می شود. این برنامه نرم افزاری ماه گذشته توسط شرکت آمریکایی Coin ارائه شد. 
به منظور انجام پرداخت با استفاده از این کارت، کاربران دگمه  موجود روی آن را فشار 
می دهند و انتخاب می کنند که قصد دارند با کدام حساب بانکی شان پول پرداخت کنند. باتری 
موجود در کارت تا دو سال بدون شارژ کار می کند و یک صفحه نمایشگر کوچک را نیرودهی 
می کند که نشان می دهد کدام کارت ذخیره شده شارژ می شود و همچنین تاریخ انقضای 

کارت ها را نمایش می دهد. 
کارت مزبور فقط با استفاده از سیگنال های بلوتوثی کار کرده در نزدیکی گوشی هوشمند کار 
می کند، بنابراین چنانچه برای بیش از 10 دقیقه به گوشی متصل نباشد، تلفن به کاربر هشدار 
می دهد که کارت خود را جا گذاشته و در این حالت کارت به صورت خودکار غیرفعال می شود. 

بهای این فناوری 100 دلار عنوان شده و آزمایشات روی آن به زودی شروع می شود. 

ساعت سال 2020 
قادر   2020 سال  ساعت 
ارائه  و  فعالیت ها  ردیابی  به 
آلودگی  مورد  در  اطلاعاتی 

هوا در زمان واقعی است.
متصل  ساعت های  کنون  تا 
برای ردیابی فعالیت ها یا همراه 
اما  بودند  هوشمند  گوشی های 
اکنون یک طراح جوان ساعتی 

گسترده تر طراحی کرده است.
این ساعت با نام GAIA یک 

ساعت متصل با توابع چند گانه است؛ این ساعت متمرکز بر بهداشت محیط اطراف است و به 
کاربر امکان ارزیابی میزان آلودگی محیط زیست را می دهد.

GAIA دارای سنسورهایی برای ارائه اطلاعات در مورد آلودگی هوا در زمان واقعی است؛ 
تمام اطلاعات توسط حامل آن جمع آوری می شود و سپس می تواند به شبکه های اجتماعی 

انتقال دهد و برای همه در تمام جهان قابل مشاهده است.
این ساعت دارای صفحه نمایش گرافن است؛ گرافن صفحه ای دو بعدی با ضخامت اتمی 
است و دارای رنگ های متفاوت است. GAIA قادر به ردیابی فعالیت هاست و برای سال 2020 
به بازار عرضه خواهد شد؛ طراح این ساعت »کریستین توماس مویانو« به زبان های آلمانی، 
پرتغالی، انگلیسی و اسپانیایی آشنایی دارد و طراحی این ساعت را در یک آتلیه پیشرفته در 

آرژانتین طراحی کرده است.

خودرویی با ویژگی های خاص
خودروسازان ولوو از نمونه اولیه ولوو XC90 در موزه Artipelag پرده برداری 

کردند.
 در اواخر ماه اوت 2014 خودروسازان سوئدی ولوو از آخرین مدل ولوو XC90 در 

یک گردهمایی پرده برداری کردند.
این گردهمایی در چند کیلومتری استکهلم در موزه Artipelag برگزار شد؛ مدیران 
ولوو در مورد جزئیات و ویژگی های این وسیله نقلیه صحبت کردند و گفتند این خودرو 

در نمایشگاه فرانسه در سال 2015 عرضه خواهد شد.
این خودرو دارای 4 سیلندر، موتور دیزل با درایو E و یک صفحه نمایش لمسی است؛ 
این صفحه نمایش به حالت عمودی در وسط قرار گرفته و قابل دسترسی برای سرنشینان 

جلوی خودرو است.

این خودرو قابلیت اتصال به آندروید و سایر خدمات اینترنتی را دارد، ضمن اینکه دارای 
 Bowers & جستجو با کنترل صداست و مجهز به یک سیستم صوتی با 19 بلندگوی

Wikins است.
صندلی های این خودرو چرم هستند و دارای تهویه مناسب است؛ در برخی قسمت ها 

چوب گردو به حالت منبت کاری به کار برده شده است.
به گفته این خودروسازان تولید اولیه این خودرو محدود به 1927 عدد است.

با این گیره هوشمند عینکتان هرگز گم نمی شود! 
تیمی از مبتکران گیره ای ابداع کرده اند که به دسته عینک طبی یا عینک 

آفتابی متصل می شود و هنگام گم شدن آن ها بوق می زند. 
این گیره از طریق بلوتوث به گوشی هوشمند متصل می شود و در صورت عدم 
دسترسی کاربران به گوشی، آن ها می توانند سامانه را به دسته کلید با قابلیت کنترل 
از راه دور متصل کنند.  وزن این سیستم کمتر از 20 گرم گزارش شده و می توان از 
فاصله حداکثری 15 متری عینک را با استفاده از آن پیدا کرد. شرکت سازنده مدعی 

است زمانی که گیره به عینک متصل است، کاربران وزن آن را احساس نمی کنند. 
فناوری مزبور Look نام دارد و به اندازه ای کوچک است که به بخش داخلی دسته 
فریم متصل می شود و صورت کاربر را لمس نمی کند. عرض این سیستم 10 میلی متر، 

طول آن 40 و ضخامتش شش میلی متر است. 
گیره مزبور با استفاده از چسب به عینک می چسبد و می توان آن را به آسانی 

برداشت و روی هر جسمی که به رهگیری نیاز دارد، گذاشت. دو باتری 399 سبک وزن 
آن را نیرودهی می کنند و در رنگ های مشکی، قرمز، قهوه ای، سفید و نقره ای ارائه 
شده است.  بهای این گیره 28 دلار عنوان شده و برنامه رایگان آن روی اندروید و 
iOS قابل نصب است. مبتکران تاکنون 50 هزار دلار برای تولید این ابزار در مقیاس 

انبوه جمع آوری کرده اند. 

با رعایت این رژیم
 بهترین اندام را از آن خود کنید 

رعایت اصول تغذیه مناسب در ورزش بدنسازی یکی از اساسی ترین نکات 
برای داشتن اندام مناسب در خانم ها است.

علیرضا استاد رحیمی، رئیس مرکز تحقیقات علوم تغذیه تبریز گفت: رعایت تغذیه 
مناسب در ورزش بدنسازی یکی از اساسی ترین موارد برای داشتن اندام مناسب در خانم ها 
است.وی افزود: رژیم غذایی در ورزش بدنسازی در بانوان نسبت به رژیم معمولی متفاوت 
خواهد بود بنابراین در این نوع رژیم باید از آهن، پروتئین بیشتر مصرف شود.رئیس مرکز 
تحقیقات علوم تغذیه تبریز اظهارداشت: خانم ها باید بدانند که در این نوع ورزش پرخوری 
نکنند همچنین از حبوبات، گوشت و خشکبار بیشتر استفاده کنند.گفتنی است، مهم ترین 
نکته در این راستا، آن است که تصور نکنیم چون ورزش کرده ایم می توانیم هر آنچه که 

می خواهیم، بخوریم.

علت بی خوابی شبانه تان را در این بیماری 
جستجو کنید 

مصرف برخی از دارو های اعصاب و روان و فشار خون قبل از خواب تاثیر منفی 
بر بی خوابی دارد.

خسرو  صادق نیت متخصص اختلالات خواب گفت: عوامل متعددی می تواند فرد را 
دچار بی نظمی در خواب کند، که ابتلا به بیماریهای اعصاب و روان یکی از شایع ترین 

دلایل می تواند باشد.
وی در ادامه گفت: خواب بعد از ظهر در افرادی که در شروع خواب دچار بی خوابی 
می شوند شامل بالغین نباید باشد و این چرت ها ی طولانی در طول روز فقط برای کودکان 
تا قبل از مدرسه و نوزادان را شامل می شود.این متخصص با اشاره به اینکه شرایط خواب 
از جمله گرما، سرما، نور و صدا نیز مانع از کیفیت خواب شبانه می شود، افزود: مصرف 
برخی از داروها مثل اعصاب و روان و فشار خون قبل از خواب تاثیر منفی خواهد داشت.

وی گفت: همان طور که گرسنگی مانع خواب شبانه می شود، خوردن غذاهای سنگین، 
چرب و پر پروتئین نیز خواب را به هم می زند.صادق نیت، با بیان اینکه یکی از راهکار هایی 
که شب خواب راحتی داشته باشیم ورزش کردن است، تصریح کرد: اما حدود 1 ساعت 
قبل از خواب نباید فعالیت جسمی داشته باشیم تا شرایط آرام جسمی و روحی برای فرد 

مهیا گردد.

یک باور غلط درباره خامه های افشانه ای 
ترکیب خامه های افشانه ای حاصل از گاز است از این رو بعد از خارج شدن 
حالت پفی شکل خود را از دست می دهد ولی این دلیلی بر پایین بودن میزان 

کلسترول آن نیست.
مجید حسین قمی متخصص تغذیه و رژیم درمانی اظهار داشت: به هر حال خامه حاوی 

کلسترول است و مصرف زیاد آن نیز باعث چاقی می شود.
این متخصص با اشاره به اینکه ترکیبات خامه های اسپری ای حاصل از گاز است، افزود: 
این نوع خامه بعد از خارج شدن گاز حالت پفی شکل خود را از دست می دهد ولی این 
دلیل بر پایین بودن مقدار کلسترول موجود در آن نیست.وی در پایان گفت: معمولا برخی 
از خامه ها حدود 30 درصد چربی دارد اما در برخی از خامه ها 25 درصد چربی به کار رفته 

که از نظر میزان کلسترول و افزایش وزن در فرد تغییر  چندانی نمی کند.

سن ابتلا به پوکی استخوان کاهش یافته است 

پوکی استخوان، بیماری شایعی است که در مردان به طور معمول بعد از 
55 تا 60 سالگی است. ولی در طی سالهای اخیر، سن ابتلا به آن کاهش یافته 

است.
آرمان احمدزاده، فوق تخصص روماتولوژی گفت: دو عامل مهم در پایین آمدن سن 
ابتلا به پوکی استخوان موثر است. اولین و مهمترین عامل،  عدم تحرك و نداشتن 
فعالیت بدنی است. امروزه با افزایش استفاده از کامپیوتر، استفاده از بازیهای کامپیوتری 
به جای دویدن به جنب و جوش در کودکان و کاهش میزان انجام ورزش های هوازی،  

سن ابتلا به پوکی استخوان به سنین کودکی و نوجوانی نزدیک شده است. 
وی ادامه داد: طی بررسی های انجام گرفته در کودکان و نوجوانانو انجام تست تراکم 
استخوان،  میزان تراکم استخوان در این گروه های سنی،  کمتر از حد مورد انتظار برای 
این سنین است و این موجب می شود پوکی استخوان در سنین جوانی به سراغ این 

گروه آید.
 احمد زاده گفت: دومین عامل ابتلا به پوکی استخوان، تغذیه است. تقریبا همه مردم 
می دانند که کلسیم و مصرف لبنیات برای جلوگیری از پوکی استخوان ضروری است. 
ولی کمتر کسی است که بداند، مکمل کلسیم و عامل جذب کلسیم در بدن،  ویتامین 

D است که از طریق نور آفتاب، در پوست ساخته می شود. 
البته این ویتامین در روغن های مثل روغن ماهی هم وجود دارد. این فوق تخصص 
روماتولوژی توصیه کرد: قرار گرفتن همه گروه های سنی به خصوص کودکان در معرض 
تابش مستقیم آفتاب، حداقل 10 دقیقه در طی روز علاوه بر مصرف مداوم لبنیات، 
 D بسیار مهم است. ضمن اینکه به طور کلی چربی موجب افزایش جذب ویتامین

می شود ویتامین D هم جذب کلسیم را بالا می برد. 

اسید های آمینه میوه های
 ضربه خورده جذب نمی شوند 

میوه هایی که بر اثر ضربه خوردن قهوه ای رنگ می شوند اسیدهای آمینه 
موجود در آنها نیز کمتر و یا اصلا جذب نمی شود.

مجید حسینی قمی متخصص تغذیه و رژیم درمانی اظهار داشت: درصورتی که میوه بر 
اثر ماندن در یخچال حالت چروکیده پیدا کند، اگر به بافت میوه آسیبی وارد نشده باشد 

مشکلی پیش نمی آید.
وی ادامه داد: مصرف میوه های چروکیده در صورتی که کپک زده نباشد و فاسد نشده 
باشد هم مشکلی ندارد، ولی از آنجایی که ریشه های کپک زدگی نیز در عمق میوه نفوذ 
می کند، این تصور که با برداشتن قسمتی از کپک می شود باقی میوه را استفاده کرد نیز 
اشتباه است و توصیه نمی شود، چرا که مواد حاصل از کپک در کبد تجمع کرده و باعث 
سرطان نیز می شود.قمی با بیان اینکه اگر میوه ای مثل سیب بر اثر ضربه خوردن قهوه ای 
رنگ شود، برخی از ترکیبات آن مثل اسید های آمینه نیز کم تر و یا اصلا جذب بدن 

نمی شود ولی به طور کلی خوردن آن مشکلی ندارد.
وی در پایان توصیه کرد: بهتر است میوه هایی که چروکیده شده اند را کمپوت کنید و 
برای اینکه بافت فیبری گیاه در آن وجود داشته باشد می توانند به جای استفاده از شکر 

طبیعی از قند و شکر رژیمی استفاده کنند.

به اطرافتان، رنگ سلامتی بزنید 
رنگها، تأثیرات مستقیم بر روان و روحیه ما دارند. انتخاب رنگها در محیط کار 

و زندگی مان، بسیار با روحیات ما نزدیک است.
مهدی دوایی، روانشناس و عضو هیئت علمی پژوهشکده علوم شناختی، گفت: نسبت 
دادن حس های مختلف به هر رنگی، در طی تحقیقات بسیار زیاد، انجام گرفته است. نشان 
دادن یک رنگ به یک گروه آماری و پرسیدن احساس آنها،  از مشاهده آن رنگ و انجام 
MRI و بررسی احساسات نورونی بخشهای مختلف مغز با مشاهده رنگهای مختلف، دلیل 

نسبت دادن احساسات به رنگها است. 
دوایی ادامه داد: 7 رنگ اصلی که در هماهنگی و هارمونی زندگی بسیار مهم است 
شامل بنفش،  آبی،  نیلی، سبز، زرد،  نارنجی و قرمز هستند. زمینه ایی که ما در آن زندگی 
می کنیم که شامل محیط کار و منزل است، اگر مملو از رنگهای شاد باشد، موجب بروز 
رفتار خوشایند از ما می شود. رعایت هارمونی و هماهنگی بین رنگها، حال روانی افراد را 
تغییر می دهد. این روانشناس گفت: رنگ آبی، عمق دارد. رنگ قرمز،  سرشار از شادی، 
سرزندگی، حرکت و پویایی است. رنگ سبز، نشان آرامش و رنگ زرد، نشاط را به همراه 
دارد. بنابراین با ادغام و به کارگیری تمام این رنگها در محیط زندگی و کارمان، می توانیم 

به سلامت روان برسیم. 

تشخیص ایمن بودن غذاها با چوب های 
غذاخوری هوشمند 

چوب های غذاخوری هوشمند مبتکران چینی، کاربران را از ایمن بودن غذاها آگاه 
می کنند. 

این چوب ها توسط غول اینترنتی Baidu تولید شده اند و در فیلم ارائه شده این شرکت، کاربر 
چوب های الکترونیکی را در سه فنجان روغن آشپزی قرار می دهد، سپس حسگرهای موجود در 
این ابزار دمای روغن و سالم بودن آن را برای مصرف تشخیص می دهند. در پایان، یافته های چوب  

هوشمند روی برنامه نرم افزاری گوشی هوشمند کاربر مخابره می شوند. 
چنانچه ماده مصرفی تازه باشد، چوب غذاخوری نور قرمز ساطع می کند. 

شرکت سازنده نمونه های اولیه سیستم جدید را ارائه داده اما هنوز مشخص نیست که آیا این 
ابداع وارد تولید تجاری می شود یا خیر.  ایمنی پایین غذا یکی از دغدغه های چینی هاست و در 
سال 2008 افزودن مواد شیمیایی صنعتی به محصولات لبنی در این کشور شش کودك را به کام 

مرگ بود و 300 هزار نفر را روانه بیمارستان کرد. 

خلاصی از بوی بد با صندلی توالت هوشمند 
خلاصی از بوی بد توالت کار بسیار سختی است که افراد را وادار به استفاده 
از هواکش یا شمع و اسپری خوشبوکننده می کند، اما دستاورد جدید مخترع 

آمریکایی می تواند بوهای نامطبوع را سریعتر از بین ببرد. 
صندلی توالت فرنگی Fresh Air Plus با هدف از بین بردن بوی نامطبوع از طریق پمپاژ 
آن به بیرون توسط آدام پایز از ناشویل در تنسی ابداع شده و اکنون برای جمع آ وری سرمایه 

اولیه 80 هزار دلاری در سایت کیک استارتر قرار گرفته است. 
روشهای قدیمی از بین بردن بو توسط دستگاههای تهویه تا حدی در حذف بو ناکارآمد 
نشان داده اند چرا که مقداری از آن قبل از تهویه وارد اتاق می شود. همچنین این دستگاهها 
هوای گرم یا سرد خانه را به بیرون برده و هزینه های گرمایش و سرمایش را افزایش می دهد. 

خوشبوکننده های هوا نیز تنها ماسکی برای پوشاندن بو به شمار می روند. 
سازندگان Fresh Air Plus مدعی هستند که راه حل آنها بهترین روش برای اجتناب از 

ورود بوهای نامطبوع به داخل خانه است. 
صندلی جداشدنی جدید را می توان با برداشتن صندلی قبلی روی توالتهای کنونی نصب 

کرد. 
هنگامی که فرد از توالت استفاده می کند، حسگر روی صندلی به فعالسازی پنکه درون کاسه 

پرداخته و بوهای نامطلوب را از بین می برد. 
این بوها از طریق یک شلنگ به بیرون ساختمان هدایت خواهد شد. 

برای روشن کردن پنکه مذکور باید صندلی توالت را به یک سوکت دیواری وصل کرد. 
اگرچه یکی از مشکلات پیش روی کاربران این خواهد بود که باید سوراخ تهویه در گوشه ای 

از خانه برای بیرون راندن بوها حفر شود. 

دستاوردی جدید در عرصه پزشکی؛

اسپری دهان با منابع طبیعی تولید شد 

برنامه  تدوین  از  بهداشت  وزارت  اسکلتی  و  عضلانی  ملی  برنامه  مدیر 
برنامه حداکثر وزن مجاز برای  این  کوله پشتی سالم خبر داد و گفت: در 
کوله پشتی مشخص شده و برای ابلاغ به وزارت آموزش و پرورش و برای اجرا 

در تمام مدارس کشور آماده شده است.
محبوبه دینی از طراحی و تدوین برنامه کوله پشتی سالم خبر داد و گفت: بر اساس 
توسط  که  ایرانی  دانش آموزان  برای  کوله پشتی  وزن  هنجارسازی  مطالعه  نتایج 
پژوهشکده تربیت بدنی و علوم ورزشی وزارت علوم انجام شده است حداکثر وزن مجاز 

برای کوله پشتی مشخص شده است.
وی ادامه داد: حداکثر وزن مجاز برای کوله پشتی دانش آموزان طبق این تحقیق 10 
درصد وزن بدن توصیه شده است و برای هر سنی و هر مقطع تحصیلی با توجه به وزن 

دانش آموزان کوله پشتی باید خریداری شود.
مدیر برنامه ملی عضلانی و اسکلتی وزارت بهداشت گفت: وزن های بیشتر کوله پشتی 
به بروز تغییرات منفی معنی داری در ستون فقرات منجر شده است. بیماری انحنای 
ستون فقرات باعث می شود دردهای تنفسی و افزایش دردهای شانه، پشت و کمر بر اثر 

وزن بالای کوله پشتی ایجاد می شود.
دینی تصریح کرد: حتی دیده شده زمانی که کوله پشتی سنگین تر از وزن دانش آموزان 

است حجم تنفس ریوی آنها تغییر کرده و دچار خستگی های مزمن می شوند.
وی گفت: بنابراین به دانش آموزان توصیه می شود از جاسازی وسایل سنگین و غیر 

وسایل ضروری مانند لب تاپ، غذا و خوراکی بطری های  و  بزرگ  آب 
رایانه ای در کوله پشتی خودداری کنند.

و  عضلانی  ملی  برنامه  مدیر 
اسکلتی وزارت بهداشت افزود: 
به والدین، مدیران و مسئولان 

پرورش  و  آموزش 
نیز پیشنهاد می شود 

وزن  از  اطلاع  برای 
دانش آموزان  کوله پشتی 

کوله پشتی  تصادفی  صورت  به 
دانش آموزان وزن می شود تا از رعایت وزن 

استاندارد کوله پشتی مطمئن شوند.
کوله پشتی سالم هم  برنامه  دینی گفت: 

اکنون برای ابلاغ به وزارت آموزش و پرورش و 
برای اجرا در تمام مدارس کشور آماده شده است 

اما سیستم اجرای دست ما نیست ما فقط استانداردها 
را استخراج کرده ایم و وظیفه سازمان های مرتبط مانند وزارت 

بازرگانی و آموزش و پرورش است که آن را اجرایی کند.
وی افزود: جلساتی را با وزارت آموزش و پرورش برگزار 
کرده ایم . درباره مقدمات کار صحبت شده و برای اجرا باید 

دستور کار بین بخشی ابلاغ شود اما به طور کلی این 
برنامه جز برنامه های در دست ارسال است.

حفظ  برای  کوله پشتی  وزن  گفت:  وی 

سلامت وضعیت اسکلتی دانش آموزان اهمیت دارد و باید از حمل کوله پشتی های 
سنگین تر از وزن مجاز جلوگیری شود.

دینی گفت: کوله پشتی بهتر است به صورت لایه لایه بوده و فضاهای مختلفی داشته 
باشد تا دسترسی دانش آموز به راحتی به وسایل مورد نیازش فراهم باشد.

وزن  بهداشت گفت: این 10 درصد  وزارت  اسکلتی  و  ملی عضلانی  برنامه  مدیر 
دانش آموز که برای کوله پشتی در نظر گرفته شده برای تمام مقاطع تحصیلی است البته 
تفاوت حدود 9 تا 12 درصدی در مقاطع مختلف وجود داشته که به صورت میانگین 

همان 10 درصد در نظر گرفته شده است.
دینی گفت: استفاده از کوله پشتی چرخدار نیز مناسب است اما فضای مدارس محدود 
و کم بوده، استاندار نیست در نتیجه دانش آموزان امکان استفاده راحت را از این نوع 

باید  و  ندارند  وسایل کمتری را با خود به همراه داشته باشند.کوله پشتی 

مدیر برنامه ملی عضلانی و اسکلتی وزارت بهداشت:

وزن استاندارد کوله پشتی دانش آموزان
 برای اولین بار در کشور مشخص شد

سه شنبه -هجدهم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3531



اجتماعی6

فرمانده ناجا:

تامین امنیت فضای مجازی با ابتکار پلیس 
رئیس پلیس کشور گفت: تا کنون اگر اقدامی در حوزه تامین امنیت فضای 
مجازی انجام شده است با ابتکارات پلیس بوده است و هیچ اقدامی در این حوزه 

از مسیر تعهدات اپراتورها و پروتکل ها انجام نشده است.
سردار اسماعیل احمدی مقدم در باره کنترل شبکه های اجتماعی و تامین امنیت فضای 
سایبر،اظهار داشت: پلیس در تامین امنیت فضای مجازی تلاش خود را انجام می دهد و 
پروتکل های موجود مسیر تامین امنیت فضای مجازی را هموار می کند. براین اساس اگر 
قرار است اپراتورها فناوری را وارد کشور کنند باید تجهیزات امنیتی آن را نیز تامین کنند و 

در اختیار دستگاههای تامین امنیت فضای مجازی و کاربران قرار دهند.
وی ادامه داد: سازمانهای تامین کننده امنیت فضای مجازی برای اقدام پیش دستانه 

علیه مجرمان باید تجهیز شوند.
احمدی مقدم با اعلام اینکه تلاش می کنیم آسیب دیدن مردم در برابر مجرمان 
حرفه ای به صفر برسد، تاکید کرد:با اتفاقاتی که در مجموعه فضای مجازی رخ می دهد 
هیچ کشوری نمی تواند ادعا کند تسلط کافی روی این فضا دارد. خوشبختانه امسال در 

حوزه امنیت فضای مجازی نسبت به سه سال قبل وضع بهتری داریم.
رئیس پلیس کشور، جرایم سایبری را جرایمی نوظهور دانست و با اشاره به پیشرفت 
فضای مجازی در کشورمان، گفت: همزمان با پیشرفت فضای مجازی، جرایم سایبری نیز 

رشد داشته است که خوشبختانه ما به موقع پلیس فتا را تشکیل دادیم.
احمدی مقدم با بیان اینکه در دنیا حدود 20 تا 30 درصد جرایم فضای مجازی 
کشف می شود، ادامه داد: این در حالیست که در کشور ما حدود 80 درصد جرایم 

کشف می شود.
رئیس پلیس کشور درباره مصادیق جرم در فضای مجازی نیز گفت: حضور در فضای 
مجازی جرم نیست، اما ابزار و نحوه استفاده از آن ممکن است به گونه ای باشد که منجر به 
عمل مجرمانه شود، همانطور که خرید اینترنتی عملی مجرمانه نیست، اما ممکن است از 
طریق همین سامانه، برداشت غیرمجاز اینترنتی انجام شود که این یک جرم است و پلیس 
با آن برخورد می کند. ممکن است عده ای نظیر هکرها بسترهایی را برای اقدامات مجرمانه 

فراهم کنند که این افراد نیز مشمول جرم اند و با آنان برخورد می شود.

معاون اسناد هویتی سازمان ثبت احوال؛

صدور کارت هوشمند ملی
 برای دو گروه از افراد جامعه

معاون اسناد هویتی سازمان ثبت احوال از صدور کارت هوشمند ملی فقط 
برای کارت اولی ها و همچنین افرادی که اسناد هویتی آنان نیازمند اصلاح است 

خبر داد و گفت: کارت اولی ها برای دریافت کارت هوشمند عجله کنند.
محسن کرمی با بیان این مطلب افزود: عملیات صدور کارت هوشمند ملی از بهمن 
ماه سال گذشته به مناسبت سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی به طور رسمی در استانهای 
مختلف کشور آغاز شد و در حال حاضر نیز تقریبا در تمامی استانهای کشور ثبت نام و 

صدور این کارت انجام می شود.
معاون اسناد هویتی سازمان ثبت احوال به تجهیزات مورد نیاز صدور کارت هوشمند 
ملی اشاره کرد و گفت: صدور این کارت نیاز به تجهیزات سخت افزازی ویژه ای دارد و 
هنگامی که این تجهیزات کامل شد در این صورت برای تمامی افراد جامعه صدور این 

کارت را خواهیم داشت.
وی با اشاره به اینکه فعلا فراخوانی برای صدور گسترده کارت هوشمند نداریم ، افزود: 
همچنین افرادی که اسناد هویتی آنان مفقود شده نیز در مرحله بعد کارت هوشمند 

برایشان صادر خواهد شد.
کرمی گفت: کارت هوشمند در مرحله اول برای دو گروه از مردم صادر می شود یکی 
کارت اولی ها یعنی آنهایی که 15 ساله شده و در گذشته برایشان کارت ملی صادر می شد 

و گروه دوم نیز آنهایی هستند که قصد اصلاح اسناد هویتی خود را دارند.
به گفته وی ، عملیات صدور کارت هوشمند به طور متوسط حدود یک ماه زمان می برد 

و متقاضیان برای ثبت نام اولیه باید به سایت سازمان ثبت احوال مراجعه کنند.

مشمولان ۱۸ سال به بالا
 به خدمت سربازی فراخوانده شدند 

سازمان وظیفه عمومی ناجا همه مشمولان دیپلم و زیردیپلم دارای برگ 
آماده به خدمت به تاریخ نوزدهم شهریور ماه 1393 را به خدمت سربازی 

فراخواند. 
سازمان وظیفه عمومی ناجا ضمن فراخوان کلیه مشمولان غایب و غیرغایب متولد 
1355 تا پایان شهریور ماه 1375 برای انجام خدمت دوره ضرورت، طی اطلاعیه ای 
اعلام کرد: کلیه مشمولان دیپلم و زیر دیپلم سال های مذکور که برگ آماده به خدمت 
به تاریخ نوزدهم شهریور ماه سال1393 دریافت کرده اند، می بایست در ساعت و محلی 
که توسط سازمان وظیفه عمومی ناجا در برگ معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش 

نیروهای مسلح اعلام شده، حضور یابند.
کلیه مشمولان دیپلم و زیردیپلم غایب و غیر غایب تهران بزرگ نیز که دارای برگ 
آماده به خدمت به تاریخ شهریور ماه سال 1393می باشند می بایست راس ساعت 6 
صبح روز چهارشنبه مورخ 93/6/19 به محل و مراکزی که توسط سازمان وظیفه 
عمومی ناجا در قالب برگ معرفی نامه مشمولان به مراکز آموزش ابلاغ شده است 

حضور یابند تا به خدمت دوره ضرورت اعزام شوند.
همچنین کلیه مشمولان دیپلم و زیردیپلم غایب و غیر غایب دیگر استان های کشور 
که دارای برگه آماده به خدمت به تاریخ شهریور ماه سال 1393 می باشند راس ساعت 
7 صبح چهارشنبه مورخ 93/6/19به معاونت وظیفه عمومی استان محل سکونت 

مراجعه تا به خدمت دوره ضرورت اعزام شوند.
لازم به ذکر است، عدم حضور به موقع در زمان و محل های تعیین شده غیبت 

محسوب می شود.
آن دسته از مشمولانی که به هر دلیل تاکنون موفق به دریافت برگ معرفی نامه 
مشمولان به مراکز آموزش، نشده اند، می توانند به نزدیکترین دفتر خدمات الکترونیک 
انتظامی )پلیس+10( مراجعه و نسبت به دریافت برگ مذکور اقدام و بر اساس اطلاعات 

درج شده در آن اقدام کنند.

رئیس سازمان حج و زیارت؛

اعزام روزانه 4هزار زائر به تمتع 
رئیس سازمان حج و زیارت از اعزام روزانه 3هزار و 500تا 4هزار زائر به تمتع 

سال جاری خبر داد.
سعید اوحدی رئیس سازمان حج و زیارت گفت: اعزام زائران تمتع از 14شهریورآغاز شده  
است و تا 6 مهر ادامه دارد.  وی در ادامه با اشاره به این که در تمتع امسال 64هزار زائر در 
قالب451 کاروان به سرزمین وحی اعزام می شوند ، افزود: روزانه 3هزار و500تا 4هزار زائر 

از 19ایستگاه پروازی به عربستان اعزام می شوند.
 رئیس سازمان حج و زیارت همچنین اظهار داشت: 50درصد کاروان ها به صورت 
مدینه قبل و 50درصد دیگر به صورت مدینه بعد در قالب 190 عملیات پروازی رفت و 

برگشت به مکه مکرمه و مدینه منوره اعزام می شوند. 
وی با اشاره به این که امسال اولین سالی است که ایستگاه پروازی تهران ازفرودگاه 
مهر آباد به فرودگاه بین المللی امام خمینی)ره( منتقل شده است ، بیان داشت: خوشبختانه 
انتقال پرواز زائرین به این فرودگاه مشکلی ایجاد نکرده است. اوحدی در پایان خاطرنشان 
کرد: اگر تا پایان زمان برگشت زائرین ایستگاه پروازی تهران، فرودگاه امام خمینی برای 
تحویل بار زائرین در محل فرودگاه آمادگی لازم را نداشته باشد، با زائرین از طریق شرکت 

پست به درب منازل ارسال می گردد. 

مدیرعامل صندوق مهر امام رضا)ع(؛

حمایت از برند داخلی
 تقویت تولید داخلی را به ارمغان می آورد 

مدیرعامل صندوق مهر امام رضا)ع( هدف از حمایت برندهای داخلی را 
تقویت تولیدات داخلی از طریق ایجاد ارتباط میان کسب و کارهای خرد و بزرگ 

عنوان کرد.
اصغر نوراله زاده مدیر عامل صندوق مهر امام رضا)ع( ؛ گفت: هدف اصلی در حمایت از 
برندهای داخلی تقویت تولیدات و محصولات داخلی از طریق ایجاد ارتباط میان کسب و 

کارهای خرد و بزرگ است. 
وی در ادامه تصریح کرد: در این روش صندوق مهر امام رضا)ع( افرادی را که توانایی 
دریافت نمایندگی برندهای معتبر داخلی را دارند با پرداخت تسهیلات مورد حمایت قرار 
می دهد و کارخانه های بزرگ نیز محصولات خود را در فروشگاه های اختصاصی عرضه 

خواهند کرد. 
مدیرعامل صندوق مهر امام رضا)ع( خاطرنشان کرد: همچنین با ایجاد مدیریت و 
ساماندهی میان تولیدکنندگان و فروشندگان می توان خوشه های مختلف تولید را مورد 
حمایت قرار دارد همچنین در بخش صنایع نیز می توان با ایجاد ارتباط میان صنایع 
کوچک که در کار تولید تجهیزات و لوازم مورد نیاز صنایع بزرگ تر هستند به بهبود هر 

چه بهتر امور اقدام کرد.

میزان آسیب پذیری هر کس به چه چیز 
بستگی دارد؟

انسان فطرتاً اجتماعی آفریده شده است و زندگی با نوع انسان های دیگر مایه 
رشد و شکوفایی و پیشرفت او می باشد. اما همین زندگی ، گاهی اوقات طاقت 
فرسا می گردد. یکی از مشکلاتی که همیشه با آن سرو کار داریم این است که 

در مسیر زندگی ظلم و ستم دیگران به ما بسیار آسیب می زند. 
آیا می شود از ظلم و ستم دیگران در امان ماند؟ آیا می توانیم دیگران را تغییر دهیم؟ چه 

کار کنیم آزار نبینیم و از صدمات رفتاری نادرست دیگران مصون بمانیم؟
در انتخاب دو راه حل ساده پیش رو داریم:

1- یا با همه قطع رابطه کرده ، قهر کنیم و راه انزوا و گوشه گیری را انتخاب کنیم که 
بسیار سخت و جانفرساست.

2- و یا اینکه مهارت و هنر ارتباط موثر را بیاموزیم و از لحظات عمرمان نهایت لذت را 
ببریم. انتخاب با شماست. دوست دارید همیشه در قهر و کینه و کدورت و جنگ و جدال 

باشید یا زندگی سراسر آرامش را تجربه کنید؟
 اصل اول: تغییر از درون آغاز می شود

شما به هیچ عنوان در تغییر زندگی ، نمی توانید دیگران را تغییر دهید. اولین و مهم ترین 
مرحله، تغییر خود است. سبک زندگی و سرنوشت هیچ انسانی تغییر نمی یابد مگر اینکه 

خود او تغییر کند. این همان اصل مهم یعنی تغییر نگرش است.
نوع نگرش و تفکر هر انسانی ارتباط بسیار مهم با رشد و کمال روح او دارد. حال آیا همه 

انسان ها در مشکلات، ارتباط و مسیر زندگی به یک اندازه آسیب می بیند؟
در آسیب پذیری، انسان چه نقشی می تواند داشته باشد؟ آیا می توان درصد آسیب 

پذیری افراد را تغییر داد؟
 اصل دوم: سوء عمل به خود انسان بر می گردد

قرآن کریم مکرّراً بیان می دارد که جز خود انسان ، هیچ کس دیگری توانایی آسیب زدن 
را به او را ندارد.  همه ی سوء عمل های انسان از خود اوست و آثار اعمالش نیز به خودش 
باز می گردد. یعنی اگر همه عالم و آدم دست به دست هم دهند تا به کسی آسیب برسانند 
، تا خود شخص نخواهد ذره ای صدمه نمی بینند. شاید بتوانند به او ظلم و ستم کنند ، اما 

درصد آسیب پذیری حاصل از این ظلم و ستم دست خود انسان است. 
آری این ضعیفان و ناتوانان هستند که با کمترین بی احترامی، مجادله و جنگ و جدال 
از کوره در می روند. آتش می گیرند و همه جا را در آتش خود می سوزانند. اهانت ها، 
توهین ها و جنگ و جدال های بی حاصل زمانی به روح و روان و اعصاب انسان صدمه می 
زند که خود او میدان را برای آن ها باز گذارد. اگر روح ضعیف و آسیب پذیر داشته باشیم در 
مقابل رفتار جاهلانه دیگران صدمه می بینیم. روح بزرگ و بلند انسان های کامل ، هنگام 
برخورد با جاهلان کمترین صدمه ای نمی بینند، آنان کریمانه و بزرگوارانه عبور می کنند. 
ناپلئون می گوید: اگر تو خود را نشکنی ، کسی نمی تواند تو را شکست دهد. اگر تو خود 

را نابینا نکنی ، کسی نمی تواند تو را کور کند. 
اگر تو خود را فانی و نابود نسازی ، هیچ عاملی قدرت نابود ساختن تو را ندارد و اگر 

بخواهی حرکت کنی ، هیچ عاملی نمی تواند تو را ساکن نماید.
 اصل سوم: اگر هدایت یافته شوید ، دیگران نمی توانند به شما آسیب بزنند.

قید و شرط های منیت و خودخواهی ، سنگین بارترین زنجیری است که به دست و پای 
انسان زده می شود و او را محدود می سازد و روح و روان او را در زندگی با قوانین دست 
و پا گیر، آزرده می سازد. شما به هیچ عنوان در تغییر زندگی نمی توانید دیگران را تغییر 
دهید. اولین و مهم ترین مرحله، تغییر خود است. سبک زندگی و سرنوشت هیچ انسانی 
تغییر نمی یابد مگر اینکه خود او تغییر کند این همان اصل مهم یعنی تغییر نگرش است

بالعکس وقتی از منیت رها شدی و بزرگوارانه فکر و عمل کردید ، آزادی لذت بخشی 
به ارمغان می آورد که حاصلی جز رضایت و لذت ندارد. زیرا وقتی به درجه و مرتبه ایده آل 
انسانی رسیدید ، آن وقت این تنش ها برای شما بازیچه های کودکانه ای می شود که 
نه تنها شما را آزار نمی دهد ، چه بسا قدرت روحی و آستانه ی تحمل شما را در مقابل 
دیگران بالا می برد.  پذیرش انسان ها در هر موقعیت و درجه و رتبه ای که هستند  ، نشان 
دهنده ی توانایی روح بلند است. انسان های وارسته با همه ی افراد به خوبی ارتباط برقرار 
می کند زیرا قدرت این را دارند که نقاط مثبت و خوب دیگران را ببینند و از همین نقاط 
قوت ، در جهت بر طرف کردن نقاط ضعیف و منفی یاری بگیرند. اما آنان که فقط بدی ها 
و نقص ها و معایب را می بینند ، بالواقع خودشان پر از نقص و عیب هستند و این درجه 
و رتبه انسانی حاصل نمی شود مگر با تقوای الهی، خویشتن داری و به درجه ی طهارت 

رسیدن. زیرا در صورت تقوا و ایمان واقعی انسان ، نرم خو، با ظرفیت، مهربان می شود .
فراموش نکنیم غرایز حیوانی خام فقط در پرتو نور ایمان تعدیل می شود و شخصیت 

اصیل انسانی فعال می گردد و به ظهور و تجلی می رسد. 

این درآمد، رد خور ندارد
 . باشید  داشته  خوب  درآمد  و  برسید  تان  کارهای  به   ، بمانید  خانه  در 

می گویید:نمی شود؟ این مقاله را بخوانید!
در ادامه مباحث کارآفرینی در خانه که در مقالات قبلی به آن اشاره کردیم در این مقاله 
می خواهیم. به مراحل تبدیل شدن به یک کارآفرینی اشاره کنیم و یک مثال عملی در 
خصوص کارآفرینی در منزل بزنیم.همانطور که گفته شد برای کارآفرین شدن، علاوه 
برداشتن ویژگی های اخلاقی و ذاتی کارآفرینی در فرد نظیر )خلاقیت، شجاعت، اعتماد به 
نفس، هدفمند بودن، ریسک پذیری و...(. برای شروع عملی، نیاز به طرح و برنامه کسب و 
کار دارید. طرح و برنامه کسب و کار از یک ایده خلاقانه شروع می شود. رمز موفقیت در 
کسب و کار این است، که ایده شما، ایده ای باشد که به قدر کافی میان سایر ایده های 
مشابه، تفاوت داشته باشد.  یعنی یک مزیت رقابتی شاخص داشته باشد که مشتری و 
بازار را جذب خود کنند. بهتر است در این مرحله به سراغ ایده هایی بروید که با توجه به 
آشنایی قبلی و داشتن مهارت و تخصص کافی برای تبدیل آن ایده به محصول یا خدمت، 
توان انجام آن را داشته باشید. همه ی ایده ها و فکرهای جدیدمان که به ذهنتان می 
رسد یا قبلاً در سر داشته را در داخل یک دفترچه یادداشت کنید. همه این ایده ها، شبیه 
معادن طلا هستند که می تواند شما را به سمت موفقیت هدایت کند. بر اساس توان و 
علاقه خود، ایده های یادداشت شده را اولویت بندی کنید. سپس بعد از اولویت بندی، راه 
عملیاتی شدن هر کدام از این ایده ها را یادداشت کنید. سعی کنید به دنبال عملیاتی کردن 
ایده هایی بروید که مطمئنید، بازار آن را می پذیرد و نیاز مشتریان برآورده می شود. یکی از 
مسائل مهم در عملیاتی شدن ایده هایتان مسئله سرمایه اولیه است. اگر سرمایه کافی برای 
شروع کسب و کار دارید که خیلی خوب است و ولی اگر با کمبود سرمایه مواجه هستید 
یا اصلاً سرمایه ای ندارید، نباید ایده های خود را فراموش کنید. همیشه تمرکزتان بر روی 
پیدا کردن راهی برای برون رفت از مشکل باشد نه اینکه مشکل، جلوی حرکت شما را 
بگیرد. نزدیکترین و صمیمی ترین افرادی که شما را قبول دارند و به قدر کافی پیش آنها 
اعتبار و جایگاه دارید را در نظر بگیرید.  اعضای خانواده، نزدیک ترین افرادی هستند که 
می توانید از ایشان کمک بگیرید، سپس به سراغ دوستان نزدیک و نهایتاً سایر افراد بروید. 
سعی کنید خیلی در خصوص طرح و ایده خود، به دیگران توضیح ندهید. شاید خیلی از 
ایده های خوبتان که توسط خودتان قابل انجام شدن، در حال فعلی نیست. برای بعضی ها، 
جالب باشد و آن ها طرح و ایده شما را اجرا کنند. یادتان باشد وظیفه محافظت از معادن 
طلا به عهده شماست. سعی کنید معادنتان را به همه نشان ندهید.  بهترین راه این است 
که ایده خود را ثبت کنید. کارآفرینی در منزل و خانواده، یک حسن بزرگ دارد این است 
که شما در فضای امن و سالم خانه، کارتان را انجام می دهید و به سایر امورات روزمره 
زندگی و خانوادگی خود نیز می رسید و تمام وقت روزانه شما درگیر کار نمی باشد. و 
مزیت دیگر این است که می توانید در این کار سایر اعضای خانواده را هم سهیم کنید و به 
شما کمک کنند که سریع تر کارتان را به اتمام برسانید. یک مثال عملی در این خصوص 
می زنیم: با طلا و جواهر تقریباً همگی، آشنایی داریم. ولی خیلی کم افرادی هستند که 
بدانند این کار می تواند در منزل انجام شود. همین طور سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی 
می توانند در منزل تراش خورده و به شکل ها و طرح های زیبا، تبدیل شده و به فروش 
برسند.  فقط کافی است مهارت تراش این سنگ ها را بلد باشید.  شما با یادگیری این 
مهارت به سادگی می توانید در منزلت درآمد چند میلیونی داشته باشید که نیاز به فضا و 
امکانات خیلی خاص هم ندارد. برای وارد شدن به این حرفه، بهتر است بدانید که بسیاری 
از مراکر آموزش دهنده مهارتی، فعال می باشند که به شما مهارت را آموزش می دهند 
و بعضاً ماشین آلات تراش و یا تسهیلات جهت خرید این ماشین آلات در اختیارتان قرار 
می دهند که شما با مشکل مواجه نباشبد سپس خودشان این سنگ ها را در اختیار شما 
قرار می دهند، و به شما سفارش کار می دهند و بر اساس سفارشی که دارند هزینه شما 
را پرداخت می کنند. به این ترتیب به سادگی یک چرخه اقتصادی کوچک در خانواده 
تشکیل می گردد. فقط کافی است شما ابتدا علاقه به این حرفه داشته باشید و سپس 

مهارت این کار را یاد بگیرید. به همین سادگی..

چند روزی به بازگشایی مدارس باقی مانده و دانش 
مدرسه  تاب خرید  و  تب   در  والدین شان  و   آموزان 
هستند. شاید خرید کرد کار چندان سختی نباشد، 
اما خرید کردن برای مدرسه که دانش  آموزان ساعات 
زیادی از عمر خود را در آن به سر می  برند از اهمیت 

ویژه  ای برخوردار است.
 1.کیف و کوله  پشتی

متاسفانه در سال های اخیر یا کیف دانش آموزان سنگین تر 
از توان آنهاست یا آنها کتاب هایی را داخل کیفشان می گذارند 
و به مدرسه می برند که در برنامه درسی روزانه شان نیامده 
است. یکی از نکاتی که باید به دانش آموزان آموزش داد، این 
است که فقط کتاب ها و وسایل مورد نیاز همان روز را با خود 

به مدرسه ببرند و از سنگین کردن کیف خودداری کنند.
امروزه حتی بچه های دبستانی هم علاقه دارند از کیف های 
بسیار بزرگ یا حتی سامسونت استفاده کنند در حالی که  
استفاده از کوله پشتی برتری بیش تری نسبت به سایر کیف  ها 
حتی کیف های تک بند که بندشان فقط روی یک شانه قرار 
می گیرند، دارد. این کیف ها به  ویژه وقتی سنگین هستند، 
بیومکانیک ستون فقرات را به هم زده و باعث ایجاد دردهایی 

در ناحیه گردن می  شوند.
توصیه ما این است که:

•  دانش آموزان از کوله پشتی استفاده کرده که هر دو بند 
آن را روی شانه بیندازند.

•  کوله باید در مرکز کمر قرار گرفته و خیلی آویزان نباشد. 
پس بهتر است بندها کوتاه باشد تا بیشتر ناحیه پشت را 

بپوشاند.
•  طول کوله نباید بیشتر از دوسوم ناحیه انتهای گردن تا 

ستون فقرات خاجی باشد.
•  پایین آوردن بیش از حد کوله پشتی در ناحیه پشت باعث 
ایجاد گودی کمر و بیرون زدگی شکم می شود. این حالت فشار 

زیادی را به ستون فقرات وارد می کند.
•  هر چه کوله حجم کمتری داشته باشد، مناسب تر است.

•  از نظر وزن کوله باید کمتر از 15 تا 20 درصد وزن 
دانش آموز باشد.

•  کوله  پشتی  هایی را انتخاب کنید که جنس محکمی 
داشته و به   راحتی قابل شست وشو باشند. کیف  ها منبع خوبی 
از میکروب  ها و قارچ  ها هستند. بنابراین هر چه قدر هم که 
دانش  آموز نظافتش را رعایت کند با دست زدن به کیفش 
که ممکن است بارها به زمین افتاده باشد در معرض آلودگی 
قرار می گیرد. بهتر است همراه با لباس مدرسه، کیف را هم با 

درجه حرارت بالا بشویید.
یک طرفه  به طور  را  کوله اش  بخواهید  کودکتان  از    •
نینداخته و از هر دو بندش استفاده کند و هنگام ایستادن 
در صف کلاس و اجرای برنامه صبحگاهی نیز کیف خود را 

روی زمین بگذارد.
 2.کفش و کتانی

متاسفانه بسیاری از نوجوانان به دلیل مدهای غیرمتعارف 
کفش هایی را انتخاب می کنند که یک تا دو سایز، بزرگتر 
از پایشان است. این کار باعث می شود پا داخل کفش ثبات 
نداشته باشد و عضلات اضافه تری در اندام تحتانی سعی کنند 

پا را در کفش نگه دارند.
توصیه ما این است که:

•  کفش کاملاً اندازه بوده و بزرگتر یا کوچکتر از پا نباشد.
•  کفشی را انتخاب کنید که در طول روز و پیاده روی فراوان 

در مدرسه پاها را آزرده نکند.
•  کفی کفش تخت نباشد و حدود سه سانتی متر پاشنه 
داشته باشد. کفش های بدون پاشنه و کفش های پاشنه بلند 

به زانو و کمر آسیب می رسانند.
•  کفی کفش باید قابلیت ارتجاعی مناسبی داشته و قوس 
داخلی کفش به نحوی طراحی شده باشد که قوس داخلی پا 
را بپوشاند. در واقع وقتی داخل کفش دست می کشید باید در 

ناحیه قوس پا یک برآمدگی وجود داشته باشد.
•   بسیاری از کودکان در سنین دبستان مشکلاتی در ناحیه 
کف و پاشنه پا دارند. کفش یا کفی مناسب این کودکان باید 
به دستور پزشک شان تهیه شود تا دچار مشکلات بیش تری 

نشوند.
•  جنس کفش را طوری انتخاب کنید که هوا درون کفش 
جریان داشته باشد و از رشد میکروب  ها و قارچ  ها و در نهایت 

از بدبو شدن پا جلوگیری کند.
• برای دانش آموزان دوره دبستان از خریدن کفش  های 
بنددار خودداری کنید تا دچار دردسر نشوند. کفش  های 

چسب دار گزینه بهتری برای این گروه است.
 3.میز تحریر

 میزهای تحریر در مدارس اغلب فاقد استانداردهای لازم 
هستند، اما اگر قصد دارید برای منزلتان یک میز تحریر 

بخرید، بدانید که میز تحریر باید به صورتی باشد که:
• وقتی دستتان را روی آن می گذارید، ساعد و بازو با هم 

یک زاویه 90 درجه بسازند.
• کف پاها باید روی زیرپایی قرار بگیرند تا زانوها کمی بالاتر 

از سطح ران باشند.
• پشتی صندلی باید زاویه ای بین 100 تا 110 درجه داشته 
باشد. بنابراین دانش آموز نباید بیش از این میزان به جلو یا 

عقب خم شود.
• گودی ستون فقرات باید با یک بالش کوچک پوشیده 

شود.
•  دانش آموز نباید برای مدت طولانی پشت میز بنشیند 
بلکه باید هر نیم ساعت بلند شده و کششی به ناحیه ستون 

فقراتش بدهد و دوباره پشت میز بنشیند.
• منبع نور نباید از پشت سر تابیده شود. چراغ مطالعه باید 
در سمت چپ و جلوی دانش آموز قرار بگیرد. نور چراغ نباید 

به اندازه ای باشد که چشم ها را اذیت کند.
• بهتر است گردن به سمت جلو خم نشود و کودکان به 
شکل قوز کرده پشت میز قرار نگیرند. در حال حاضر سطوح 
شیب داری ویژه مطالعه در بازار وجود دارد که دانش آموزان 
می توانند آنها را تهیه کرده و کتاب شان را روی این سطوح 
قرار دهند تا در عین حال که گردن و ستون فقراتشان صاف 

است، کتاب شان را هم بخوانند.
 4.محیط کلاس

کلاس درس باید به گونه ای باشد که از نظر نور،  زیبایی، 
جریان هوا و...، کاملاً استاندارد باشد تا وقتی دانش آموز حدود 
شش تا هفت ساعت از روز را در آن می گذراند، خسته نشده 
و حس خوبی داشته باشد. متاسفانه بسیاری از کلاس های ما 
به نحوی طراحی شده اند که وقتی وارد  آنها می شوید، بوی 

نامطبوع کلاس شما را آزرده خواهد کرد.
نحوه چیدمان صندلی جلوی تخته سیاه یا وایت برد باید 
و  بگیرند  قرار  آن  روبه روی  دانش آموزان  باشد که  طوری 
مستقیم به تخته نگاه کنند، اما فقط صندلی هایی که در مرکز 
کلاس قرار گرفته اند، این ویژگی را دارند و سایر دانش آموزان 
در دو طرف کلاس مجبورند در طولانی مدت گردن شان را 

بچرخانند و به تخته نگاه کنند. توصیه ما این است که:
• معلم هنگام درس دادن در کلاس در نقطه ای بایستد که 
دانش آموزان مجبور نباشند دائم گردن شان را بچرخانند تا او را 
پیدا کنند. بنابراین ایستادن و صحبت کردن معلم در انتهای 

کلاس به هیچ وجه درست نیست.
•  کلاس های درس باید طوری طراحی شوند که بتوان 
صندلی ها را دایره وار جلوی تخته چید تا همه دانش آموزان 
بتوانند با دید مستقیم و بدون چرخاندن گردن تخته را نگاه 

کنند.
•   صندلی ها باید 1.5 تا سه متر از تخته سیاه فاصله داشته 
باشند. متاسفانه در بسیاری از مدارس به دلیل کوچکی کلاس 
درس و تعداد زیاد دانش آموزان این استاندارد رعایت نمی شود 
و دانش آموزان صندلی های جلو بیش از حد به تخته سیاه 
نزدیک و دانش آموزان صندلی های عقب بیش از حد از تخته 

دور هستند.
 5.با لکنت زبان کودک

بسیاری از کودکان هنگام ورود به مدرسه دچار لکنت زبان 
هستند. لکنت زبان هایی که جزء روند طبیعی کلام هستند، 
از حدود 2.5 سالگی شروع شده و تقریباً تا پنج سالگی طول 
می کشند و معمولاً بدون درمان هم بهبود پیدا می کنند. 
بعضی از لکنت زبان های طبیعی به دلیل اضطرابی مانند تولد 
یک کودك دیگر، جابه جایی خانه، از دست دادن دوستان و... 
شدت پیدا می کنند. البته باید بدانید که استرس ایجادکننده 
لکنت نیست بلکه لکنتی را که خاموش بوده شعله ور می کند.

لکنت زبان معمولاً خودبه خود بهبود پیدا می کند. فقط 
کافی است استرس ها را کنترل کرده با کودك شمرده و به  
آرامی صحبت کنید و او را هنگام حرف زدن دچار استرس 

نکنید. به کودك زمان بدهید تا با محیط مدرسه آشنا شود 
زیرا استرس ورود به مدرسه هم لکنت را تشدید می کند، اما 
اگر بعد از مدت زیادی لکنت هم چنان پابرجا بود به طوری که 
کودك را از پاسخگویی به درس ها بازمی داشت، حتماً با یک 

گفتاردرمان مشورت کنید.
6.میان وعده

دکتر مسعود کیمیاگر، متخصص تغذیه و رژیم درمانی و 
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی می گوید که یکی 
از نکاتی که باید در مورد دانش آموزان، مورد توجه قرار گیرد، 
در نظر گرفتن میان وعده های مناسب است. میان وعده ها باید 
مطابق ذائقه و سلیقه دانش آموزان تهیه شوند، اما بسیاری از 
موادغذایی در عین حال که می توانند مفید باشند با ذائقه 
کودکان و دانش آموزان به  ویژه در مقطع دبستان منطبق 
نیستند. در نتیجه مصرف نشده و گاهی دور ریخته می شوند. 
حال آنکه والدین فکر می کنند فرزندشان میان وعده موردنظر 
را خورده است. از نظر ما بهترین میان وعده میوه، برخی 

سبزی  ها و خشکبار است.
گاهی اوقات می توان با بسته بندی های خوب و مناسب یک 
ماده غذایی ساده اما مغذی را برای دانش آموزان جذاب جلوه 
داد و آنها را به خوردن ترغیب کرد. متاسفانه بسیاری از تنقلات 
غذایی  ارزش  که  دانش آموزان  موردعلاقه  خوراکی های  و 
خاصی هم ندارند با بسته بندی های جذاب عرضه می شوند. 
اگر والدین بتوانند انواع مغزها، میوه ها و... را در بسته بندی های 
زیبا قرار داده و به کودك شان بدهند، آنها را از خرید چیپس 
و پفک دور می کنند. امروزه بسته بندی های زیبایی وجود دارد 
که می توان به  راحتی موادغذایی مانند میوه های خردشده، 
لقمه های مختلف غذایی و... را داخل آنها قرار داده و درشان را 
بست. هم چنین بهتر است تهیه بسته های غذایی سبک برای 
مدرسه توسط مربیان فرهنگ سازی شود تا بچه ها از آوردن 

آنها خجالت نکشند.
بسیاری از کودکان به  ویژه کلاس اولی ها ممکن است بدغذا 
بوده صبحانه نخورند یا به خوردن بی  وقت و هرازگاهی عادت 
کرده باشند. توصیه می  کنم قبل از شروع مدرسه روی تغذیه 
این کودکان کار کرده و آنها را به خوردن صبحانه مجاب 

کنید. 
7.اضطراب جدایی

امیری، فوق  تخصص روان پزشکی کودك  دکتر نسرین 
و نوجوان و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم بهزیستی و 
توان بخشی می گوید که وارد شدن کودکان به هر محیط 
جدیدی آنها را دچار استرس و اضطراب می کند. گروهی 
از این کودکان کسانی هستند که هیچ مشکلی ندارند و به  
صورت طبیعی و نرمال تحت تأثیر محیط جدید مدرسه قرار 
می  گیرند. این کودکان ممکن است کمی در انطباق اولیه با 
محیط جدید دچار مشکل شوند، اما پس از مدت کوتاهی که 
معمولاً کمتر از یک ماه است با اطمینان گرفتن از والدین 
و سیستم تشویقی از سوی مربیان مدرسه با محیط جدید 

منطبق شده و مشکل شان حل می شود.
گروه دیگر کودکانی هستند که شدت علائم شان زیاد بوده 
و به  راحتی برطرف نمی شود و این رفتار بیمارگونه تلقی 
می شود مثلاً کودك در اثر استرس زیاد دچار علائم گوارشی 
متعددی می شود که مداخله پزشک نیز ضروری است. این 
کودکان حتی قبل از پایان یک ماه باید توسط روان پزشک 
کودك بررسی شوند تا درمان های لازم در موردشان انجام 

شود.
گروه سوم کودکانی هستند که شدت علائم استرسی  شان 
زیاد نیست، اما طولانی مدت با آن درگیرند. مثلاً می بینید 
دو ماه از شروع مدرسه گذشته اما کودك هم چنان هنگام 
جداشدن از والدینش بی قراری می کند. این کودکان هم 
باید تحت بررسی روان پزشک اطفال قرار بگیرند تا علت 

مشکل شان تشخیص داده شده و درمان شود.
مشکل بعضی از کودکان هم جدا شدن از مادرشان است. 
توصیه می کنم این دسته از کودکان جلوی در منزل از 
مادرشان خداحافظی کرده و با پدرشان به مدرسه بروند زیرا 
جدا شدن از مادر کنار در مدرسه باعث گریه و زاری کودك 

می شود و در کودکان دیگر هم استرس ایجاد می کند.
متاسفانه مشکل بزرگ دیگری که داریم، اضطراب خود 
والدین است که برای جدا شدن از کودك شان به آن دچار 
می شوند. اگر استرس این والدین درمان نشود، ورود کودك به 
مدرسه، بسیار سخت  تر خواهد شد. در این حالت هم کودك و 

هم والدش هر دو باید درمان شوند.
توصیه می  کنم برای پیشگیری از این علائم قبل از شروع 
سال تحصیلی کودکان را برای ورود به مدرسه آماده کنید. 
برایشان توضیح دهید که محیط مدرسه چگونه جایی است و 
مربیان و خانواده چه انتظاراتی از بچه ها دارند. بهتر است قبل 
از بازگشایی مدرسه همراه کودکتان به آنجا بروید و حیاط، 
کلاس ها، بوفه، توالت، آب خوری و... را به او نشان دهید و 
در مورد هر یک توضیحات لازم را به کودك بدهید. کودك 
باید یاد بگیرد که اگر خواست به توالت برود چه کند، اگر 
تشنه اش شد به کجا مراجعه کند و... این کار مشکلات کودك 
را کمتر کرده و از استرس اینکه در چنین مواقعی چه باید 

بکند، می کاهد.
بازگشایی مدرسه خودتان دنبال  از  بعد  قرار است  اگر 
کودك بروید، حتماً سر ساعت تعیین شده از سوی مدرسه 
این کار را انجام دهید زیرا حتی یک دقیقه دیر کردن والدین 
کودکان اضطرابی را دچار مشکل می کند. سپس کودك این 
اتفاق را وارد خزانه یادگیری  ا ش می کند و از روز بعد ترس 

بیشتری نشان می دهد.
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اگر کلاس اولی دارید، بخوانید 

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه :  139304030011000261
شناسنامه  شماره  به  محمد  سید  فرزند  نوریان  سید حسین  آقای  به  بدینوسیله 
2875صادره از قم دارای کد ملی شماره 0383783453 بدهکار پرونده کلاسه 9300264  
که برابر گزارش مامور ابلاغ در آدرس متن سند رهنی شناخته نگردیده اید ابلاغ می 
گرددکه برابر  سند رهنی شماره 1386 مورخ 1390/12/24 بین شما و بانک مسکن مبلغ 
3/308/196/747  ریال که از تاریخ 1393/04/02  روزانه مبلغ 2/527/767 ریال به آن 
اضافه میگردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور 
اجرائیه نموده پس ازتشریفات قانونی اجرائیه صادر و به کلاسه فوق دراین اجرا مطرح می 
باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی  بشما ا بلاغ میگردد از تاریخ 
انتشار این  آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت درروزنامه ایمان 
چاپ ودرج ومنتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و 
درغیراینصورت بدون انتشار آگهی دیگری ) به غیر از آگهی مزایده( عملیات اجرائی طبق 

مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد . 
مهدی روزخوش ل مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم 

باعث  فرزندان  با  کردن  مشورت 
شکل گیری احساس به حساب آمدن آنها 
در موقعیت های مختلف زندگی می شود 
و به تدریج فرزندانمان راه و روش فکر 

کردن و تصمیم گیری را می آموزند.
یکی از شیوه های تقویت عزت نفس در 
کودکان و نوجوانان مشورت کردن با آنهاست 
.هرگاه شخصی مورد مشورت قرار بگیرد، از 
اینکه مورد توجه قرار گرفته و شخصیت،نوع 
تفکر و اندیشه هایش برای دیگران مفید است، 
احساس فرح و شادی می کند، البته در موارد 
بسیاری، ممکن است مشورت کننده از نظرات 
او بهره و استفاده ننماید، اما همین بها دادن 
به فرزند ، اثرات بسیار نیکویی در روابط بین 

والدین و فرزندان خواهد داشت.
اولین  از مشورت می شود،  وقتی صحبت 
چیزی که به نظر می رسد این است که کسی 
مشکل یا مسئله ای دارد و درباره آن با کسی 
که بیشتر می داند، صحبت می کند تا مشکلش 
حل شود. پس در اینجا ، امتیاز اول این است 
که، فرزند ما احساس عزت نفس می کند و 
پیش خود می گوید" پس حتما وجود من، فکر 
من و خواسته من، برای مادر و پدرم اهمیت 

دارد که نظر من را خواسته اند"
مشورت را به معنی صلاح اندیشی و کنکاش 
درباره یک موضوع هم می دانند و مشاوره به 
معنی باهم مشورت کردن بکار می رود. پس 
امتیاز دوم مشورت با فرزندان، دور هم جمع 
و  کلامی  ارتباط  و  چشمی  تماس  شدن، 
احساسی، بین والدین و فرزندان است، چیزی 

که در این دوره و زمانه کم پیدا می شود!
فرزندان  با  کردن  مشورت  کلی  طور  به 
باعث شکل گیری احساس به حساب آمدن 
آنها در موقعیتهای مختلف زندگی می شود و 
به تدریج فرزندانمان راه و روش فکر کردن و 

تصمیم گیری را می آموزند.
سوالی که در اینجا، ممکن است به ذهن 

برسد، این است که، مگر فرزند می تواند در 
مقام مشاور قرار گیرد؟ یا مگر فرزند می تواند 

کمک کند تا مشکل ما حل شود؟
 در ابتدا ببینیم دین مبین اسلام و سیره ی 
زندگی اهل بیت علیهم السلام در این مورد 
چه راهنمایی هایی دارد: اصولا از منظر فرهنگ 
اسلام، نوجوانانی که به حد بلوغ می رسند 
به عنوان وزیر و مشاور پدر و مادر محسوب 
می شوند و نه تنها خواسته ها و اندیشه های 
آنان را باید مورد توجه قرار داد،بلکه از نظرات 

مفید و سازنده آنان باید بهره گرفت .
 حضرت محمد صلی الله علیه وآله و سلم 
در گفتاری خردمندانه به این حقیقت تصریح 
کرده و فرمود: بگذار فرزندت تا هفت سالگی 
بازی کند و هفت سال بعد در تاءدیب و تربیت 
او بکوش و در هفت سال دیگر او را مشاور خود 

قرار ده. )وسایل الشیعه ، ج 21، ص 473(
بر اساس این مطالب توجه به خواسته ها 
و اندیشه های فرزندان نوجوان امری لازم و 

ضروری برای پدر و مادر می باشد.
ضمن  السلام  علیه  مجتبی  حسن  امام 
توصیه به این کار ستوده ، در موارد مختلف با 
فرزندانش مشورت می کردند و به این طریق 
شخصیت آنان را پرورش داده و عزت نفس را 

در وجود آنان تقویت می فرمودند. 
روزی مردی به عنوان خواستگار به منزل آن 
حضرت آمد، حضرت امام حسن مجتبی علیه 
السلام به او فرمود: ما قومی هستیم که بدون 
نظر خواهی و مشورت با دختران ،آنان را شوهر 
نمی دهیم .) حیاة الامام حسن علیه السلام ، 

ج 1، ص 329(
خود را آماده پذیرش نظر فرزندتان بکنید. 

پس به جای نظرخواهی بطور مطلق ، او را در 
برابر دو امر مساوی قرار دهید تا یکی را انتخاب 
کند. مثلا نپرسید "به نظر تو در تعطیلات 
چه کار کنیم؟" بلکه دو کار را که می توانید 
در تعطیلات انجام دهید مطرح کنید و از او 

بخواهید یکی را انتخاب کند
در جای دیگری آمده است: عبد الله ابن ابی 
یعفور به امام صادق علیه السلام عرض کرد: 
انتخاب  را  ازداوج خویش دختری  برای  من 
کرده ام ، اما پدر و مادرم فرد دیگری را به 
من پیشنهاد می کنند. حضرت فرمودند: با 
آن کسی که خودت می خواهی ازدواج کن 
.البته ذکر این نکته ضروری است که نوجوانان 
و جوانان عزیز نیز نباید از مشورت و صلاحدید 
بزرگان به ویژه والدین، خود را مستغنی بدانند، 
در اینجا منظور حضرت، اهمیت دادن به رای 
و نظر جوانان می باشد.  والدین معمولا در برابر 
مشکلاتی قرار می گیرند که بطور حقیقی و 
واقعی ، یا به صورت ساختگی و بنا به مصلحت 
می تواند از طریق مشورت با فرزند حل شود و 
این مشورت علاوه بر حل مشکل ، فایده های 
دیگری نیز در بردارد. والدین ، مربیان و همه 
کسانی که به نوعی با کودک و نوجوان سروکار 
دارند، برای کار و زندگی و رابطه با کودک 
یا نوجوان به اموری برمی خورند که نیاز به 
تصمیم گیری دارد. طبیعی است که بزرگترها 
اگر به نقش و اهمیت مشورت یا کوچکترها پی 
نبرده باشند، می توانند به راحتی برای آنها هر 

تصمیمی بگیرند.
اما آیا همیشه این تصمیم گیریها بهترین و 
درست ترین تصمیمهاست؟ و حتی اگر چنین 
باشد ، آیا این حرکت ، اعتماد به نفس و رشد 

نمی کند؟  اختلال  را دچار  فرزند  شخصیت 
یعنی آیا فرزند به جایی نمی رسد که احساس 
کند هیچ نقشی در زندگی خود ندارد و دیگران 
و  والدین  پس  می گیرند؟  تصمیم  او  برای 
بزرگترها بایستی بدانند که مشورت با فرزند 
را جدی بگیرند و آن را عامل مهمی در رشد 

شخصیت او بدانند.
نکات طلایی در مورد مشورت با 

فرزندان
** مشورت باید با توجه به سن فرزند ، 
میزان تجربه و اطلاعات او صورت گیرد. یعنی 
اموری که مربوط به او نیست و یا او اطلاعات 
لازم را برای اظهار نظر درباره اش ندارد، با او در 

میان نگذارید.
و  دارید  باور  آن  به  که  اصولی  در   **
بدهید  خود  عقیده  در  تغییری  نمی توانید 

مشورت نکنید.
فرزندتان  نظر  پذیرش  آماده  را  خود   **
بکنید. پس به جای نظرخواهی بطور مطلق ، 
او را در برابر دو امر مساوی قرار دهید تا یکی 
را انتخاب کند. مثلا نپرسید "به نظر تو در 
تعطیلات چه کار کنیم؟" بلکه دو کار را که 
می توانید در تعطیلات انجام دهید مطرح کنید 

و از او بخواهید یکی را انتخاب کند. 
** در مشورت با فرزند به او کمک کنید 
تا یاد بگیرد جوانب مختلف یک موضوع را 

بسنجد بعد تصمیم بگیرد.
** به فرزند کمک کنید تا درک کند که 
نظر مشورتی دادن به منزله نظر نهایی نیست.

او درست  ** در مواردی که رای و نظر 
است، به تصمیمش احترام بگذارید و  در موقع 

بروز مشکلات حمایتش کنید.
کاری  انجام  بر  اصرار  موردی  در  اگر   **
داشت که مخالف نظر شما بود و ضرر چندانی 
هم در پی نخواهد داشت، بگذارید نظرش را 
اعمال کند و به این نکته برسد که والدین 

صلاح او را می خواهند.

مشورت ،بهانه ای زیبا
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رئیس تیم پزشکی رهبر معظم انقلاب با ابراز رضایت 
این  گفت:  انجام شده،  پروستات  عمل جراحی  از  کامل 
عمل جراحی بدون بیهوشی و با بی حسی موضعی انجام 
شد و وضعیت عمومی رهبر انقلاب اسلامی کاملا خوب و 

طبیعی است. 
انقلاب  دکتر مرندی در پی عمل جراحی صبح دیروز رهبر 
اسلامی، در مصاحبه ای افزود: عمل پروستات برای افراد در محدوده 
سنی سالمندی و حتی میانسالی، عمل رایجی است که در اغلب 
موارد نیاز به برداشتن پروستات بوجود می آید. وی افزود: مدتی بود 
که این عارضه در رهبر انقلاب ایجاد شده بود و نظر پزشکان این بود 
که اکنون زمان مناسبی برای عمل است و رهبر معظم انقلاب نیز از 
نظر پزشکان معالج تبعیت کردند. رئیس تیم پزشکی رهبر معظم 
انقلاب در خصوص فرآیند انجام عمل گفت: عمل مزبور صبح روز 
گذشته و در مدت کمتر از نیم ساعت با بی حسی موضعی و بدون نیاز 
به بیهوشی و بدون هرگونه عارضه ای انجام شد. وی ادامه داد: رهبر 
انقلاب در طول عمل در هوشیاری کامل بودند و صحبت می کردند 
و اکنون نیز در وضعیت خوبی هستند و از بنده خواستند که سلامت 
ایشان را به مردم ابلاغ کنم. دکتر مرندی با اشاره به تأکید رهبر 
انقلاب در خصوص انجام عمل در یک بیمارستان دولتی،افزود: 
رهبر انقلاب تأکید داشتند که مزاحمتی برای سایر بیماران انجام 
نشود، لذا عمل صبح زود انجام شد. مرندی در پاسخ به سوالی 
درباره زمان ترخیص رهبر معظم انقلاب از بیمارستان نیز گفت: بطور 
معمول مراقبت های بعد از این عمل برای همه بیماران بین 3 تا 5 
روز در بیمارستان انجام می شود و در خصوص ایشان نیز همین روند 
طی خواهد شد. وی ادامه داد: پس از ترخیص نیز مانند همه بیماران، 
در دوره نقاهت، محدودیت ها ی بعد از عمل از لحاظ میزان فشار کاری 
وجود دارد و ایشان اگرچه فردی فوق العاده پر کار هستند، اما باید به 
مدت چند هفته از فشار کاری خود کم و برخی کارها را نیز حذف 
کنند، البته اراده ایشان بر این است که هر چه زودتر به حالت طبیعی 
بازگردند. رئیس تیم پزشکی رهبر انقلاب همچنین از زحمات کادر 
پزشکی و پرستاران در انجام عمل جراحی و همچنین از دعاهای 
خالصانه مردم ایران برای سلامتی رهبر معظم انقلاب قدردانی کرد. 

عیادت رئیس جمهور از رهبر معظم انقلاب
ساعتی پس از عمل جراحی آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی، حجت الاسلام و المسلمین روحانی رئیس جمهوری 
اسلامی ایران در بیمارستان محل بستری رهبر انقلاب حاضر شد و 
از ایشان عیادت کرد. دکتر روحانی در این دیدار، بهبودی و سلامتی 
کامل رهبر انقلاب را از خداوند متعال مسألت کرد. رئیس جمهور پس 
از دیدار در مصاحبه ای، با اظهار خرسندی از وضعیت عمومی رهبر 
انقلاب و انجام دقیق و مطلوب عمل جراحی و مراقبتهای پزشکی 

پس از عمل تأکید کرد: همه مردم باید برای سلامتی، طول عمر و 
افزایش توفیقات ایشان در خدمت به ملت ایران و جهان اسلام دعا 
کنند. روحانی حال عمومی رهبر معظم انقلاب را بسیار خوب و همراه 
با شادابی و نشاط توصیف کرد و گفت: عوارض پس از عمل کاملًا 
طبیعی است و تیم پزشکی مجرّب، این عمل جراحی را به بهترین و 
دقیق ترین وجه انجام دادند و در خصوص مراقبتهای پس از عمل نیز 
باید با همین دقت کار را دنبال کنند. رئیس جمهور دعای ملت ایران 
برای رهبر انقلاب را دعایی دائمی و مستمر خواند و اظهار داشت: حال 
عمومی رهبر انقلاب بسیار خوب است، بنابراین مردم اصلاً نباید نگران 
باشند و در کنار دعا برای سلامتی ایشان، همه باید شکرگزار وجود 

ذی جود و سلامت رهبر معظم انقلاب باشند.

عیادت آیت الله هاشمی رفسنجانی، جنتی
آملی لاریجانی و رئیس مجلس

آیت الله هاشمی رفسنجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، آیت الله جنتی دبیر شورای نگهبان، آیت الله آملی لاریجانی 
رئیس قوه قضائیه و علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی نیز 
عصر روز گذشته با حضور در یکی از بیمارستان های تهران از رهبر 

معظم انقلاب عیادت کردند. 

رهبر معظم انقلاب چند روز دیگر 
به منزل منتقل می شوند 

رییس دفتر رهبر معظم انقلاب نیز گفت: حضرت آیت الله خامنه 
ای حالشان بسیار خوب است و پس از طی 5-6 روز دوران نقاهت 

بعد از عمل جراحی ، به منزل منتقل می شوند. حجت الاسلام 
والمسلمین محمد محمدی گلپایگانی روز دوشنبه در حاشیه مراسم 
بدرقه رسمی رییس جمهوری به کشور قزاقستان در فرودگاه مهرآباد 
تهران در جمع خبرنگاران درباره جراحی رهبر معظم انقلاب افزود: 
حال ایشان بحمدالله خوب است، پزشکان راضی بودند و تیم پزشکی 
که بسیار برجسته و متخصص است، از این جراحی راضی هستند.  
وی با بیان اینکه ایشان را برای جراحی بی حس کردند و بیهوش 
نکردند اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب پس از عمل جراحی با فاصله 
بسیار کوتاهی به اتاق خود منتقل شدند. رییس دفتر رهبر معظم 
انقلاب ادامه داد: پس از اینکه حضرت آیت الله خامنه ای به اتاق 
تشریف آوردند من با ایشان صحبت کردم. حالشان بسیار خوب بود 

و مشکلی ندارند. 

 حجت الاسلام والمسلمین محسن غرویان؛  با اشاره به اینکه اینترنت و شبکه های 
اجتماعی مانند یک تیغ دولبه عمل می کنند؛ گفت: کاربرد این ابزار دوطرفه است 
یعنی هم می توان استفاده صحیح از آن کرد و هم استفاده ناصحیح. انسان اراده دارد و 
این خود کاربر است که باید در جهت رشد علمی و اخلاقی خودش از این ابزار استفاده 
کند. جوانان باید به گونه ای تربیت شوند که از ماهواره و اینترنت و شبکه های اجتماعی 

به گونه ی مفید آن استفاده کنند.
 این استاد حوزه و دانشگاه در گفتگو با خبرنگار ایلنا؛ افزود: برای این امر باید فرهنگ سازی 
شود. باید تلاش مان را معطوف بر فرهنگ معنوی، اخلاقی و فرهنگ سازی دینی کنیم. به گونه ای 
که جوانان یک محافظی از درون برایشان شکل بگیرد که در جهت خلاف از این امکانات استفاده 

نکنند .
این استاد حوزه و دانشگاه با اشاره به دیدگاه دکتر حسن روحانی در حوزه اینترنت گفت: ما 
نمی توانیم دربرابر موج تکنولوژی و علم جدید مقاومت کنیم. این مقاومت شاید تا مدتی ادامه 
داشته باشد اما بعداز مدتی از بین می رود. می شود موقتاً از فیلترینگ استفاده کرد اما فیلترشکن ها 
به سرعت ساخته می شوند. انسان نسبت به هرچیزی که برای او محدود شده باشد؛ حریص 
می شود. بشر جستجوگر در این زمان با هر وسیله ای که باشد به هدف خود می رسد. بنابراین راه 

چاره فیلترینگ نیست و باید فرهنگ سازی شود.
او اظهار داشت: باید فرهنگ و علم و دانش و اخلاق را تقویت کنیم تا دربرابراین امواج جدید 
بتوانیم سالم بمانیم. قطع این امواج راه حل نیست چراکه از راه های دیگر وارد کشور و فضای 

زندگی ما می شوند. باید پایه های فکری خودمان را تقویت کنیم.
وی ادامه داد: من به عنوان یک فرد مذهبی براساس اعتقاداتم کنترل می کنم که از این ابزارها 
در جهت صحیح آن استفاده کنم. می دانم ابزارهای زیادی در اختیار جوانان هست اما توصیه 
من این است که از این ابزارها در جهت مثبت و رشد اندیشه و اخلاقیت خود استفاده کنند و از 

ابزارهای مسموم بپرهیزند.
این استاد دانشگاه؛ در جواب به این سوال که آیا می توانیم در دنیای امروز اینترنت را 
ملی کنیم یا نه؛ با بیان اینکه سبک زندگی اسلامی این است که از مدرنترین تکنولوژی ها 
در کنار حفظ اخلاقیات استفاده کنیم؛ گفت: سبک زندگی اسلامی این نیست که به عقب 
برگردیم و بجای سوار شدن هواپیما سوار قاطر شویم و به جای زندگی در خانه های مدرن 
در چادر زندگی کنیم. سبک زندگی اسلامی این است که از مدرنترین تکنولوژی های 
پل سازی، خودرو سازی، شهرسازی و... استفاده کنیم و از این مواهب بهره مند شویم 
و ارزش های دینی و اخلاقی خودمان را حفظ و گسترش دهیم. این است سبک زندگی 

اسلامی در دنیای مدرن امروزی.
وی ادامه داد: شک نداریم که عده ای در داخل و خارج هستند که متأسفانه روی مسایل 

غیراخلاقی اصرار می ورزند و سعی می کنند از طریق تصویر، صوت و یا هرچیز دیگری جوانان را 
به گمراهی بکشانند. از طرفی گسترش این شبکه ها می تواند فسادانگیز باشد اما عکس این امر 
هم موجود است که می تواند باعث همبستگی، عشق و علاقه و گسترش تفکرات و اخلاقیات 

دینی شود.
غرویان در رابطه با سرعت اینترنت گفت: وجود این شبکه ها دوسویه است. استفاده صحیح 
و ناصحیح دارد اما برای من خیلی مفهوم نیست که با سرعت اینترنت مخالفت کنیم و با اصلش 

موافق باشیم. سرعت لازمه اینترنت و ابزارهای جدید است. سرعت بیشتر به بشر کمک می کند 
که کارهای علمی و پژوهشی خود را با سرعت بیشتری انجام دهد. این معنا ندارد که اصل اینترنت 

را اشکال نکنیم اما سرعتش را اشکال کنیم.
وی اظهار داشت: اکثر علما و مراجع از اینترنت استفاده می کنند و پایگاه اطلاع رسانی دارند و 
اخبار و درس های خود را در سراسر دنیا منتشر می کنند. نقش استفاده از این ابزارها برای رشد 

علم و اخلاق است.

رییس جمهوری با اشاره به شرایط حساس منطقه ای 
و جهانی تصریح کرد که امروز باید اختلاف نظرها را تا حد 
امکان کاهش داده و با نزدیک کردن دیدگاه ها و نظرات مختلف 
و رسیدن به یک نظر واحد و مشترک ،در مسیر پیشرفت و 

توسعه کشور گام برداریم. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی یکشنبه 
شب در جلسه شورای اداری استان خراسان رضوی گفت:برای حل 
مشکلات و معضلات موجود صرفاً داشتن درآمد بالا مهم نیست، بلکه 

چگونگی استفاده از این درآمد نیز اهمیت دارد. 
رییس جمهوری اظهار داشت: دو دولت قبلی بیشترین درآمد را 
نسبت به دولت های پیش از خود داشت. به نحوی که درآمد ارزی 
دولت 8 سال اول حدود 225 میلیارد دلار بود، 8 سال دوم دارای 262 
میلیارد دلار درآمد بود و 8 سال گذشته 833 میلیارد دلار درآمد داشت 
اما در عین حال تعداد زیادی طرح های نیمه تمام و مشکلات و معضلات 

حل نشده  باقی مانده است. 
رییس جمهوری تصریح کرد: چنانچه ریشه و عوامل این ناکامی 
مورد بررسی قرار نگیرد و بخواهیم با روند گذشته حرکت کنیم، مسایل 

و مشکلات حل نشده باقی خواهد ماند. 
روحانی، ناامنی و بی ثباتی را معضل بسیار بزرگی برای منطقه دانست 
و گفت: این ناامنی در یک سال اخیر بیشتر شده و البته امیدواریم که 
حل و فصل شود، اما ضرورت دارد که هوشیاری خود را حفظ کرده و 
دست به دست هم دهیم، چرا که فتنه و آتشی که منطقه را فرا گرفته 

ممکن است دامن دیگران را هم بگیرد. 
رییس جمهوری خاطر نشان کرد: امروز دشمنان ،جهان اسلام را با 
معضلات و مشکلات فراوانی مواجه کرده اند و به جای اینکه کشورهای 
منطقه در مسیر پیشرفت حرکت کنند، دچار ناامنی و بی ثباتی شده اند 
و فاجعه بسیار بزرگی در کشورهای منطقه از جمله در عراق، سوریه، 
 لبنان و فلسطین در جریان است. در چنین شرایطی باید نسبت به این 

وضعیت هوشیار باشیم. 
روحانی در ادامه با اشاره به اینکه وضعیت فرهنگی جهان اسلام 
نیز بسیار سخت و پیچیده شده ، اظهار داشت: امروز باید نسل جوان 
خود را کاملًا  برای شرایط جدید آماده کنیم. اگر زمانی امکان داشت که 
دروازه های فرهنگی را مسدود و به راحتی کنترل کرد،امروز این کار 

تقریباً امکان پذیر نیست. 
رییس جمهوری تأکید کرد: در مقابل شرایط فرهنگی حاکم باید 
ایمان، انگیزه و افکار جوانان خود را تقویت کنیم و اگر بتوانیم جوانان 
خود را به خوبی تربیت کنیم در حقیقت آنها را در مقابل هجمه های 

فرهنگی مصون کرده ایم و در این زمینه آموزش و پرورش بالاترین 
مسئولیت را بر عهده دارد. 

روحانی تصریح کرد: اگر نتوانیم نسل جوان خود را شایسته و 
خوب تربیت کنیم بی تردید نمی توانیم با استفاده از سایر امور و اقدامات 

،مسایل و مشکلات را حل کنیم. 
رییس جمهوری، ایران هراسی را به عنوان یکی دیگر از معضلات 
ساخته و پرداخته دشمنان دانست و گفت: باید ایران هراسی را در دنیا 
از بین برده و اجازه ندهیم این موضع در افکار عمومی جهانیان نهادینه 
شود. متأسفانه برخی موضع گیری  ها و سخنان عده ای که البته از روی 
حسن نیت صورت می گیرد، بهانه های جدیدی برای دشمنان ایجاد 

می کند تا آنها اهداف خود را علیه کشورمان به پیش ببرند. 
روحانی تصریح کرد: دشمنان ایران هراسی را با توسل به بهانه های 
مختلف ادامه می دهند تا فشار بر مردم ایران را نزد افکار عمومی جهانیان 
مجاز و قانونی جلوه دهند لذا ضرورت دارد در برابر همه شرایط جدید 
منطقه ای و جهانی برنامه ریزی و مقابله شایسته ای داشته باشیم تا 

بتوانیم شرایط را برای پیشرفت و توسعه کشور فراهم کنیم. 
رییس جمهوری در بخش دیگری از اظهارات خود با تأکید بر 
ضرورت تلاش برای حل و فصل بیکاری جوانان اظهار داشت: بیکاری 

صرفاً یک مشکل اقتصادی نیست بلکه مشکل فرهنگی و اجتماعی 
است و راه حل برطرف کردن مشکل بیکاری، تولید و توسعه است و اگر 
نتوانیم بیکاری را حل کنیم، نمی توان انتظار داشت نصایح و حرف های 
مشفقانه در جوانان اثر کند. روحانی با بیان اینکه برای عبور از مشکلات 
بایستی چند اقدام مهم را پیگیری و عملیاتی کنیم، گفت: اولاً باید 
در شرایط فعلی از همه امکانات موجود کشور به بهترین وجه ممکن 
استفاده شود و یکی از راه ها تشویق بخش خصوصی برای ورود به 

صحنه توسعه و پیشرفت کشور است. 
رییس جمهوری با اشاره به اینکه امکانات و توانایی دولت برای 
برطرف کردن تمامی نیازهای کشور کافی نیست، اظهار داشت: این 
توقع که صرفاً بایستی دولت به تنهایی همه طرح ها و پروژه های کشور 
را انجام دهد، انتظار و توقع درستی نیست، امروز در همه جای دنیا انجام 
تمامی پروژه ها در اختیار بخش خصوصی است و ما نیز باید تلاش کنیم 
در این مسیر قرار بگیریم و شرایط را برای فعالیت بخش خصوصی و 

غیردولتی البته در چارچوب قانونی کشور فراهم کنیم. 
روحانی با اشاره به اینکه با شعار و بدون برنامه ریزی و تحقیق 
نمی توان با فساد مبارزه کرد، اظهار داشت: اگر موضوع مبارزه با فساد را 
مطرح می کنیم باید تحقیق شود که چگونه می توان با فساد مبارزه کرد. 

اگر مبارزه با فساد با شعار امکان پذیر بود، امروز شاهد کشف فسادهای 
بزرگ تر نبودیم. 

رییس جمهوری تاکید کرد: امروز اگر کارآفرینان، فرهیختگان 
و انجمن های علمی و همه صاحب نظران به صحنه آمده و همه در 
موضوع مشکل اصلی کشور، به نظر واحدی برسند، می توان به حل 

مشکلات امیدوار بود. 
دکتر روحانی اضافه کرد: اگر همه دارای نظر واحد شده و همفکر 
شویم در این صورت همدل و همکار خواهیم شد و دست به دست هم 

از مشکلات عبور خواهیم کرد. 
رییس جمهوری با بیان اینکه منشأ اصلی برخی مشکلات نداشتن 
نگاه مشترك به موضوع مورد نظر است، اظهار داشت: البته وجود 
اختلاف نظر طبیعی است اما کسانی که مسئول و کارگزار جامعه 
هستند، ضرورت دارد با نگاه مشترکی به مسایل و مشکلات در کنار 
هم قرار بگیرند، لذا ضرورت دارد کوشش کنیم نظرات در کنار هم و در 

مسیر حل مشکلات قرار بگیرند. 
روحانی خاطر نشان کرد: اینکه مقام معظم رهبری فرمودند 
حمایت از دولت وظیفه است، واقعاً دولت بدون حمایت مردم نمی تواند 
از مشکلات عبور کند و تمامی موفقیت های یکسال گذشته مرهون 
حمایت قاطبه مردم و مسئولین و مقامات کشور است. رییس جمهور 
گفت: من به آینده کشور امیدوار هستم و معتقدم اگر دست به دست 
هم بدهیم می توانیم از مشکلات عبور کنیم و مقایسه مشکلات امروز با 
یکسال گذشته نشان دهنده این موضوع است که به رغم وجود تحریم 
یکی پس از دیگری در حال عبور از مشکلات هستیم و به فضل الهی در 

ماه های آینده شرایط بهتری برای کشور رقم خواهد خورد. 
روحانی گفت: به مردم عزیز استان خراسان رضوی و همه ملت ایران 
قول می دهم که دولت به همه برنامه هایی که برای این استان در نظر 
گرفته متعهد بوده و آنها را اجرایی و عملیاتی خواهد کرد و مشکلات 

اصلی شهر مقدس مشهد را پیگیری وحل و فصل خواهیم کرد. 
رییس جمهوری گفت: امیدوارم مصوباتی که در جلسه استانی 
هیأت دولت انجام شده بتواند برخی از مشکلات این استان و شهر 

مقدس مشهد را حل و فصل کند. 
روحانی با بیان اینکه امروز همه مناطق دارای مشکلات مشابهی 
هستند، اظهار داشت: در همه جا طرح های نیمه تمام باقی مانده و مردم 
مطالباتی در بخش اقتصادی و عمرانی دارند و در زمینه تأمین آب و 
مسایل محیط زیست و اشتغال دارای مشکل هستند که باید همه آنها 
را با برنامه ریزی های دقیق مورد بررسی قرار داده و برای حل و فصل 

آنها چاره اندیشی کرد. 

رئیس تیم پزشکی رهبر معظم انقلاب:

وضعیت عمومی رهبر معظم انقلاب کاملا خوب است

شبکه های اجتماعی آری یا خیر؛ محسن غرویان پاسخ می دهد:

مقاومت بی فایده است؛ فیلترشکن ها به سرعت ساخته می شوند 

رییس جمهور در جلسه شورای اداری استان خراسان رضوی: 

راه حل مشکل بیکاری، تولید و توسعه است 

اخبــار
 آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

هیچ کشوری تجربه ما را در مبارزه 
با تروریسم ندارد

آیت الله هاشمی رفسنجانی رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: ایران 
بیشتر از هر کشور دیگری قربانی تروریسم بوده است و تجربه ای که ما در مبارزه 
با تروریسم داریم، هیچ کشوری ندارد و ما بیش از همه کشورها آمادگی داریم که 

علیه تروریسم کار کنیم.
مارتین لیده گارد، وزیر امور خارجه دانمارك در دیدار دیروز با آیت الله هاشمی رفسنجانی 
تقاضا کرد تا آقایان سورندهارتمن و راسموس بناستین، خبرنگاران شبکه رادیو و تلویزیون 
دانمارك و شبکه TV2 که همراه وزیر بودند، در حاشیه این دیدار ، مصاحبه کوتاهی با رئیس 

مجمع تشخیص مصلحت نظام داشته باشند که شرح کامل آن به شرح ذیل است.
خبرنگار شبکه رادیو و تلویزیون دانمارك: جناب آقای هاشمی رفسنجانی، اینکه وزیر امور 

خارجه دانمارك پس از 10 سال به ایران آمدند، از نظر شما چه اهمیتی دارد؟
آیت الله هاشمی رفسنجانی: خوشحالیم و از این سفر استقبال می کنیم. با دانمارك روابط 
مفصل و قدیمی داشتیم. روابط دو کشور تقریباً هم سن من است که از 80 سال پیش برقرار 

شد و هنوز هم هست، ولی اخیراً کم شده است.
خبرنگار شبکه رادیو و تلویزیون دانمارك: وزیر خارجه دانمارك در اینجا هستند تا 
کشورهای منطقه را قانع کنند که برای مبارزه علیه داعش شرکت کنند. آیا فکر می کنید 

امکان دارد که ایران هم علیه داعش با آمریکا همکاری کند؟
آیت الله هاشمی رفسنجانی: اگر آمریکا از خود صداقت نشان دهد، می توان همکاری کرد، 
ولی اگر بخواهد فریبکاری کند، نمی شود. ما داعش را گوشه ای از کوه یخی می دانیم که در 
دریا شناور است و روز به روز بیشتر بالا می آید و در ناراحتی های مردمی از استکبار ریشه دارد 
که رنج کشیدند و این گونه دارند انتقام می گیرند. الان داعش بی رحم ترین گروه تروریستی 
است. به همین دلیل جوانانی را جذب می کنند که اسلام را در دنیا بدنام کردند. اسلام اصلًا 
این گونه نیست. آقای وزیر خارجه شما تاریخ می دانند و من یک نمونه از کارهای اسلامی را 
می گویم. حضرت علی)ع( امام و پیشوای شیعیان در همین منطقه ای که الان داعش هست، 
حکومت می کرد. چون آنجا بین معاویه که در شام حکومت داشت و حضرت علی)ع( که 
در کوفه عراق حکومت داشت، جنگی در گرفت، یک دختر مسیحی در مرز مورد تجاوز قرار 
گرفت و خلخالش را بردند که زینت زنان در پای آنان بود. حضرت علی)ع( که بر اکثر ممالک 
اسلامی آن روز، از هند تا مدیترانه حاکم بود، بالای منبر رفت و درباره این اتفاق گفتند: انسان 
باید از غصه بمیرد و اگر بمیرد حق دارد، تا اینکه به دختر جوانی تجاوز کنند و خلخالش را 
ببرند. اسلام اصیل این است ولی الان در همانجا داعش صدها هزار مسیحی و مسلمان را یا 
کشته و یا آواره کرده است. در حال حاضر چهره ی اسلام واقعی توسط گروه های تندرو در 
دنیا دارد مشوه می شود ولی بدانید که اگر داعش سرکوب شود، جوانان عصبانی عضو آن، به 
گروه های دیگر می پیوندند. یعنی کارشان تمام نمی شود. همان گونه که بخشی از نیروهای 
جبهه النصره به داعش پیوستند. خبرنگار شبکه TV2: جناب آقای هاشمی، برای بنده افتخار 
است که از جناب عالی سؤال می کنم. در حال حاضر شما مشغول مبارزه با گروه داعش در 
عراق هستید و آمریکا هم با همین دشمن در حال مبارزه است. این تفکر دو پهلو چگونه بین 

ایران و آمریکا به اشتراك رسید؟
آیت الله هاشمی رفسنجانی: ما داریم کار خود را می کنیم، ولی هر دو به یک نقطه می 
زنیم. قبلاً در مبارزه با گروه زرقاوی هم چنین کار مشترکی داشتیم. ولی در سوریه ما با همین 
گروهک داعش می جنگیدیم، در حالی که آمریکا از اینها حمایت می کرد. ما داریم کار خود را 
می کنیم و امیدواریم آمریکا و دیگر کشورها هم کمک کنند تا شرّ این گروه تروریستی از سر 

مردم عراق و سوریه و مسلمانان منطقه کم شود.

وزیر کشور :

از برنامه وسیع داعش برای تجاوز به ایران 
و چند کشور دیگر اطلاع داریم

وزیر کشور گفت: عده ای از اتباع افغانستان و پاکستان قصد داشتند برای 
پیوستن به داعش در عراق از کشور ما عبور کنند که ما مانع عبور آنها شده و 

چندین نفر را نیز در این زمینه بازداشت کردیم.
عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه نشست معاونان سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری های سراسر کشور که صبح روز دوشنبه در وزارت کشور برگزار شد با اشاره 
به این که ما موردی درباره سربازگیری داعش در داخل کشورمان نداشته ایم، خاطرنشان 
کرد: مردم در مناطق مرزی و نیروهای امنیتی از هوشیاری کاملی برخوردارند و ما بر مرزها 
مسلط هستیم. وی خاطرنشان کرد که وضعیت داعش در عراق به نحوی است که هر 
روز از مواضع خود عقب نشینی می کند. وزیر کشور همچنین در پاسخ به پرسشی درباره 
تحرکات داعش در مرزهای کشورمان، اظهار کرد: این گروه برنامه های وسیعی دارد و طبق 
اسناد ما آنها برنامه برای تجاوز به کشور ما و سایر کشورها را دارند، اما ایران قدرتمندتر از آن 
است که یک گروه کوچک بخواهد به  آن تجاوز کند. رحمانی فضلی درباره آخرین وضعیت 
دانایی فر نیز گفت: ما اطلاع جدیدی در این باره نداریم، اما فعالیت دیپلماتیک و امنیتی را 
انجام می دهیم. با استحکام نظام جمهوری اسلامی ایران توطئه های دشمنان در چندین 
گروگان گیری دفع شده و همچنین فردی به نام عبدالرئوف کشته و دارودسته وی نیز به 
دلیل اختلافات داخلی خود و توانایی جمهوری اسلامی ایران در حفاظت از مرزهای کشور 
از بین رفته است. وزیر کشور درباره کارگروه متشکل از احزاب، وزارت کشور و مجلس برای 
ساماندهی فعالیت خانه احزاب، گفت: این جلسات برگزار شده و از گروه های مختلفی برای 

ساماندهی فعالیت احزاب دعوت شده است.
به گزارش ایسنا، وی در ادامه با بیان این که وزارت کشور آمادگی کامل برای برگزاری 
انتخابات میان دوره ای مجلس را دارد، خاطرنشان کرد: ما در این رابطه نظر شورای نگهبان 

را می خواهیم و اگر آنها آمادگی داشته باشند ما هم آماده همکاری هستیم.
رحمانی فضلی در پاسخ به پرسشی درباره کارگروه شوراها و شهرداری ها در وزارت 
کشور، گفت: ما در وزارت کشور به دنبال بازنگری قوانین شوراها هستیم، زیرا شوراها 
کاستی هایی دارند که باید آنها را با قوانین جدید تکمیل کنیم. در همین رابطه کارگروه 

شوراها و شهرداری ها در وزارت کشور تشکیل شده است.
وزیر کشور درباره دستاوردهای سفر هیأت دولت به مشهد نیز گفت: در این سفر 
تصمیماتی درباره حاشیه نشینی، کمربند سبز، حمل و نقل و آب مشهد گرفته شد و قرار 
شد در طول سه سال با اختصاص بودجه رودخانه کشف رود ساماندهی شده و راه آهن تهران 
– مشهد برقی شده و راه آهن گرگان – مشهد نیز احداث شود. وی در پایان درباره دلیل 
برگزاری نشست معاونان سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری های سراسر کشور گفت: ما 
هر چند ماه چنین جلساتی را برگزار می کنیم تا آخرین وضعیت سیاسی امنیتی کشور را 
بررسی کرده و سیاست های وزارت کشور را به استانداری ها ابلاغ کنیم. رحمانی فضلی در 
پایان با بیان این که در این جلسه وضعیت مرزهای شرقی و غربی کشور مورد بررسی قرار 
گرفت، افزود: ما برای تأمین امینت مرزهای کشور آمادگی لازم داریم اما لازم بود با معاونان 

امنیتی سیاسی استانداری ها شرایط این مناطق را بررسی کنیم.

شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی در دیدار با وزیر خارجه دانمارک:

هیچ گونه زیاده خواهی را نخواهیم پذیرفت
مارتین لیندگارد، وزیر امور خارجه دانمارک صبح دیروز با علی شمخانی، 
نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی دیدار و گفت وگو کرد.

به گزارش ایلنا، علی شمخانی در این دیدار، تروریسم را تهدیدی فزاینده برای ثبات 
و امنیت بین المللی عنوان کرد و با اشاره به ضرورت از میان بردن بسترهای شکل گیری 
آن که دارای ریشه های سیاسی، امنیتی و اعتقادی است، اظهار داشت: جمهوری اسلامی 
ایران همواره پرچمدار مبارزه با تروریسم بوده و امروز نیز با پشتیبانی از مردم مظلوم عراق 
تاثیرگذارترین نقش را در مقابله با این پدیده شوم برعهده دارد. وی با اشاره به سوابق حمایت 
برخی کشورهای مدعی مبارزه با تروریسم از این گروه ها تاکید کرد: هرگونه اقدامی در 
مبارزه با تروریسم باید صادقانه، واقعی، براساس ظرفیت ها و مشارکت های منطقه ای، بدون 

نقض حاکمیت کشورها و فارغ از اهداف سیاسی و امنیتی سلطه جویانه باشد.
شمخانی حمایت ایران از مقاومت فلسطین و مبارزه مردم سوریه و عراق در برابر 
تروریسم را تکلیفی دینی و لازم الاجرا عنوان کرد و افزود: جمهوری اسلامی ایران پیروان 
همه مذاهب اسلامی را امت واحده دانسته و بر توسعه همکاری های اسلامی به منظور 

تقویت ظرفیت های جهان اسلام برای مقابله با چالش های امنیتی تاکید دارد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی با بیان عزم جدی و رویکرد صادقانه ایران در مذاکرات 
هسته ای با 1+5 بر تداوم همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی تاکید کرد و اظهار 
داشت: در مقابل انجام تعهدات بر دستیابی کامل به حقوق قانونی خود نیز اصرار داشته و 

هیچگونه زیاده خواهی را نخواهیم پذیرفت.
وی افزود: ایران با تکیه بر ظرفیت ها و امکانات داخلی خود و بدون توجه به تحریم ها، 
مسیر پیشرفت و توسعه اقتصادی را در روندی مثبت به پیش می برد و کشورهای 
اروپایی باید از فرصت تعامل سازنده با ایران استفاده کنند زیرا این پنجره همواره باز 

نخواهد ماند.
مارتین لیندگارد، وزیر امور خارجه دانمارك نیز در این دیدار با ابراز خرسندی از سفر 
به جمهوری اسلامی ایران و دیدار و گفت وگو با مقامات کشورمان از روند توسعه اعتماد و 
همکاری میان اتحادیه اروپا و جمهوری اسلامی ایران اظهار رضایت کرد و افزود: مذاکرات 
هسته ای باتلاش ارزشمند طرفین برای دستیابی به توافق جامع علیرغم وجود برخی 

اختلافات در مسیری امیدوارکننده به پیش می رود.
وی با اشاره به نقش تاثیرگذار جمهوری اسلامی ایران در منطقه و به ویژه در حوزه مقابله 
با تروریسم، ریشه کن نمودن پدیده تروریسم را مستلزم همکاری مجموعه بازیگران تاثیر 
گذار منطقه ای و بین المللی عنوان کرد و اظهار داشت: در کنار انجام اقدامات نظامی موثر، 
لازم است در سایه همکاری های بین المللی، امکان دسترسی گروه های تروریستی به منابع 

مالی، تجهیزات، امکانات و نیروی انسانی نیز کاملا مسدود شود.
وزیر امور خارجه دانمارك تهدید تروریسم برای کشورهای اروپایی را موضوعی کاملا 
مهم و قابل توجه عنوان کرد و افزود: عدم توجه کافی نسبت به مقابله با پدیده تروریسم 

می تواند امنیت و ثبات بین المللی را با آسیب های غیر قابل پیش بینی مواجه سازد.
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

به استناد ماده 131 قانون کار و آیین نامه مصوب 
71/10/6 هیات وزیران و به موجب صورتجلسه مورخ 
1393/6/5 مجمع عمومی و انتخابات هیات مدیره 
و سایر مدارک تسلیمی، اسامی و سمت هر یک از 
اعضاء اصلی و علی البدل هیات مدیره انجمن صنفی 
از  کارفرمایی شرکت های مسافربری استان قم که 
تاریخ 1393/6/5 به مدت 3 سال و بازرسان از تاریخ 
یاد شده به مدت 1 سال انتخاب شده اند به شرح ذیل 

می باشد:
1 - جناب آقای سید محمد صادق رحیمی 

)رئیس هیات مدیره(
2 - جناب آقای منصور کیان مهر )نایب رئیس(

3 - جناب آقای حسن فشکی )خزانه دار(
4 - جناب آقای ابوالفضل یغمایی 

)عضو اصلی هیئت مدیره(
5 - جناب آقای حسن طالبی 

)عضو اصلی هیات مدیره(
6 - جناب آقای عزت اله گودرزی 

)عضو علی البدل هیات مدیره(
7 - جناب آقای علی اکبر رئوف 

)عضو علی البدل هیات مدیره(
8 - جناب آقای احمد مولایی )بازرس اصلی(

9 - جناب آقای محمد کیان مهر )بازرس اصلی(
10 - جناب آقای داود محمدی )بازرس علی البدل(

11 - جناب آقای قاسم حیدری )دبیر(

آگهی ثبت انتخابات

انجمن صنفی کارفرمایی 
شرکت های مسافربری استان قم

حکم مدیر حوزه های علمیه برای نایب رئیس مجلس 
 گفته می شود : آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری، با صدور حکمی، حجت الاسلام والمسلمین سید 
محمدحسن ابوترابی، نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی و تولیت مدرسه علمیه امام حسین)ع( تهران 

را  یک بار دیگر، به مدت سه سال به عنوان "عضو شورای حوزه علمیه استان تهران" منصوب کرده است.

بررسی پرونده بورسیه ها از سال 68 
گفته می شود : محمد مهدی زاهدی رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس درباره وضعیت 
بررسی بورسیه ها توسط کمیته ایجاد شده در کمیسیون آموزش مجلس، گفته است: این کمیته تمام 
بورسیه ها از سال 68 تا به حال مورد بررسی قرار می دهد. وی خاطرنشان کرده است: با توجه به این که 
تعداد پرونده ها زیاد است رسیدگی به آنها زمان بر می باشد، امیدواریم که وزارت علوم هم در این راستا 
همکاری لازم را داشته باشد چرا که بحث شفاف سازی در میان است. زاهدی درباره این که آیا به لحاظ 
قانونی مدت زمان برای اعلام نتایج بررسی پرونده ها تعیین شده است، گفته است: از آن جایی که هم اکنون 
در مرحله مطالعات اولیه هستیم، بعد از این که گزارش به کمیسیون رسید بهتر می توان در مورد زمان 

اعلام نتیجه تصمیم گرفت. 

تکذیب خبر درگذشت آیت الله مهدوی کنی 
گفته می شود: ابراهیم انصاریان رئیس دفتر رئیس مجلس خبرگان رهبری  در گفتگو با ایسنا ،شایعه 
درگذشت آیت الله مهدوی کنی را که در یک سایت خبری منتشر شده بود را تکذیب کرده و گفته است: این 
سایت مدام دروغ پراکنی می کند و خبرش درباره آیت الله مهدوی کنی خبرسازی و دروغ پراکنی است. وی ادامه 

داده است: وضع عمومی آیت الله مهدوی کنی مناسب است و از هفته گذشته تا به حال تغییری نکرده است. 

واکنش معاون اوقاف به اتهام زمین خواری 
گفته می شود: حجت الاسلام محمد مهدی حاتمی معاون اوقافی ،حقوقی و امور مجلس سازمان اوقاف 
وامور خیریه گفته است: آنچه به عنوان»زمین خواری«به سازمان اوقاف نسبت داده شده است در حقیقت 
ناشی از رفتار بدون تسامحی است که این سازمان در ارتباط با حفظ موقوفات دارد و سخت گیرانه و امینانه در 
حفظ کیان موقوفات از هیچ اقدامی در ارتباط با هیچ شخص حقیقی و حقوقی فرو گذار نمی کند. وی گفته 
است: در خصوص اراضی منابع طبیعی نیز رفتار عملکرد سازمان اوقاف و سازمان منابع طبیعی در قالب تفاهم 
نامه ای است که چند سال پیش بین این دو سازمان منعقد شده و شاخص رفتار دو سازمان است و ادعای 

تصرف در اراضی منابع طبیعی بدون لحاظ وقفیت آن ادعایی بی اساس است.

چهار گزینه احتمالی تصدی وزارت علوم 
گفته می شود : رضا صابری عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس گفته است: علی اکبر صالحی، 
سورنا ستاری، محمدحسین امید و صدوق از جمله گزینه های مطرح برای تصدی سکان وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری هستند. وی با اشاره به گزینه های مطرح برای تصدی سکان وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری اظهار داشته است: برخی افراد مانند »علی  اکبر صالحی« رئیس سازمان انژری اتمی، »سورنا ستاری« 
معاون علمی و فناوری رئیس  جمهور، »محمد حسین امید« معاون اداری ل مالی وزارت علوم و سرپرست 
سابق دانشگاه تهران و همچنین »صدوق« که قبلاً نماینده ایران در یونسکو بوده است، از جمله گزینه های 

مطرح برای تصدی سکان وزارت علوم هستند.

پرونده موکلم باید شاکی خصوصی داشته باشد 
گفته می شود : سید وحید ابوالمعالی وکیل فاطمه هاشمی  گفته است : پرونده فاطمه هاشمی آزمون 
بزرگی برای قوه قضاییه است که امیدواریم از آن سربلند بیرون بیاید و اگر روند رسیدگی به آن طولانی شده 
تقصیر نماینده دادستان است.ابوالمعالی با اشاره به اینکه جلسه دادگاه حتی به همین جا هم نباید می رسید 
گفته است: اینکه موکل من به لاریجانی بگوید کاش مهدی برادر شما بود توهین است یا نشر اکاذیب به 
گزارش فارس ،وی تاکید کرده است: اگر قرار باشد حکام ما سعه صدر نداشته باشد و با کوچک ترین انتقادی 
برآشفته شوند باید در اسلامیت جمهوری اسلامی شک کنیم.وی در پایان گفته است: تشکیل این دادگاه 

غیرقانونی است چرا که در این پرونده نیاز به شاکی خصوصی است اما هیچ شاکی خصوصی وجود ندارد.

حضور سیدحسن نصرالله در ایران؟
گفته می شود: ابنا به نقل از فرزند یکی از اعضای حزب الله لبنان که خواست نامش فاش نشود، مدعی 
شده است که سیدحسن نصرالله دبیرکل حزب الله، چند روزی است که به ایران سفر کرده است. به گزارش 
ایسنا، این شخص در گفت وگو با »ابنا« گفته است: نصرالله روز یکشنبه 16 شهریور به حرم امام هشتم مشرف 
شد و ضریح مطهر این امام همام را زیارت کرده است.این منبع آگاه از احتمال بازگشت دبیرکل حزب الله به 

لبنان در ساعت های آتی خبر داده است. 

خواستگار دختر صدام کیست؟
گفته می شود: اخبار رسیده از امان پایتخت کشور اردن حاکی از آن است که »طارق هاشمی« معاون 
فراری رئیس جمهور سابق عراق که بدلیل دست داشتن در عملیات های تروریستی به اعدام محکوم شده، از 
دختر دیکتاتور سابق عراق یعنی »رغد صدام حسین« خواستگاری کرده است.به گزارش جماران به نقل از 
ایسنا، افکارنیوز با انتشار این خبر افزوده است: طارق هاشمی در نامه ای خطاب به دختر صدام نوشت: هدف از 
این ازدواج، تعمیق روابط میان مخالفان حکومت عراق و همبستگی گروه های مخالف علیه نظام حاکم در عراق 
است.معاون فراری رئیس جمهور سابق عراق همچنین افزوده است: امیدوارم با ازدواج با "رغد" دختر صدام در 

راستای بنای عراق جدید و بدون روافض )شیعیان( سهیم باشیم.

دستگیری جاسوس اوکراینی در نیروگاه بوشهر
گفته می شود : منصور حقیقت پور نائب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
اشاره به دستگیری جاسوس اوکراینی در نیروگاه بوشهر گفت: این جاسوسی به تحریک آمریکا و انگلیس 
برای برهم زدن ارتباط ایران و روسیه در آستانه قرارداد ساخت نیروگاه دوم و سوم بوشهر صورت گرفته است. 

اخبـــار
مدیر کل بهزیستی استان قم خبرداد :

آموزش بیش از12هزار نفر 
در دوره مهارت های زندگی 

دفتر  همت  به  گفت:  قم  استان  بهزیستی  کل  مدیر  ایمان: 
گذشته  سال  در  بهزیستی  اجتماعی  آسیب های  از  پیشگیری 
در  زندگی  مهارت های  آموزشی  دوره  در  نفر  و266  12هزار 

محیط های آموزشی شرکت کردند.

رضا سلیقه با تبیین عملکرد دفتر پیشگیری از آسیب های اجتماعی 
در سال گذشته اظهار کرد: در این مدت 1775 نفراز جوانان در شرف 

ازدواج تحت پوشش آموزش پیش از ازدواج قرار گرفتند.
وی افزود: برنامه آموزش زندگی خانواده از دیگر برنامه هایی است که 
این دفتر در دستور کار دارد و سال گذشته 1967 نفر در آموزش زندگی 

خانواده در استان قم شرکت نمودند.
مدیرکل بهزیستی استان قم با بیان اینکه آموزش مهارت های زندگی 
در محلات نیز از دیگر برنامه هایی است که زیر نظر این دفتر برگزار 

می شود گفت: برای1851 نفر برنامه آموزشی در این راستا برگزار شد.
وی همچنین از برگزاری 506 برنامه آموزشی مهارت های زندگی در 
محیط کار خبر داد و ابراز داشت: برای12266 نفر آموزش مهارت های 

زندگی در محیط های آموزشی نیز به اجرا در آمد.
سلیقه ادامه داد: در این مدت 9 گروه با عضویت 180 نفر با عنوان 
گروه های همیاران سلامت روان و سه پایگاه سلامت اجتماعی نیز در این 

مدت برپا شد.
رضا سلیقه افزود:در همایش خانواده های موفق 300 نفر در رابطه 
آموزش خانواده و در جشنواره دختران کریمه 200 نفر در آموزش مهارت 

های زندگی شرکت کردند.
وی برگزاری دوره های تربیت مربی را مورد توجه قرار داد و گفت: سال 

گذشته سه دوره 12 روزه با حضور 40 نفر از مربیان برگزار شد.

معاون ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان قم مطرح کرد:

شرایط بحرانی کمبود آموزگار در قم
ایمان:  معاون ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان قم با 
اشاره به کمبود هزار و 200 آموزگار در قم گفت: با کمک گرفتن از 
نیروهای حق التدریس و واگذاری به بخش خصوصی این مشکل 

برای سال تحصیلی پیش رو حل شده است.
ابتدایی  مجیده مولایی صبح دوشنبه در همایش مدیران مدارس 
استان قم که برای بیان سیاست های سال تحصیلی جدید در تالار امام 
رضا)ع( استانداری قم برگزار شد، با اشاره به تحولاتی که در چند سال 
اخیر در دوره ابتدایی رخ داد اظهار داشت: در هر تحولی که در آموزش و 
پرورش صورت گرفت مدیران ابتدایی در صف مقدم اجرای سیاست های 
وزارت خانه بوده اند.وی با اشاره به اهمیت دوره ابتدایی گفت: این دوره 
حساسیت های  و  می شود  محسوب  بالاتر  مقاطع  در  آموزش  ریشه 
با  قم  استان  پرورش  و  آموزش  اداره کل  ابتدایی  دارد.معاون  فوق العاده 
اشاره به شعار امسال ادامه داد: مسئله فرهنگ مهم ترین مسئله ای است 
که آموزش و پرورش با آن روبه رو است و دغدغه مقام معظم رهبری هم 

همین است.
وی افزود: سیاست هایی که در دوره ابتدایی مدنظر است، بر اساس 
این دغدغه ها و نیازهای آموزش شکل گرفته و توجه ویژه به منویات مقام 

معظم رهبری جزو اصول سیاست های آموزش و پرورش است.

فرماندار قم:

معلمان روستا و حاشیه شهر 
تشویق شوند

ایمان: فرماندار قم گفت: معلمانی که در حاشیه شهر و در 
باید موردتوجه واقع  شده و از زحمت  روستا تدریس می کنند 

ایشان قدردانی شود.
اسماعیل زارعی کوشا روز گذشته  در جلسه شورای آموزش و پرورش 
شهرستان که در فرمانداری قم برگزار شد با اشاره به معملانی که در 
حاشیه شهر و در روستا تدریس می کنند اظهار کرد: باید با همفکری 
روسای نواحی مختلف آموزش و پرورش و بخشداران، یک بسته تشویقی 

برای این معلمان ارائه شود تا بتوانیم از زحمات ایشان قدردانی کنیم.
وی با بیان اینکه در شورای آموزش و پرورش شهرستان نمی توان 
صحبت از اعتبار و پول کرد، گفت: باید برای تشویق این معلمان زحمت 
کش به صورت کارشناسی برنامه ریزی مناسبی صورت بگیرد تا بتوانیم 

از ایشان قدر دانی کنیم.
فرماندار قم با اشاره به تصمیم گیری در ارتباط با سرویس آمد و رفت 
معلمان حاشیه شهر و روستا گفت: برای این موضوع یک جلسه جداگانه 
با حضور مسئولان گذاشته خواهد شد و در این راستا تصمیم های لازم 

اتخاذ می شود.
تدریس  شهر  حاشیه  در  که  معلمانی  تشویق  برای  داد:  ادامه  وی 
می کنند باید به صورت جدی راهکاری مناسب اندیشیده شود که این 

تشویق بر مبنای اصول و ارزشیابی آموزش و پرورش صورت بگیرد.
زارعی کوشا با تاکید براینکه ما قدر دان زحمات همه معلمان هستیم 
و ایشان را با یک دید می نگریم گفت: برخی از معلمان به دلیل شرایطی 
که دارند و دشواری هایی که در راه تدریس تحمل می کنند باید بیش از 

پیش مورد توجه قرار بگیرند.
وی ادامه داد: معلمان روستا و حاشیه شهر برای تدریس علم در این 
مناطق در سرما و گرما راه طولانی را طی می کنند تا بتوانند علم را در 

این مناطق گسترش دهند که نباید زحمات ایشان نادیده گرفته شود.
فرماندار قم تاکید کرد: برای تشویق معلمان باید بسته ای تشویقی در 

نظر گرفته شود تا به صورت عملی از ایشان تقدیر کنیم.

همزمان با میلاد امام رضا )ع(:

مراسم تقدیر از قاریان و حافظان 
ایثارگر در قم برگزار شد 

الرضا )ع(  با میلاد حضرت علی بن موسی  : همزمان  ایمان 
مراسم تقدیر از برترین های مسابقات قرآنی ایثارگران در بنیاد 

شهید و امور ایثارگران قم برگزار شد. 
به گزارش روابط عمومی بنیاد شهید و امور ایثارگران قم، سید جواد 
هاشمی اظهار کرد: ترویج فرهنگ قرآنی و به کارگیری مفاهیم قرآنی 
در زندگی و انس با قرآن کریم و شناسایی و تقویت استعدادهای قرآنی 

ایثارگران از اهداف برگزاری این مسابقات است.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران قم افزود: فرهنگ ایثار و شهادت 
فرهنگ قرآنی و سیره اهل بیت عصمت و طهارت )ع( است و شهدا و 

ایثارگران با تمسک به این دو بر دشمنان اسلام پیروز شدند.
وی تصریح کرد: ایثارگران الگوهای جامعه اسلامی هستند و در زمینه 
حفظ و فهم قرآن نیز این عزیزان باید الگوی جامعه باشند به خصوص در 

استان قم که ام القرای جهان اسلام است.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران عنوان کرد: مسابقات قرآن کریم 
در رشته های حفظ، مفاهیم، تفسیر و قرائت در مرحله شهرستانی با 
حضور یک هزار و 500 نفر از جامعه ایثارگران استان برگزار شد که از این 
تعداد 200 نفر به مرحله استانی راه یافتند و 60 نفر برگزیده از میان آنها 

به مسابقات کشوری اعزام شدند.
هاشمی افزود: استان قم در مسابقات کشوری که در مرداد ماه سال 

جاری برگزار شد توانست 6 رتبه کشوری را کسب کند.

اینکه نشاط  بیان  با  ایمان: دادستان کل کشور 
گفت:  شود  می  محسوب  ضرورت  یک  سیاسی 
ضمن  باید  امنیتی  و  سیاسی  حوزه  در  مسوولان 
برخورد با جریان های معاند و ناهنجاری های اجتماعی 
یک فضای با نشاط سیاسی را برای کشور در همه 

حوزه ها فراهم آورند. 
حجت الاسلام و المسلمین »سید ابراهیم رییسی« 
روز دوشنبه در حاشیه نشست معاونین سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری های سراسر کشور در جمع خبرنگاران 
بابصیرت،  مردم  حضور  برکت  به  امروز  داشت:  اظهار 
هدایت های رهبر معظم انقلاب، تلاش دولت یازدهم و قوه 
قضاییه بیش از هر زمان دیگری به امنیت مثال زدنی دست 
یافته ایم. وی ادامه داد: با همه تهدیدات دشمن علیه این 
مرز و بوم و با توجه به توطئه ها و فتنه هایی که علیه نظام 
و کشور می شود احساس می کنیم در بهترین شرایط 
امنیتی قرار داریم و البته این کار با حضور مرزبانان بیدار 
ما و دستگاه های امنیتی صورت گرفته است. دادستان 
کل کشور اضافه کرد: در حفظ این امنیت در واقع باید 
به نشاط سیاسی توجه شود و مسوولان باید در این حوزه 
ضمن برخورد با جریان های معاند این فضا را در همه حوزه 
ها فراهم آورند. حجت الاسلام رییسی به اولین نشست 
معاونان سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری های سراسر 
کشور در دولت یازدهم اشاره کرد و گفت: این نشست با 
همت وزارت کشور تشکیل شد که نقش مدیران در ایجاد 
هماهنگی و همکاری میان همه بخش های امنیتی در 
کشور و کسانی که در حوزه سیاسی فعالیت می کنند نقش 
برجسته ای است. دادستان کل کشور با بیان اینکه رهبر 
معظم انقلاب انتقاد را تاکید می کنند و تخریب را هرگز، 
افزود: آزادی بیان حتما باید باشد اما تهمت و افترا خط قرمز 
است که در قوانین ما این گونه تعریف شده است. رییسی 

خاطر نشان کرد: به دوستان حاضر در نشست تاکید کردم 
که اگر همه بر یک محور توافق کنیم و این محور ، قانون 
باشد بهترین تلاش است و بدانید که خلاف این حرکت و 
محور یک ضد ارزش است. وی درباره اقدامات دادستانی و 
تعامل آن در امنیت کشور اظهار داشت: دادستان های ما در 
مرکز استان و شهرستان در شوراهای تامین شرکت کرده و 
همکاری خوب امنیتی در این زمینه میان نیروی انتظامی، 
مرزبانان و شورای تامین استان وجود دارد. دادستان کل 
کشور تصریح کرد: همکاری دادستان های سراسر کشور 
با مجموعه دست اندرکاران امور امنیتی بر اساس قانون 
است و برخورد با جرایم را تضمین می کند. رییسی با بیان 
اینکه مطلقا اجازه نخواهیم داد مخلان امنیت اجتماعی و 
اقتصادی در کشور میدان داری کنند، گفت: اراده جدی 
ما در کنار بخش های انتظامی و سیاسی وجود دارد و با 

هرگونه اخلال در امنیت اجتماعی و اقتصادی در مرزها و 
داخل کشور برخورد می کنیم. وی در ادامه به موضوع 
مواد مخدر و قاچاق آن اشاره کرد و افزود: مسئله مواد 
مخدر از ناحیه برخی سودجویان است اما پشت قضیه ، 
ابرقدرت هایی وجود دارند که به ظاهر جریان انتفاعی دارند. 
دادستان کل کشور به ردپای غرب و آمریکا در جریان مواد 
در  ناتو  و  آمریکایی  نیروهای  و گفت:  اشاره کرد  مخدر 
افغانستان مواد سنتی را تبدیل به مواد صنعتی می کنند 
که آمار آن از سوی سازمان ملل بیان می شود و نشان می 
دهد که تعداد آن نسبت به گذشته افزایش پیدا کرده است. 
رییسی اظهار داشت: کیفیت و کمیت مواد مخدر و قاچاق 
با حضور نظام سلطه، جنایتی علیه بشریت است که موجب 
هلاکت نسل خواهد شد؛ دستگاه قضا و استانداری ها برای 

برخورد با قاچاق مواد مخدر مصمم هستند.

ایمان: مدیرکل آموزش و پرورش استان قم با اشاره 
به تفاوت های مدیر و رهبر گفت: مدیریت در مدارس 

باید به رهبری تبدیل شود.
 به گزارش مهر، حمیدرضا دژاگام پیش از ظهر دوشنبه 
در همایش مدیران دوره ابتدایی آموزش و پرورش استان 
قم در تالار امام رضا)ع( استانداری قم با اشاره به اینکه یک 
مدیر توانمند در آموزش و پرورش یک سرمایه اجتماعی 
از  است اظهار داشت: دستگاه مقدس آموزش و پرورش 
دستگاه هایی است که مردم اعتماد خاصی به آن دارند. وی 
افزود: مدیران آموزش و پرورش نوعی از ارتباط را با جامعه 
دارند و اعتباری به دست می آورند که بسیاری از دیگر افراد با 
صرف هزینه های فراوان نمی توانند به آن برسند. وی با اشاره 
به تلاش هایی که برای ارتقای جایگاه این نهاد در استان انجام 
داده گفت: مدیر ما در آموزش و پرورش دنیایی از تجربه و 
اندوخته هایی در زمینه ارتباط با مردم دارند که باید به آنها 
ارج نهاد. وی استان قم را دارای سبک مدیریتی نوین در 
زمینه آموزش و پرورش دانست و افزود: اعتماد، اطمینان، 
محبوبیت، کارایی و ... از ویژگی های مدیران آموزش و پرورش 
است. دژاگام با اشاره به اینکه تجربیات بسیاری در عرصه 
داد: مشکلات  ادامه  دارد  مدارس  در  دانش آموزان  تربیت 
بسیاری امروز در آموزش و پرورش وجود دارد و نمی توان 
انکار کرد. وی با اشاره به اینکه مدیر دبستان باید نگاه علمی 

در مدیریت داشته باشد اظهار داشت: مدیری از ابتدا که وارد 
عرصه مدیریت می شود باید بداند که چه مشکلاتی در آن 
مدرسه وجود دارد و اگر توان دارد وارد عرصه مدیریت شود. 
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم شعار آموزش و پرورش 
در سال های جاری را ارتقای مشارکت دانست و گفت: مدیر 
پس از بازنشستگی می تواند به عنوان یک نیروی تأثیرگذار در 

جامعه نقش ایفا کند.
کسری بودجه 12 هزار میلیارد تومانی

وی افزود: امسال 32 هزار میلیارد تومان بودجه مورد نیاز 
آموزش و پرورش است در حالیکه بودجه تخصیص یافته 20 
هزار میلیارد تومان است. دژاگام با اشاره به اینکه در آینده 
این کسری بودجه به 30 هزار میلیارد تومان هم خواهد 
رسید گفت: ما چاره ای جز رفتن به سوی توسعه مشارکت 
در مدیریت آموزش و پرورش برویم.  وی اظهار داشت: اگر 
نگاهی به رتبه های قبولی در دانشگاه فرهنگیان داشته باشید 
متوجه می شوید در سال های آینده نخبگان کشور به آموزش 
و پرورش خواهند آمد. مدیرکل آموزش و پرورش استان قم 
با اشاره به اینکه یک مدیر در یک آموزشگاه جایگاه مرجعیت 
دارد گفت: ما باید این نقش را روز به روز تکمیل کرده  و ارتقا 
دهیم که این با ارتقای سطح علمی و جایگاه همکاران ممکن 
خواهد بود. وی با اشاره به اهداف آموزش و پرورش اضافه 
کرد: ارتقای سطح علمی، توسعه کشور، رشد و بالندگی، 

تربیت نسل های جدید، ارتقای جایگاه ارزش ها در جامعه و 
بهبود شاخص های فرهنگی در کشور است که برای رسیدن 
به این اهداف باید اطلاعات به دست بیاوریم. دژاگام به روز 
بودن اطلاعات را یکی از مهم ترین مسائل دانست و گفت: 
مدیران باید سطح مطالعات خود را ارتقا داده و به یک صاحب 

نظر تبدیل شوند.
تفاوت های مدیریت و رهبری

وی ادامه داد: در آموزش و پرورش باید از فضای مدیریت 
بیاییم بیرون و مدیریت را تبدیل به رهبری کنیم. مدیرکل 
آموزش و پرورش استان قم با اشاره به اینکه مدیران دوره 
ابتدایی وظیفه شناژبندی کار در آموزش و پرورش را دارند 
خاطرنشان کرد: اگر یک دانش آموز از ابتدا بی سواد تربیت 
شود تا آخر دیپلم دچار مشکل خواهد بود و سرانه چنین 
دانش آموزی چهار برابر یک دانش آموز معمولی است. وی 
افزود: مدیر در همان وضعیت موجود اداره می کند اما رهبر 
با خلاقیت و نوآوری شرایط را تغییر می دهد. مدیر خود را 
حافظ وضعیت موجود می داند اما رهبر توسعه را مدنظر خود 
قرار می دهد. دژاگام سومین ویژگی مدیر را پایبندگی به 
ساختار اجتماعی دانست و گفت: رهبر اما به ظرفیت فردی و 
نیازهای موجود نگاه می کند. مدیر فقط بر کنترل تکیه دارد 
اما رهبر در عین کنترل به افراد اعتماد می کند. مدیر اکنون را 

می بیند اما رهبر آینده را.

دادستان کل کشور: 

مسئولان فضای بانشاط سیاسی در کشور ایجاد کنند 

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم:

مدیران مدارس باید صاحب نظر باشند

زهرا صفری
پنجم ابتدایی

پوریا قربانی
اول  ابتدایی

وحیده اسفیجانیان
دوم دبیرستان

اسامی دانش آموزان ممتاز پرسنل 
اداره کل دامپزشکی استان قم


